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شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی فراجناحی عمل می کند

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر قم:

بخشی ازبودجه های فرهنگی برای 
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استاندار قم:

هویت روستاهای قم
 حفظ شود
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به سادگی برای الحاق روستاها به شهر تصمیم گیری نکنیم 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد: 

وضعیت کرونایی قم تا پایان 
هفته قرمزمی شود 

رکورد پذیرش بیماران کرونایی شکسته شد 
وجود کودکان دربین فوت شدگان کرونایی

جزئیات تسهیلات ۴۰۰ میلیون ریالی فرهنگیان

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: افزایش تولید 
شیر و گوشت شتر با استفاده از روش های اصلاح نژادی در استان 
دنبال می شود.  عباس پورمیدانی بیان کرد: راهبرد افزایش شیر و 
گوشت شتر در استان با همکاری کارشناسان و مراکز تحقیقاتی 
همچون انجمن علمی شتر ایران و مرکز اصلاح نژاد دام کشور در 
حال پیشرفت است و نتایج خوبی برای توسعه هرچه بیشتر صنعت 
شترداری قم درپی خواهد داشت. وی افزود: حمایت از شترداران 

استان درقالب توزیع سم رایگان، توزیع علوفه به قیمت مصوب

مدیر منطقه پنج قم گفت: در حال حاضر وضعیت کوره های 
اطراف قم در وسعت ١000 هکتاری، زیبنده شهر نیست و باید 
ساماندهی شده و در راه سازی و بازگشایی ها، این نازیبایی ها از 
بین برود به تازگی تملک در این بخش نیز آغازشده و با تعامل مردم 
به خوبی پیش می رود تا بتوانیم خیابانی را بازگشایی کنیم.علیرضا 
اقبالیان با تشریح وضعیت منطقه پنج قم و اجرای پروژه ها اظهار 
داشت: محدوده منطقه ۵ شهرداری در حدود ۷۹۰۰ هکتار بوده 

که ۱۳۰۰ هکتار داخل محدوده و بیش از پنج هزار و۵۰۰ هکتار

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

تولید شیر و گوشت شتر درقم 
افزایش می یابد

مدیر منطقه پنج قم :

وضعیت کوره های اطراف قم 
زیبنده شهر نیست
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روزنامه
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معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش قم گفت: به صورت میانگین ۹۰ درصد دانش 
آموزان پایه های مختلف این استان برای سال تحصیلی جدید ثبت نام خود را انجام 
داده اند.  مریم سادات پناهنده افزود: ثبت نام مدارس از ۱۷ خردادماه با ثبت نام پایه 
اول ابتدایی آغازشده و به مرور سایر پایه ها نیز اقدام به ثبت نام کرده اند. وی اضافه کرد: 
۷۰ درصد ثبت نام دانش آموزان پایه اول انجام شده و ۳۰ درصد باقی مانده هم زمان با 
اجرای طرح سنجش نوآموزان در حال انجام است. وی ادامه داد: ۲۳ پایگاه سنجش 

فعال است و در ۲ نوبت صبح و بعدازظهر با رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: سال ۹۹، سال طلایی برای بهره برداری از 
پروژه های عمرانی، ورزشی و تفریحی است، دراین باره یکی از پروژه های مهم تقاطع 
سه سطحه میدان حضرت ولیعصر)عج( که بخش عمده آن در چند روز آینده، آماده 
بهره برداری است. عبدالله جلالی با اشاره به وضعیت عمرانی و خدماتی در حوزه 
مدیریت شهری قم، اظهار داشت: در این دو بخش نسبت به گذشته شرایط مطلوبی 
داریم، هرچند تا وضعیت ایده آل فاصله داشته و باید بسترها فراهم شود، هرچقدر 

بتوانیم خدمات شهری و مدیریت شهری را الکترونیکی کنیم به سمت توسعه

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش  استان قم خبرداد:

ثبت نام ۹۰ درصد دانش آموزان برای سال تحصیلی جدید
رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

99سال طلایی افتتاح پروژه های عمرانی، ورزشی و تفریحی 

8 ۴

و8 ۴

۴

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر قم 
گفت: بیشترین سوانح و تصادفات درون شهری در ارتباط 
با موتورسواران است و فقدان کلاه کاسکت در جوانان در 

هنگام ترددهای شهری سبب بروز حوادث جبران ناپذیری 
به   اشاره  با  گفت وگویی،  در  نژاد  مالکی  حسن  می شود. 

ضرورت کاهش آمار تصادفات درون شهری اظهار داشت: 

آیت الله سعیدی در دیدارقائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی: 

رمز پیروزی نظام اسلامی محبت به 
اهل بیت است

همه  به رغم  اسلامی  نظام  گفت:  )س(  معصومه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
تلاش های دشمنان، به واسطه محبت و وابستگی به اهل بیت )ع( همچنان زنده و پیروز 

است. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار نصرت الله لطفی قائم مقام شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی کشور، چهلمین سالگرد این شورا را تبریک گفت و اظهار داشت: فردی 
که به شرایط زمان خودآگاه باشد دچار لغزش  نخواهد شد، آگاهی تنها سدی است که 

می تواند مقابل لغزش های موجود تاثیرگذار باشد.
وی اضافه کرد: به طورکلی برای انجام دادن هر ماموریتی انسان لازم است اطلاعات، 

دانستنی ها و آگاهی هایی داشته باشد که از مهم ترین این ها زمان شناس بودن است.
سعیدی با تاکید بر اینکه برخی وقت ها نداشتن آگاهی منجر به انحراف می شود، 
گفت: از نگاه امام علی)ع( زمان شناس بودن یکی از محورهای مهمی است که باید 
موردتوجه قرار گیرد. وی افزود: سیاست گذاری، برنامه ریزی، نظارت و راهبری ازجمله 
محورهای اصلی شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی است که این شاخصه ها مشخص 
می کند که این شورا درواقع موظف است که ایام الله را در یادها زنده نگه دارد هم ایامی که 
در تقویم اسلامی ثبت و هم ایامی که در تقویم ملی ثبت شده یا اتفاق هایی که رخ می دهد 
و در تقویم هم جایی ندارد. امام جمعه قم یادآور شد: این شورا از همان ابتدا به ترویج 
مکتب اهل بیت)ع(، حفظ نظام مقدس جمهوری اسلامی، حفظ شور انقلابی و نقش 
مستمر مردم درصحنه توجهی ویژه داشته است به همین علت منحصر به مناسبت های 
تقویمی نیست. سعیدی با تاکید بر اینکه شورونشاط دینی و انقلابی مردم باید با بصیرت 
و آگاهی حفظ شود، عنوان کرد: اوج این بصیرت، آگاهی و هماهنگی در حوزه تبلیغات 
را در ۹ دی سال ۸۸ مشاهده کردیم که یکی از قله های پرافتخار مردم در مقابل توطئه 
دشمن است، از توطئه هایی که انجام شد ایجاد تنش در درون و حمایت از بیرون بود که 
با وحدت و حمایت مردم این توطئه ها به نتیجه نرسید و امروز نیز اصحاب آن توطئه جزو 
منزوی های منفور جامعه هستند. وی ادامه داد: اگر این افراد فتنه گر کشورهای دیگری 
بودند با آن ها برخوردهای دیگری می شد اما در ایران اسلامی، شاهد برخورد کریمانه 

رهبری با این افراد هستیم که این نوع برخورد برگرفته از تعالیم دینی است.
وی تصریح کرد: خط نفاق و وابسته به غیر، دل بسته به آمریکا و منتظر اشاره اروپا و 

علاقه مند به مذاکره با آن ها در میان مردم هیچ جایگاهی ندارد.
وی خاطرنشان کرد: از ابتدای شکل گیری جمهوری اسلامی ایران با مواضع روشن 
و واضحی که حضرت امام و ملت عزیز داشتند حمله ها به نظام و مردم ایران به اشکال 
مختلف دنبال شد به همین علت باید در همه عرصه ها دشمن، جبهه و سنگرها را 
شناخت و مقابل حمله ها قرارگاه تشکیل داد؛ در عرصه فرهنگی شورای هماهنگی 

تبلیغات اسلامی یک قرارگاه مقابل جنگ تبلیغاتی دشمن است.
سعیدی اضافه کرد: امروز دشمن با تعجب بسیاری روبه رو است که چگونه نظام 
اسلامی بااین همه تهاجم همچنان زنده است درحالی که دشمن موضوع ولایت و عشق و 
محبت مردم به اهل بیت را نمی فهمد و نمی تواند بفهمد رمز پیروزی ما محبت و وابستگی 
به اهل بیت و در ذیل آن ولایت فقیه است، امروز شرط مهم برای منتظران امام زمان)عج( 

اطاعت از ولایت فقیه است.
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی فراجناحی عمل می کند

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور نیز در این دیدار از عضویت ۲۵ 
وزارتخانه و نهاد انقلابی در این شورا یاد کرد و گفت: این شورا با نگاه به اهداف عالی 
نظام اسلامی و همچنین با حمایت های مردم، عملکرد خود را به صورت فراسازمانی و 
فراجناحی دنبال می کند. نصرت الله لطفی بابیان اینکه ۱۲ مردادماه سالروز تشکیل 
ویژگی های  نهاد  این  کرد:  اظهار  است،  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  نهاد 

منحصربه فردی دارد، به عنوان نمونه این نهاد فراسازمانی و فراجناحی عمل می کند.
تبلیغات  و قانون گذار در شورای هماهنگی  وی اضافه کرد: ده ها وزارتخانه، شورا 

اسلامی عضو هستند که شورا برای همه اعضا وظایفی را تعیین کرده است.
وی تصریح کرد: نوع مأموریت این شورا تبلیغی است تا بتوانیم بر اساس فرمان امام 
هماهنگی موردنیاز را در حوزه تبلیغات رقم بزنیم چراکه سلاح تبلیغات کاربردی تر از هر 
سلاح دیگری در جنگ است.  وی با تاکید بر اینکه حوادث غیرمترقبه جهان اسلام در 
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی موردتوجه قرار می گیرد، عنوان کرد: این شورا برای 
شهادت سردار سلیمانی نیز یک حرکت منسجم و قابل توجهی را در سطح ملی رقم زد و 
همچنین در مناسبت های مختلف ازجمله دهه کرامت، دهه فجر و غیره برنامه های ملی 

و استانی را با مشارکت دستگاه ها و نهادهای مختلف دنبال می کند.

استاندار قم گفت: افکار عمومی بیشتر تمایل به الحاق روستاها به شهرها دارند اما اراده قانون گذار ناظر بر این است که 
روستاها هویت خود را حفظ کنند و از انجام این کار جلوگیری به عمل آید. بهرام سرمست  روز یکشنبه در جلسه کارگروه 
امور زیربنایی که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، با اشاره به موضوع الحاق یکی از روستاهای توابع قم به شهر قنوات

ضرورت تقویت تاب آوری 
اجتماعی 

مشکلاتی  و   ۱۹ کووید       ویروس  گسترش  و  ورود       با 
جد     ید     ی که به وسیله این بیماری به مرد     م تحمیل شد     ه، 

جامعه ما با مصد     اق ضرب المثل »قوز بالای قوز« روبه رو شد      و مجموعه های وارد     کنند     ه 
فشار بر روح و روان مرد     م و کاهش تاب آوری اجتماعی تکمیل شد     . چراکه با عنایت به 
گرانی، تورم، آلود     گی هوا، ناتوانی مرد     م د     ر معیشت و د     اشتن یک سقف و مشکلات 
د     یگر د     ر جامعه، اکنون بیماری نیز مرد     م را د     چار د     غد     غه های شبانه  روزی جد     ید     ی کرد     ه 
است. از یک طرف اعلام آمارهای متعد     د      د     ر مورد      تعد     اد      مبتلایان و فوت شد     گان کرونا، 
موجب اضطراب شد     ه و از سوی د     یگر تعد     اد     ی از صاحب نظران اعتقاد      راسخ د     ارند      که 
اگر آمار و ارقام واقعی د     ر رابطه با کرونا د     ر کشور اعلام نشود     ، مرد     م د     ر د     وران بی توجهی 
سیر می کنند     . با توجه به اینکه پیک د     وم کرونا با اوج تند     تری، د     ر جامعه حرکت می کند      و 
آمار مبتلایان و فوت شد     گان بیشتر از مرحله اول است، اضطراب اجتماعی خود      مشکلی 
بر مشکلات موجود      افزود     ه است. سوال اصلی د     ر میان جامعه شناسان اینگونه مطرح 
می شود      که برای ایجاد     ، افزایش و حتی تقویت تاب آوری د     ر سطح جامعه و با توجه به 
شرایط فعلی چه باید     کرد     ؟ آنچه سهم مرد     م است، تابه حال به نحو احسن انجام شد     ه و 
مرد     م از آزمون های اجتماعی روسپید      بیرون آمد     ه اند     . به رغم مشکلات موجود      برای مرد     م، 
آنها چه هنگام کمک به نیازمند     ان پایین شهر و با ایجاد      بسته های ارزاق و مومنانه و کمک 
به همسایگان نیازمند     ، توانسته اند      کمک های مناسبی به هموطنان و همشهریان شان 
د     ر د     وران شیوع کرونا ارائه د     هند     . اما سهم د     ولت د     ر ایجاد      و تقویت تاب آوری اجتماعی 
چیست؟  د     ولت می تواند      از طریق سازمان هایی نظیر بنیاد      مستضعفان، وزارت رفاه و 
کمیته امد     اد      به کمک نیازمند     ان بشتابد     . د     ر نگاه جامعه شناسی، نیازمند     ان جامعه به 
د     و گروه تقسیم بند     ی می شوند     . گروهی که اعلام نیاز می کنند      و برای د     ریافت کمک به 
نهاد     ها و سازمان های مذکور و سازمان های مرد     م نهاد      مراجعه و گروه د     وم افراد      آبرومند     ی 
هستند      که طلب نیاز نکرد     ه و با د     شواری های عجیبی زند     گی خود      را  سر می کنند     . د     ولت 
باید      بیش از هر زمان د     یگری به فکر گروه د     وم باشد      و برای کسانی که با آبرومند     ی د     ر 
زند     گی د     شوار امروز، روزگارشان را سپری می کنند     ، تد     بیری بیند     یشد     . د     ولت باید      هر چه 
سریع تر بسته های حمایتی به صورت بن های خواربار به اینگونه خانواد     ه ها اختصاص 
د     هد      و منتظر نماند      که بازنشستگان و کسانی که حقوق های زیر خط فقر د     ارند      برای 
د     رخواست کمک و د     ریافت آن به سازمان های حمایتی و خیریه مراجعه کنند     ، چون این 
موضوع برای آنها بسیار د     شوار است و می تواند      تبعات روحی و روانی وخیمی را به وجود      
بیاورد     . همچنین بسیاری از این افراد      برای د     ریافت کمک به سازمان ها مراجعه نخواهند      
کرد      و باید      د     ولت به وسیله آمار حقوق و د     ستمزد     ها به د     اد      بازنشستگان و افراد      کم د     رآمد      
برسد     . با توجه به افزایش قیمت ها بر اساس ساعت، خط فقر شناور شد     ه و این خط فقر 
شناور تهد     ید     ی برای امنیت روانی جامعه است. بنابراین د     ولت نیز کمک های شناور را باید      
به خانوار نیازمند      اختصاص د     هد     . از سوی د     یگر، راند     ه شد     ن خانواد     ه ها از مناطق مرکزی 
شهر، به حاشیه شهرها به د     لیل افزایش قیمت مسکن یکی د     یگر از د     لایل روشن برای 
کاهش تاب آوری اجتماعی است که د     ولتمرد     ان به این موضوع نیز ورود      جد     ی د     اشته 
باشد     . د     ر صورت تحقق این موارد     ، می توان امید     وار بود      که تاب آوری عمومی را به طور 
نسبی افزایش د     اد     . برای افزایش تاب آوری جامعه باید      نیازهای اصلی و حد     اقلی جامعه 

برآورد     ه شود      و آنگاه می توان تاب آوری اجتماعی نیز کم کم شکل صعود     ی افزایش د     اد     .
 جامعه شناس

رییس علوم پزشکی قم:

پنج نفر بر اثر ابتلا به کرونا در قم جان باختند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: روز گذشته دوازدهم مردادماه پنج نفر بر 
اثر ابتلا به کرونا در قم جان خود را از دست دادند.  محمدرضا قدیر روز دوشنبه در 
گفت وگویی اظهار داشت: متاسفانه روند رو به رشد درگیری با ویروس کرونا در قم 
مشهود است و شاهد هستیم که بار مراجعات بیشتر و به دنبال آن تعداد بیماران بستری 
نیز افزایش یافته است. وی بیان داشت: متاسفانه روز گذشته ۵ نفر از همشهریانی که 
تست کرونای آن ها مثبت شده بود، جان خود را از دست دادند و این افزایش مرگ ومیر 
نگران کننده است. وی ادامه داد: از مردم استان تقاضا می کنیم توصیه های بهداشتی 
را رعایت کرده و با استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی و تجمع نکردن 

در راستای قطع زنجیره انتقال ویروس بکوشند.

درنظردارد براساس مجوز کمیسیون معاملات نسبت به فروش ۲ قعطه زمین با مشخصات و شرایط کلی زیر مجید ابهری*
از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

متراژ مشخصات زمینردیف
)مترمربع(

قیمت  
کارشناسی)ریال(

مبلغ ضمانت نامه
)ریال(

قطعه  شماره ۷ تفکیکی آقای محمد ایل سعادتمند به متراژ ۱84.۲۵ ۱
۱84.۲۵۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰متر مربع به پیوست نقشه محل

قطعه  شماره ۵تفکیکی خانم مریم ایل سعادتمند به متراژ ۲۳۰ متر مربع ۲
۲۳۰۲.8۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱4۰.۰۰۰.۰۰۰به پیوست نقشه محل

*جهت خرید اسناد هر یک از معاملات فوق مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به شماره حساب 3۵۱۲6۱۸۲۲4۹3۵۱ 
یا شماره کارت 6۲73۸۱۱۱۵۱۵۲40۲۹ نزد بانک انصار به نام سازمان همیاری شهرداری های قم واریز 

نموده و به همراه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت دریافت اسناد مراجعه نماید. 
* مبلغ تضمین شرکت در هریک از ۵ درصد مبلغ پایه قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که  
بصورت واریز نقدی بحساب سپرده 3۵۱۲6۱۸۲۲4۹3۵۱ نزد بانک انصار بنام سازمان همیاری شهرداری 

قم و ضمانت نامه بانکی با اعتبار 4 ماه باشد. 
مهلت دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد از روز سه شنبه مورخ  ۱۳۹۹/۰۵/۱4 لغایت ۱۳۹۹/۰۵/۱6 ساعت 

۱3 روز پنج شنبه می باشد.
* قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

* هزینه درج آگهی و کارشناسی رسمی دادگستری به عهده برنده مزایده خواهد بود.
*کلیه هزینه نقل و انتقال) عوارض- مالیات و غیره ( به عهده برنده مزایده  می باشد.

* سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
* شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت) مصوب ۱337( اقدام 

نمایند.
*سازمان در رد و قبول هریک از پیشنهادات مختار است .

محل تسلیم پیشنهادها: 
* مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهاد  روز سه شنبه مورخ  ۱۳۹۹/۰۵/۱4از ساعت 8 صبح لغایت ۱۳ 

می باشد.
    متقاضیان حقیقی و حقوقی می توانند از روز انتشار آگهی جهت دریافت اسناد وکسب اطلاعات بیشتر به 
آدرس قم – خیابان امام موسی صدر- بالاتر ازمیدان نواب – ساختمان نمایشگاه دائمی استان قم – طبقه دوم 

مراجعه و یا به شماره تلفن 0۲۵36۵64۸0۵ تماس حاصل نمایند.
زمان بازگشایی پاکات بعد از نوبت دوم اگهی روزنامه ساعت ۱0 صبح روز یکشنبه مورخ ۱۳۹۹/۰۵/۱۹ 

می باشد.

سازمان همیاری شهرداری استان قم 
آگهی مزایده واگذاری املاک و مستغلات  )نوبت اول(

روابط عمومی سازمان همیاری شهرداری های استان قم
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 معاون اول رییس جمهوری گفت: باید فرهنگ 
حمایت و دفاع از بخش خصوصی در جامعه ترویج 
پیدا کند و اجازه ندهیم که به بخش خصوصی و 

فعالان اقتصادی در رسانه ها بی حرمتی شود. 
عالی  شورای  جلسه  در  جهانگیری«  »اسحاق 
قانون   44 اصل  کلی  سیاست های  اجرای 
اساسی که ظهر روز دوشنبه به ریاست وی برگزار 
این شورا مسئولیت هماهنگی  بر  تأکید  با  شد، 
بر  را  سیاست ها  این  اجرای  برای  برنامه ریزی  و 
عهده دارد، خاطرنشان کرد: با وجود اقدامات و 
دستاوردهای خوبی که در بخش سرمایه گذاری و 
خصوصی سازی انجام شده اما هنوز فاصله زیادی 

با اهداف تعیین شده داریم.
معاون اول رییس جمهوری افزود: پس از ابلاغ 
سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی از سوی 
رشد  برای  محدودیت  رفع  و  انقلاب  معظم  رهبر 
بن بست های  می رفت  انتظار  خصوصی،  بخش 

بزرگی از پیش روی بخش خصوصی برداشته و برای 
فعالان اقتصادی و بطور کلی برای اقتصاد کشور 

افق گشایی شود.
سیاست های اصل 44 به گفتمانی غالب 

تبدیل شود 
 وی با بیان اینکه باید همزمان با ابلاغ سیاست ها 
خصوصی،  بخش  رشد  برای  برنامه ریزی ها  و 
می شد،  انجام  نیز  جامعه  در  لازم  فرهنگ سازی 
خاطرنشان کرد: سیاست های کلی اصل 44 قانون 
تبدیل  به گفتمانی غالب در کشور  باید  اساسی 
شود و سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی به عنوان 
معرفی  و  شناخته  جامعه  در  شریف  انسان هایی 
توسعه  دنبال  به  با سرمایه گذاری خود  که  شوند 

اقتصادی و اشتغال زایی در کشور هستند.
بخش  به  که  کسانی  از  انتقاد  با  جهانگیری 
معرفی  غارتگر  افرادی  را  آنها  و  حمله  خصوصی 
می کنند، تصریح کرد: باید فرهنگ حمایت و دفاع 
از بخش خصوصی در جامعه ترویج پیدا کند و اجازه 
ندهیم به بخش خصوصی و فعالان اقتصادی در 

رسانه ها بی حرمتی شود.
جهانگیری در ادامه با اشاره به گزارش وزیر امور 
هیئت  عملکرد  خصوص  در  دارایی  و  اقتصادی 
مقررات زدایی و بهبود کسب و کار را مثبت ارزیابی 
کرد و گفت: اینکه بر اساس گزارش ها روند صدور 
روز  به 4  روز  از ۵6  استعلامات  و  برخی مجوزها 
رسیده اتفاقی مبارک و گامی مثبت در بهبود کسب 

و کار در کشور است.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد:  البته باید 
همپای کاهش فرایند صدور مجوزها، سازوکاری 
مقررات  و  بخشنامه  تولید  از  جلوگیری  برای  نیز 

تعیین شود که لازم است، هیئت  پاگیر  و  دست 
مقررات زدایی و بهبود کسب و کار در این زمینه نیز 
فعال باشد و راهکارهایی برای جلوگیری از تولید 

بخشنامه و مقررات زائد تدوین کند.
برای پیشگیری از بلوکه شدن دارایی ها 

کشور چاره اندیشی شود 
جهانگیری در ادامه با اشاره به سخنان برخی 
اراضی  که  افرادی  به  انتقاد  در  اعضای جلسه  از 
اما  کرده اند،  دریافت  دولت  از  را  دارایی هایی  و 
هیچ اقدام اقتصادی و سرمایه گذاری در آن انجام 
و  بلوکه کردن سرمایه ها  اند، تصریح کرد:   نداده 
باید  و  است  نامناسب  اقدامی  دولت  دارایی های 
در قراردادهایی که برای افراد تنظیم می شود زمان 
مشخصی تعیین شود تا اگر در مدت معین شده کار 

و فعالیت انجام نشد، امکانات دولت متوقف نماند.
امور  وزارت  از  جمهوری  رییس  اول  معاون 
در  را  موضوع  این  خواست  دارایی  و  اقتصادی 
مورد  کار  و  کسب  بهبود  و  مقررات زدایی  هیئت 
بحث و بررسی قرار دهند و پیشنهاد مشخصی برای 
پیشگیری از بلوکه شدن دارایی ها و سرمایه های 

کشور به دولت ارائه دهند.
جهانگیری همچنین از وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و سازمان بورس خواست با توجه به اینکه 
مردم به بازار سرمایه اعتماد کرده اند و این بازار در 
ایام اخیر از رشد خوبی برخوردار بوده است، با تمام 
ظرفیت از آن حراست و مراقبت کنند تا دغدغه ای 

برای مردم وجود نداشته باشد.
وی در عین حال گفت: البته به صورت طبیعی 
بورس دارای ریسک است و مردم باید با آگاهی و 

دقت در آن فعالیت کنند.

محمدجواد ظریف :

نمی توانیم استنباط های ساده انگارانه از 
واقعیت ها داشتیم 

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: اشتباهات محاسباتی که قدرت های 
بزرگ یا به عبارتی ابرقدرت ها در روند نظم نوین جهانی مرتکب شده اند، تبعاتی به مراتب 

فاجعه بار تر از اشتباهاتی که کشورهای دیگر مرتکب شده اند، به دنبال داشته است. 
»محمدجواد ظریف« روز دوشنبه در دومین جلسه  از سلسله سخنرانی های خود با 
عنوان »جهان در گذار«،  با اشاره به حمله امریکا به عراق به عنوان یکی از اشتباهات 
محاسباتی قدرت های بزرگ، گفت: زمانی که این حمله انجام شد، ابهام های زیادی 
درباره این حمله وجود داشت اما یک چیز خیلی واضح بود؛ اینکه از همان ابتدا مشخص 
بود این جنگ موجب رشد افراط گرایی در جهان خواهد شد. ظریف گفت: افراط گرایی 
ناشی از اشتباهات محاسباتی و اشغالگری بود. مشکل اصلی که به اوضاع غم بار کنونی 
انجامیده مشکل سوء تفاهم است و اشتباه محاسباتی است که منجر به اشتباهات 
قدرتهای منطقه ای و ابرقدرتها شده است. وی به فقدان درک از زمان پایان این دوران 
گذار اشاره کرد و گفت: ما 30 سال است که در این دوران به سر می بریم و نباید زمان 
پایان آن را پیش بینی کرد. این دوره طولانی است. دوران جنگ سرد حدود ۵0 سال 
طول کشید. وی مشخصه دیگر این دوران را رقابت شدید دانست. ظریف گفت: این 
رقابت ها اهداف کوتاه و میان مدت دارد. ظریف در بخشی از سخنرانی روز دوشنبه 
هفته پیش با بیان اینکه 30 سال گذشته یکی از پرتلاطم ترین دوره های جهان بوده 
و شاهد جنگ ها و تغییرات شدید نوین و فجایع در جامعه بین المللی بوده ایم، اظهار 
داشت: برخی می خواهند بعد از کرونا نظم جدیدی برای دنیا تعریف کنند. نظم نوین 
جهانی دیگر کاملًا غربی نخواهد بود. وزیر امور خارجه اضافه کرد:  ابرقدرت ها اشتباه 
محاسباتی داشتند و اعلام نظم نوین جهانی به وسیله رئیس جمهوری وقت آمریکا، 
موضوع حکمرانی جهانی و قرن نوین آمریکایی و اعلام پیروزی بر عرشه ناو جنگی 
آمریکایی در سی و چند سال گذشته تلاش هایی برای نسخه پیچی آینده بود.  ظریف 
در بخشی دیگر از بحث امروز خود گفت: ما نمی توانیم استنباط های ساده انگارانه از 
واقعیت ها داشتیم باشیم.  فرضیه ها و استنباط های ساده انگارانه به فاجعه منجر می 
شود. همچنین تفکرات خشک و غیرقابل انعطاف می تواند به بروز فجایع منجر شود. 
وی افزود: امروز فقر یک چالش جهانی است . تبعات ناشی از آن هم تبعاتی فراگیر و 
جهانی است. حل این چالش با تلاش تنها یک یا چند کشور امکان پذیر نیست. اینگونه 
چالش ها راه حال جهانی و جمعی می طلبد. شیوع ویروس کرونا هم امروز یک چالش 
جهانی است که مقابله با آن راه حل جهانی را می طلبد.  ظریف گفت: ما می دانیم که تا 
وقتی یک نفر از بشر باقی مانده باشد، این ویروس نیز خواهد بود. سعدی چند صدسال 
پیش گفته است اگر یک عضو بدن انسان آسیب ببیند، بقیه اعضا نمی توانند سالم 
بمانند. بهداشت یک هدف مشترک جهانی است. به گفته وی، یکی از مهم ترین چالش 
های جهانی اجتماعی کنونی کشورهای اروپایی، مهاجرت است که موجب برافروخته 
شدن آتش ملی گرایی و میهن پرستی افراطی و نابرابری های اقتصادی و مشکلات 
دیگر می شود، بنابراین فقر نیازمند یافتن راه حل جهانیست. وزیر امور خارجه تاکید کرد 
هیچ کشوری نمی تواند مشکل مهاجرت را به تنهایی حل کند. بیکاری، جرائم سازمان 
یافته و قاچاق مواد مخدر نیز مشکلات جهانی هستند.وزیر خارجه سپس عنوان کرد که 
جهان دچار چالش هایی است که توسط یک کشور یا ائتلاف قابل بر طرف شدن نیست 
و باید به صورت جهانی مورد توجه قرار گیرد. توجه نکردن به این مساله باعث درک غلط 

و اشتباه محاسباتی در 30 سال گذشته شده است

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

دستگیری شارمهد اقتدار دستگاه امنیتی  
را به رخ دشمن کشید

و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت:  ملی  امنیت  عضو کمیسیون 
دستگیری رییس گروهک تروریستی تندر، اقتدار دستگاه امنیتی و اطلاعاتی کشور 
را بیشتر به رخ دشمنان نظام کشید و رسانه های معاند جمهوری اسلامی از شوک این 

اقدام سکوت کرده اند. 
روزهای  در  که  شارمهد  جمشید  ظهارداشت:  گویی  و  گفت  در  رضایی  ابراهیم 
اخیر توسط نیروهای گمنام امام زمان دستگیر شد،  ساکن آمریکا بوده و از طرف 
نیروهای امنیتی این کشور صیانت می شده است. او و اعضای این گروهک فقط در 
یک اقدام وحشیانه در شیراز سبب شهادت نزدیک به ۱4 نفر از هموطنان ما شدند. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
موضوع حقوق بشر در میان سیاستمداران آمریکا، فکاهی است، تصریح کرد: این 
کشور مأمنی برای تروریست هایی شده که دستشان آغشته به خون مردم است و از 
آنها حمایت امنیتی می کنند. نماینده مردم دشتستان با تبریک به نهادهای امنیتی 
جمهوری اسلامی برای دستگیری رییس گروهک تندر گفت: این اقدام نشان از برتری 
نهادهای امنیتی کشور نسبت به سرویس های اطلاعاتی غربی دارد که با وجود حمایت 
از چنین افرادی، آنها را در تور امنیتی خود غافلگیر می کنند. رضایی به حرکت موفق 
نیروهای امنیتی جمهوری اسلامی در دستگیری افرادی مانند روح الله زم، سیامک 
نمازی، جمشید شارمهد و ...  اشاره کرد و گفت: این دستگیری قطعاً در عزم و اراده 
دیگر نیروهای وابسته به سرویس های امنیتی بیگانه خلل ایجاد می کند و دیر یا زود افراد 

خودفروخته در تور امنیتی سربازان گمنام نظام اسلامی خواهند افتاد.
 

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری :

تولید واکسن کرونا امیدوارکننده پیش می رود
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری با بیان اینکه هنوز تردیدهایی در کارساز بودن 
واکسن برای بیماری کرونا وجود دارد، گفت: ساخت این واکسن که در مرحله تست 

حیوانی است امیدوارکننده پیش می رود.
سورنا ستاری در گفتگویی خصوص آخرین وضعیت قراردادهای حوزه واکسن که 
توسط محققان کشور در شرکتهای دانش بنیان در حال اجراست، گفت: در حال حاضر 

6 واکسن در حال ساخت است که دو واکسن آن مربوط به کروناست.
وی افزود: یک الی دو تا از قراردادهای تولید این واکسن ها امیدوارکننده پیش می رود.
وی با بیان اینکه ایرانیان مقیم خارج که با استفاده از پلتفرم بنیاد ملی نخبگان به کشور 
بازگشته اند در یکی از پروژه های تولید واکسن کرونا فعالیت می کنند، بیان کرد: یکی از 
تیم هایی که به آن خیلی امیدوار هستیم مربوط به متخصصانی می شود که از خارج از 

کشور برگشتند و به طور جدی روی این واکسن مربوط به کرونا کار می کنند.
معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری خاطر نشان کرد: اما کرونا بیماری است که 
هنوز در آن شک و تردیدهایی وجود دارد که واکسن کارساز باشد یا خیر؛ اما به هر حال 
برای ساخت آن تلاش می شود. وی افزود: واکسن های مربوط به کووید ۱۹ هنوز وارد 

تست های بالینی نشده و در مرحله تست حیوانی هستند.
ستاری در خصوص پیشرفت تولید واکسن های کرونا عنوان کرد: معمولًا این موارد 

را اعلام نمی کنیم و به نظرم بهتر است که اعلام نهایی به عهده وزیر بهداشت باشد.
  

حاجی میرزایی تشریح کرد:

جزئیات تسهیلات ۴۰۰ میلیون ریالی فرهنگیان
وزیر آموزش وپرورش جزئیاتی از انعقاد تفاهم نامه تسهیلات قرض الحسنه اعتباری 

کالا کارت فرهنگیان با یک بانک را تشریح کرد. 
سازمان دهی  راستای  در  آموزش وپرورش،  وزارت  گفت:  میرزایی  حاجی  محسن 
غدیر،  و  قربان  مبارک  اعیاد  با  هم زمان  فرهنگیان،  رفاهی  نظام نامه  ساماندهی  و 
نوین طرح  ارائه خدمات  با موضوع  ایران،  بانک قرض الحسنه مهر  با  تفاهم نامه ای 
کالا کارت به فرهنگیان به صورت قرض الحسنه، جهت بهره مندی از خدمات متنوع 
بدون  فرهنگیان،  خرید  قدرت  افزایش  راستای  در  کشور  سراسر  در  فروشگاه ها 
پیش پرداخت به کلیه فرهنگیان تا سقف ۲0 میلیون تومان و همچنین به زوجین 

فرهنگی تا سقف 40 میلیون تومان با بازپرداخت ۱۲ ماهه منعقد کرده است.
محسن حاجی میرزایی، افزود: بیش از ۲000 فروشگاه و مراکز معتبر طرف قرارداد، 
قالب  در  اقساطی  فروش  به صورت  خدمات  ارائه  آماده  متنوع،  محصولات  باعرضه 

تسهیلات قرض الحسنه کالا کارت به متقاضیان فرهنگی در سراسر کشور، می باشند.
وی تصریح کرد: یکی از سیاست های رفاهی آموزش وپرورش، پوشش حداکثری 
جامعه فرهنگیان از تسهیلات قرض الحسنه و نیز تسهیلات کم بهره و سایر تسهیلات 
اعتباری در کنار توجه به رونق تولید به منظور افزایش قدرت خرید فرهنگیان در راستای 
توجه به منزلت اجتماعی فرهنگیان می باشد که خوشبختانه با انعقاد تفاهم نامه های 
متنوع با بانک های متفاوت، بخشی ازاین گونه اعتبارات و تسهیلات به ارائه خدمات 

رفاهی فرهنگیان تخصیص داده شده است.

امارات با آتش بازی 
می کند؟

در میان سکوت خبری رسانه های جهانی، امارات 
متحده عربی نخستین نیروگاه هسته ای خود موسوم 

به آل مکتوم را افتتاح کرد و این امر از وجود دو گانگی در سیاست های هسته ای 
غرب نسبت به فعالیت هسته ای کشورهای جهان حکایت دارد.

امارات اگرچه به سرعت از شرایط حاکم بر منطقه و جهان برای رشد اقتصادی 
خود استفاده کرد، اما بهره برداری این کشور عقب مانده فرهنگی و فاقد پیشینه 
تمدنی از فناوری هسته ای "تیغ دادن بر کف زنگی مست " تلقی می شود. این 
کشور کوچک و بی تمدن با جمعیتی مهاجر به دلیل نداشتن یک الگوی فرهنگی 
قابل قبول و نفوذ تفکرات داعشی در حاکمیت آن خطر جدی برای صلح جهانی 
به ویژه منطقه خلیج فارس محسوب می شود. به لحاظ جغرافیایی، امارات متحده 
عربی به دلیل برخورداری از انرژی فسیلینیازی به ایجاد نیروگاه هسته ای نیست 
اما هدف سازندگان این نیروگاه، ایجادتوازن وحشت بین دو ساحل خلیج فارس 

است.
برخورداری از فناوری هسته ای صلح آمیز اگر چه حق مسلم همه کشورها است 
اما سوال اینجا است که چرا غرب و آژانس بین المللی انرژی اتمی نسبت به فعالیت 
هسته ای ایران این همه جریان سازی کرد و  اعمال تحریم های ظالمانه علیه کشور 
متمدنی مانند ایران را در دستور کار قرار داد اما نسبت به احداث نیروگاه اتمی در 

کشوری فاقد تمدن مثل امارات سکوت اختیار کرده است؟
طبیعی است موضوع ایجاد نیروگاه هسته ای در امارات برگرفته از سیاست های 
آمریکایی – صهیونیستی است و هدف آن مقابله با قدرت هسته ای صلح آمیز ایران 

است.
وجود شخصیتی مانند محمد بن راشد در رأس حاکمیت امارات یک فاجعه 
منطقه ای تلقی می شود زیرا این شخص دارای تفکرات بلند پروازانه بوده و سالها 
است به لحاظ روانی از دستیابی ایران به فناوری هسته ای رنج می برد. از این رو 
محمد بن راشد با کمک لابی صهیونیستی و آمریکا توانست احداث این نیروگاه 
را کلید بزند و این یک اقدام کاملا خطرناکی است که صلح و ثبات منطقه را برهم 

خواهد زد.
از سوی دیگر اکنون یک مسابقه تسلیحاتی در آن سوی ساحل خلیج فارس 
شکل گرفته و 6 کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس در طول سالهای اخیر 
بیش از ۸0 میلیارد دلار سلاح از آمریکا و غرب خریداری کرده اند. احداث نیروگاه 
آل مکتوم مقدمه ای برای تأسیس سایر نیروگاه های اتمی در سایر کشورهای عرب 
حوزه خلیج فارس خواهد بود و این امر تهدیدی جدی برای سلامت و امنیت 

دریانوردی در خلیج فارس تلقی می شود.
عربستان سعودی نیز در آینده به تبعیت از امارات متحده عربی قطعا به احداث 
نیروگاه های هسته ای تشویق خواهد شد و در چنین حالتی این امکان وجود 
دارد که جریان های افراطی وهابی در آینده، دولت عربستان را برای تولید بمب 
هسته ای تحت فشار قرار دهند. از سوی دیگر ایران باید از ظرفیت های سیاسی 
و نفوذ محیطی خود برای جریان سازی علیه فعالیت نامشروع هسته ای امارات 
استفاده کند و آژانس بین المللی را برای تشکیل یک هیأت نظارتی با حضور ایران 
و در راستای اشراف بر فعالیت هسته ای امارات تشویق کند. در غیر این صورت 
عوامل وابسته به لابی صهیونیستی در آینده با استفاده از دوگانگی های موجود در 
سیاست های آمریکا و غرب تلاش خواهند کرد تا امارات و عربستان را برای دست 

یابی به بمب هسته ای به تحرک جدی وادار سازند.

۲۱۵ بیمار دیگر کرونا جان باختند؛

۱۴ استان همچنان در وضعیت قرمز 
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 3۱۲ هزار 
و 3۵ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۲۱۵ نفر 
در ۲4 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به ۱7 هزار و 40۵ نفر 
رسیده است.  سیما سادات لاری روز دوشنبه درباره آخرین آمار ابتلای قطعی 
به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از ابتلا به این ویروس در کشور بیان کرد: از 
دیروز تا امروز ۱3 مرداد ۱3۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار 
و ۵۹۸ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و 304 نفر 
از آنها بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 3۱۲ 
هزار و 3۵ نفر رسید. وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲4 ساعت گذشته، ۲۱۵ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری 
به ۱7 هزار و 40۵ نفر رسید. لاری گفت: خوشبختانه تاکنون ۲70 هزار و ۲۲۸ 
نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 4۱04 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار 
دارند. معاون وزیر بهداشت افزود: تاکنون دو میلیون و ۵34 هزار و 6۵۸ آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. سخنگوی وزارت بهداشت اظهار 
کرد: استان های مازندران، تهران، گلستان، خراسان شمالی، اردبیل، اصفهان، 
البرز، خراسان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان شرقی، مرکزی، یزد و گیلان در 
وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های فارس، ایلام، لرستان، هرمزگان، 
زنجان، قزوین، آذربایجان غربی، بوشهر، همدان، قم، چهارمحال و بختیاری و 
کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند. لاری بیان کرد: اکنون 
۱4 استان در وضعیت قرمز و ۱۲ استان در وضعیت هشدار قرار دارند. با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و تلاش مردم در رعایت پروتکل ها و تلاش مسئولان استانی 
کرمانشاه،  کردستان،  خوزستان،  استان های  درمان،  و  بهداشت  همکاران  و 
خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان در وضعیت بهتری قرار گرفته اند. البته 
انگاری در  انگاری شرایط و سهل  ایجاد خطر عادی  باعث  نباید  این موضوع 
رعایت پروتکل های بهداشتی شود. وی افزود: استان های فارس، ایلام، لرستان 
و هرمزگان از وضعیت قرمز به هشدار تبدیل یافته و به لطف همکاری مردم این 
استان ها و تلاش های کادر بهداشت و درمان و مسئولان استانی، موارد ابتلا 
و بستری در برخی شهرستان ها روند کاهشی داشته و موجب شده تعدادی 
از شهرستان های این استان ها از وضعیت قرمز خارج شوند. سخنگوی وزارت 
بهداشت گفت: وضعیت استان های مرکزی، گیلان و یزد از هشدار به قرمز تبدیل 
یافته و موارد ابتلا و بستری در این استان ها افزایش یافته و از مردم این استان ها 
می خواهیم با جدی گرفتن پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک کمک کنند 
که در هفته های آتی شاهد کاهش موارد ابتلا و بستری در این استان ها باشیم. از 
همه مردم نیز می خواهیم که از سفر غیرضروری به این استان ها خودداری کنند. 
معاون وزیر بهداشت اظهار کرد: حتی اگر ده درصد دیگر به استفاده از ماسک در 
کشور اضافه شود، تاثیر چشم گیر آن را در کاهش موارد ابتلا و بستری و فوت در 

هفته های آتی را شاهد خواهیم بود.

یک پایگاه خبری عراقی ادعا کرد:

دست داشتن یک شرکت  مخابراتی در 
ترور سردار سلیمانی 

و  سلیمانی  سردار  ترور  در  داشتن  دست  به  عراقی  تلفن همراه  یک شرکت 
ابومهدی المهندس متهم شد.

  به گزارش ایسنا، پایگاه خبری شفق نیوز به نقل از یک منبع آگاه ادعا کرد که 
کمیته تحقیق در پرونده  ترور ابومهدی المهندس و سردار شهید قاسم سلیمانی 
اتهاماتی را علیه یک شرکت مخابراتی عراقی مبنی بر دست داشتن در این ترور 

دریافت کرده است.
 این منبع آگاه تاکید کرد : کمیته تحقیق در این پرونده اسناد و مدارکی را از 
برخی رهبران الحشد الشعبی به دست آورده است که بر اساس آن یک شرکت 
تلفن همراه متهم به دادن اطلاعات تلفن سیار یکی از همراهان المهندس در 
اختیار فرماندهی ارتش آمریکا در پایگاه ویکتوریا در فرودگاه بغداد شده است.  این 
منبع افزود: فرماندهی ارتش آمریکا از طریق این خط تلفن اطلاعات کافی درباره 
محل حضور المهندس و دیدارش با سردار سلیمانی را به دست آورده و این مساله 

به روند ترور آن دو شهید کمک کرده است.

اخبار

معاون اول رییس جمهوری:

 اجازه بی حرمتی به فعالان اقتصادی را ندهیم
حسن هانی زاده*

رئیس قوه قضاییه گفت: برای برخورد با آن بخش از بازار ارز که جنبه اخلال امنیتی 
و سیاسی دارد، آمادگی کامل داریم.

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی مسئولان 
قضاییرئیس قوه قضاییه با تبریک دهه امامت و ولایت، عبودیت و تقرب به خداوند 
و امام شناسی و حجت شناسی را مهم ترین آموخته های دو عید بزرگ قربان و غدیر 

عنوان کرد.
وی با اشاره به محورهای بیانات مقام معظم رهبری در عید قربان اظهار داشت: 
تحلیل جریان تحریم و تحریف از مهم ترین مسائل مطرح شده از سوی مقام معظم 
رهبری بود که باید مورد توجه سیاستمداران و اصحاب رسانه و همه آحاد مردم قرار 
گیرد. رئیس قوه قضاییه، خودباوری را از پادزهرهای مهم تحریف دانست و گفت: اتکا 
به توانایی های خود و خصوصاً توجه به نیروی جوان کشور که در عرصه های مختلف 
فعالانه نقش آفرینی می کنند و استفاده بهینه از منابع و ذخایر ملی از پادزهرهای 

تحریف است.
رئیسی اظهارداشت: خداوند ثروت زیادی به کشور ما عطا فرموده و تدبیر و مدیریت 
صحیح منابع، جلوگیری از خام فروشی و توجه به ارزش افزوده کالاها و ذخایر و معادن 

موجب افزایش توانایی های اقتصادی خواهد شد.
نگاه به خارج برای رفع مشکلات، خطاست

رئیس قوه قضاییه با بیان این که دشمن همواره با توسل به تحریم به دنبال ایجاد 
یاس در مردم است، افزود: راه مقابله با چالش آفرینی دشمن و رفع چالش ها اتکا 
به داشته های خودمان است و امید داشتن به خارج برای برون رفت از مشکلات، 

خطاست.
رئیسی تصریح کرد: هر مشکلی به دست توانمند ملت و در سایه توجه به رهنمودهای 
حکیمانه رهبر معظم انقلاب برطرف می شود و هیچ چالشی نیست که خودمان توانیم 
رفع کنیم و هر جا در پرتو شعار کلیدی »ما می توانیم« حرکت کردیم به دستاوردها و 

توفیقات بزرگی نایل شدیم.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به تحرکات نظام سلطه در چالش آفرینی برای کشورمان 
اظهارداشت: آمریکایی ها که سالیان دور و درازی مرتکب بی عدالتی و نقض حقوق 
بشر شده اند، اکنون گرفتار خودشان شده اند، اما همچنان به رفتارهای خصمانه خود 

علیه ملت های آزاده جهان ادامه می دهند.
رئیسی با اشاره به دستگیری سرکرده گروهک تروریستی »تندر«، از سربازان گمنام 

امام زمان )عج( تقدیر کرد و افزود: امروز برای همه سؤال است که چگونه کشورهای 
مدعی حقوق بشر ملجاء و مأمنی برای تروریست های عالم شده اند و آمریکا و اروپا 
پرورش  را  جهان  نقاط  اقصی  در  بی گناه  مردم  کشیدن  خون  و  خاک  به  عاملان 
می دهند و حمایت می کنند؟ رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: برای مردم جهان 
روشن شده که آمریکا و اروپا بزرگ ترین ناقضان حقوق بشر هستند و منفورترین نظام 
در جهان، نظام سلطه آمریکایی است که بالاترین درجه نفرت نسبت به آن ها در میان 

ملت ها به وجود آمده است.
دلبستگی و عقب نشینی در برابر دشمن خطای راهبردی است

رئیسی با تأکید بر این که هر گونه دلبستگی و عقب نشینی در مقابل دشمن خطای 
راهبردی است، خواستار تبیین تئوری مقاومت، ایستادگی و خودباوری از سوی 

رسانه ها و افشاگری در خصوص ماهیت و عملکرد جریان تحریف شد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به سه نکته محوری در 
بیانات اخیر مقام معظم رهبری به تبیین این نکات پرداخت و اظهار داشت: مدیریت 
بازار، کنترل قیت کالاهای اساسی و توجه به معیشت مردم از مسائل مورد تأکید رهبر 
انقلاب و نخبگان اقتصادی است که باید مورد اهتمام دولت باشد و هر جا هم لازم 

باشد، دستگاه قضایی نیز آماده همکاری است.
رئیسی دومین موضوع مورد تأکید مقام معظم رهبری را مدیریت و کنترل نوسانات 
بازار ارز عنوان کرد و با تأکید بر لزوم توجه دولت به این مسأله، از دستگاه های اطلاعاتی 
خواست با ریشه یابی علل امنیتی و سیاسی نوسانات بازار ارز، دست های پنهانی که به 
دنبال اخلال در نظام ارزی و پولی کشور هستند شناسایی و به دستگاه قضایی معرفی 

کنند تا با آن ها برخورد شود.
کارگروه اقتصادی سه قوه نباید تشریفاتی باشد

رئیس قوه قضاییه تشکیل کارگروه ویژه اقتصادی سه قوه را از دیگر نکات مورد تأکید 
مقام معظم رهبری عنوان کرد و گفت: صرف تشکیل تشریفاتی یک کارگروه کارگشا 
نیست و مسأله ای را حل نمی کند؛ باید کارگروهی کارآمد تشکیل شود که موانع تولید 

را شناسایی و رفع کند تا جهش تولید در عمل اتفاق بیافتد.
رئیسی با تقدیر از کادر درمانی کشور در مقابله با کرونا و قدردانی از همیاری نهادهای 
انقلابی و طلاب با افسران و سربازان در خط مقدم صیانت از جان مردم و کمک های 
مؤمنانه به نیازمندان در این دوره، ابراز امیدواری کرد که آئین عزاداری محرم امسال با 

رعایت ضوابط و پروتکل های بهداشتی که به زودی ابلاغ می شود، برگزار شود.

رئیس قوه قضاییه اعلام آمادگی کرد:

برخورد با بخش امنیتی اخلال در بازار ارز

بر این که وزیر پیشنهادی صمت  با تاکید  پارلمانی رییس جمهوری   معاون 
)صنعت، معدن و تجارت( به زودی به مجلس معرفی می شود، گفت: دولت به هیچ 
وجه معرفی وزیر صمت را به تفکیک وزارتخانه صمت مشروط و موکول نکرده است. 
حسینعلی امیری  درباره ادعای برخی رسانه ها که گفته اند دولت اراده ای برای 
تعیین وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت ندارد و حتی معرفی وزیر را منوط به 
تشکیل وزارت بازرگانی کرده است، افزود: قانون اساسی به رییس جمهور اجازه 
می دهد که چنانچه وزارتخانه ای فاقد وزیر باشد برای مدت سه ماه برای آن وزارتخانه 
سرپرست منصوب کند. بعد از تغییر وزیر صنعت، معدن و تجارت، رییس جمهور 

مدرس خیابانی را به عنوان سرپرست وزارتخانه مذکور منصوب کرد.
تذکر  قانونی است،  فرجه  در  وزارتخانه مذکور  به  راجع  داد: دولت  ادامه  وی 
دهندگان اگر اندکی صبوری کنند انشالله وزیر پیشنهادی صنعت،معدن و تجارت 

به مجلس معرفی خواهد شد.
معاون پارلمانی رییس جمهوری تاکید کرد: دولت به هیچ وجه معرفی وزیر 
صنعت،معدن و تجارت را به تفکیک وزارتخانه صمت مشروط و موکول نکرده است.
البته دولت، قبل از تشکیل دولت دوازدهم لایحه اصلاح  امیری یادآور شد: 
وزارت  تفکیک  موارد،  از  یکی  که  کرد  ارایه  دهم  مجلس  به  را  دولت  ساختار 
صنعت،معدن و تجارت بود و دولت معتقد است تشکیل وزارت بازرگانی می توانست 

خیلی از مشکلات موجود را حل کند که متاسفانه مورد توجه قرار نگرفت.
وی اضافه کرد: در هر حال رییس جمهور تابع قانون است چنانچه مجلس به 
رای دهد که مورد  تحریم ضروری است  بازرگانی که در شرایط  وزارت  تشکیل 
خواست و تاکید دولت است دو وزیر و در غیر این صورت وزیر پیشنهادی صنعت، 

معدن و تجارت به مجلس معرفی خواهد شد.

معاون پارلمانی رییس جمهور:

وزیر پیشنهادی وزارت صمت به زودی معرفی می شود

درمان مجلس  و  بهداشت  یک عضو کمیسیون 
برگزاری  تعویق  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای 
کنکور مشکلی را حل نمی کند، گفت: باید دولت 
در  بهداشتی  های  پروتکل  تمامی  اعمال  برای 
برگزاری کنکور پای کار آمده و برای هر داوطلب بسته 
بهداشتی شامل ماسک و مواد ضدعفونی کننده در 

نظر گیرد. 
جلیل میرمحمدی در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: اگر کنکور سراسری در تیر ماه با رعایت پروتکل 
های بهداشتی برگزار می شد شرایط بسیار بهتر از 
این روزها بود. اکنون که زمان برگزاری آزمون به اواخر 
مرداد موکول شده است تعویق یک یا دو ماهه آن 
مشکلی را حل نمی کند چون چشم انداز مثبتی 
پیش روی ما وجود ندارد که طبق آن بگوییم در چند 

ماه آینده وضعیت شیوع کرونا کمتر خواهد شد.
وی افزود: طبق نظر برخی کارشناسان بهداشتی 
بیماری  و  به دلیل سردی هوا  پاییز ماه  اوضاع در 
آنفلوآنزا می تواند بدتر هم شود. لذا در این شرایط 

برای  ها  ظرفیت  تمامی  از  که  است  این  راهکار 
برگزاری کنکور استفاده شود. یعنی دانشگاه های 
علوم پزشکی، دولتی و تحت پوشش وزارت علوم، 
دستگاه  و  جوانان  و  ورزش  وزارت  آزاد،  دانشگاه 
های دولتی پای کار آمده و بر اساس مصوبه ستاد 
ملی مبارزه با کرونا از ظرفیت ها و امکاناتشان برای 
برگزاری کنکور استفاده کنند. در این شرایط بهتر 
می توان پروتکل های بهداشتی را رعایت کرد. این 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس افزود: 
باید دولت پای کار آمده و برای هر داوطلب بسته 
بهداشتی شامل ماسک و مواد ضد عفونی کننده در 
نظر گیرد. همچنین فضای مجزایی برای آن دسته 
از داوطلبانی که طبق خوداظهاری شان دچار علائم 
بالینی مشکوک هستند، برای برگزاری کنکور تعبیه 
برگزاری کنکور  امکان  این شرایط  رعایت  با  شود. 
وجود دارد. البته که بسیاری از خانواده ها موافق 
برگزاری کنکور و تعداد قابل توجهی هم خواستار 
به تعویق انداختن آن هستند ولی با در نظر گرفتن 

تمامی شرایط عقب انداختن آزمون مشکلی را حل 
نمی کند چون با این اتفاق مشکلات قابل توجهی 
همچون آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها و سربازی 
داوطلبان پسر به وجود می آید. میر محمدی راهکار 
دیگر را در کاهش تعداد داوطلبان آزمون سراسری 
های  رشته  از  بسیاری  در  داد:  توضیح  و  دانست 
دانشگاهی داوطلب به اندازه صندلی های آن رشته 
وجود ندارد به همین دلیل در آن رشته ها نیازی به 
برگزاری  از  قبل  توان  می  نیست.  آزمون  برگزاری 
آزمون مهلتی را تعیین کرد و اعلام نمود که داوطلبان 
معدل  اساس  بر  توانند  می  هایی  رشته  چنین 
تحصیلی خود وارد دانشگاه شوند. با این کار تعداد 
قابل توجهی از متقاضیان شرکت در کنکور کاهش 
پیدا می کند. تنها چند رشته در حوزه های علوم 
پزشکی، علوم انسانی و ریاضی فیزیک برای کنکور 
سراسری باقی می ماند که از آنها می توان با رعایت 
پروتکل های بهداشتی آزمون گرفت و در عین حال 

تعداد شرکت کنندگان در کنکور را کم کرد.

میرمحمدی عضو کمیسیون بهداشت مجلس:

تعویق کنکور مشکلی را حل نمی کند
 دولت برای داوطلبان بسته بهداشتی تهیه کند
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اگر شما دچار حمله قلبی شوید، علائم آن معمولًا شدید هستند و ناگهانی بروز 
می کنند. اما در مورد نارسایی قلبی، علائم چندان آشکار نیستند و ناگهانی بروز 
نمی کنند. در واقع اگر قلب شما نارسایی داشته باشد، ممکن است اصلًا علامتی 

احساس نکنید.  
یکی از مهم ترین راه های مراقبت از سلامت قلب این است که علائم و نشانه ها را 
بشناسید، چه این علائم نامحسوس و خفیف باشند و چه بی نهایت آشکار و شدید.

به سختی می توانید در حالت دراز کشیده نفس بکشید
تنگی نفس در حالت دراز کشیده یا اُرتوپنیا، یکی از شایع ترین علامت های 
نارسایی قلبی است. این عارضه باعث می شود شما در حالت دراز کشیده نتوانید 
به راحتی نفس بکشید. افرادی که این بیماری را دارند اغلب مجبورند زیر سر خود را 
با چند بالش بلند کنند و بخوابند؛ زیرا وقتی صاف دراز می کشند احساس می کنند 
در حال خفه شدن هستند. این علائم می توانند واقعاً آزاردهنده باشند و حتی 
باعث شوند نصف  شب از خواب بیدار شده و بنشینند. حتی شاید ترجیح دهند 
شب ها نشسته بخوابند. این افراد ممکن است به سرفه بیفتند که علت آن گرفتگی 

راه های هوایی در اثر تجمع مایعات در ریه است.
اگر شب ها مجبورید از دو یا چند بالش استفاده کنید تا سرتان آن قدر بالاتر قرار 
بگیرد که بتوانید دراز بکشید و نفس بکشید، پس قلبتان دچار نارسایی است و باید 

زودتر به پزشک مراجعه کنید.
پاهایتان متورم شده اند

اگر متوجه شده اید پاهایتان به طور غیرمعمول متورم به نظر می رسند، این 
می تواند علامت نارسایی قلبی باشد. وقتی قلب دچار نارسایی می شود، خون را 
خوب پمپاژ نمی کند. در نتیجه خون در سیستم جریان خون تجمع یافته و نتیجه ی 
آن تجمع مایعات است. این مایعات اضافی بر اثر جاذبه در قسمت پایین تنه یعنی 

در قوزک پاها جمع شده و سبب تورم می شوند.
از بدن متورم  یا هر قسمت دیگری  یا قوزک پاهایتان  پاها  اگر متوجه شدید 

شده اند، باید به پزشک مراجعه کنید.
احساس خستگی می کنید

احساس خستگی یکی دیگر از علائم شایع نارسایی قلبی است؛ زیرا اندام های 
اصلی از جمله مغز، خون کمتری دریافت می کنند. البته بیشتر ما گاهی احساس 
خستگی می کنیم اما خستگی مداومی که طولانی مدت شده و با استراحت رفع 
نمی شود، زنگ هشدار است. احساس خستگی که به مرور زمان ایجاد شده و 
کم کم بیشتر می شود و از سطح انرژی و انگیزه و تمرکزتان کم می کند می تواند بر 
سلامت هیجانی و روانی تان اثر بگذارد. اگر احساس می کنید خستگی تان عادی 

نیست و علائم دیگر را نیز دارید حتماً باید به پزشک مراجعه کنید.
فشارخونتان بالاست

هرچند افرادی که دچار نارسایی قلبی پیشرفته هستند می توانند فشارخون 
پایین داشته باشند؛ اما یکی از علت های نارسایی قلبی، تغییراتی در قلب است 
که در اثر بالا بودن مداوم فشارخون ایجاد می شود. بیشتر افراد وقتی فشارخونشان 
بالاست، آن را احساس نمی کنند و به همین دلیل، فشارخون بالا را قاتل خاموش 

می نامند. پس وضعیت فشار خون خود را مرتباً چک کنید.
کفش هایتان اندازه تان نیستند

همان طور که گفتیم یکی از علامت های نارسایی قلبی، تورم پاها از جمله تورم 
قوزک پاست. شاید این تورم به اندازه ای نباشد که با چشم دیده شود اما ممکن 
است آن را زمانی احساس کنید که کفش هایتان برایتان تنگ شوند یا بعد از این که 

جوراب هایتان را درآوردید، خطی روی قوزک پاهایتان به جا مانده باشد. اگر با چنین 
تجربه ای مواجه شدید بهتر است به پزشک مراجعه کنید.

هنگام ورزش، نفس کم می آورید
اگر به طور کل از نظر فیزیکی فعال هستید و اخیراً متوجه شده اید با تنفستان 
مشکل دارید، این مسئله می تواند فراتر از خستگی ورزشی باشد. کسانی که 
نارسایی قلبی شدید دارند، تمام مدت دچار مشکل تنفسی هستند. اما علائم 
اولیه ی نارسایی قلبی زمانی رخ می دهد که تنگی نفس با افزایش فعالیت بدنی 

روی می دهد. به تنفس تان دقت کنید، خصوصاً حین ورزش.
شکم درد دارید

نارسایی قلبی منجر به تجمع مایعات اضافی می شود. هر چند این مایعات اغلب 
وارد پاها می شود؛ اما ممکن است در شکم نیز تجمع کند که نتیجه ی آن شکم  
درد است. شکم درد می تواند علت های فراوانی داشته باشد، بنابراین همیشه این 

مسئله را پیش از هر تصمیمی با پزشک مطرح کنید.
عملکرد کلیه تان نامناسب است

نارسایی قلبی معمولًا همراه با اختلال عملکرد دیگر اندام ها از جمله کلیه است. 
از علائم اختلالات کلیوی می توان به خستگی، خواب آلودگی، خشکی پوست و 
نیاز بیشتر به ادرار کردن و دیدن خون یا کف در ادرار اشاره کرد. دیگر علائم معمول 
شامل تورم پاها و تنگی نفس حین بالا رفتن از پله ها می شوند اما اگر کلیه ها به 
خوبی کار کنند، این علائم ممکن است پوشش داده شوند. برای چکاپ های 

منظم به پزشک مراجعه کنید. پزشک می تواند علائم خاموش را شناسایی کند.
بالای کمرتان درد می کند

اگر در بالای کمرتان احساس درد و فشار می کنید آن را جدی بگیرید. درد بالای 
کمر بدون سابقه ی هیچ گونه آسیبی می تواند به قلبتان مرتبط باشد. درد و اسپاسم 
عضلانی می تواند موجب کمردرد شود؛ اما اگر بین دو کتف احساس درد می کنید 
و سابقه ی آسیب ندارید، این درد احتمالًا به قلبتان ربط دارد. به پزشک مراجعه 
کنید تا از شما تست ورزش )تست استرس( بگیرید. این تست ارزیابی می کند که 
قلبتان خوب پمپاژ می کند یا نه. پزشک فشارخونتان را چک کرده و ریتم قلبتان 
نیز بررسی می شود تا معلوم شود دچار بی نظمی نیست. اگر الگوی ضربان قلبتان 
نامنظم باشد، یک تست قلبی دیگر توصیه می شود که معلوم می کند عروق کرونری 

دچار انسداد هستند یا نه و در صورت انسداد، لازم است عروق باز شوند.
ناگهان وزن اضافه کرده اید

اگر به طور غیرمنتظره ای وزن اضافه کرده اید می تواند علامت وجود مشکلی 
در قلب باشد. احتباس مایعات در بدن یکی از علامت های نارسایی قلبی است. 
به طور کلی، افزایش وزن به دلیل مشکل قلبی، سریع تر از افزایش وزن به دلیل 
مصرف کالری زیاد روی می دهد. به بدنتان توجه کنید. اگر متوجه شدید ناگهان 

وزن اضافه یا کم کرده اید باید به پزشک مراجعه کنید.
هنگام پیاده روی در سربالایی دچار تنگی نفس می شوید

تنگی نفس حین بالا رفتن از سربالایی می تواند علامت بیماری عروق کرونری 
باشد. آنژین صدری به صورت احساس خستگی و تنگی نفس از علائم اولیه ی 
بیماری قلبی است که در آن، عروق کرونری مسدود شده و جریان خون را محدود 
می کنند. وقتی در سربالایی ها نفس کم می آورید، یعنی جریان خون به دلیل 
انسداد یکی از عروق کاهش یافته است. تست استرس قلب می تواند با تقلید از 
شرایط پیاده روی در سربالایی، قلبتان را بررسی کرده و معلوم کند دچار اختلالی 

در قلب و عروقتان هستید یا خیر.

احساس فشاری مانند گاستریت در سینه تان دارید
اگر احساس فشاری در سینه تان دارید که چیزی شبیه گاستریت یا ریفلاکس 
است و همراه با احساس منگی و گیجی است باید به پزشک مراجعه کنید. علائم 
ممکن است چند لحظه ای ظاهر و سپس ناپدید شوند یا این که هر بار که بروز 
می کنند، طولانی تر از قبل وجود داشته باشند. خیلی از افراد علائم آنژین غیرثابت 
یا ریفلاکس شدید را دست کم گرفته و به عنوان سوزش معده تلقی می کنند. درد 

در قفسه سینه را هرگز دست کم نگیرید.
در ساق پایتان احساس درد و خستگی دارید

اگر سابقه ی مشکل قلبی دارید همیشه به هر دردی که در ساق پایتان تجربه 
می کنید اهمیت دهید. لنگی متناوب )Intermittent claudication( علامتی 
کلاسیک در پایین پا است که نشان می دهد گردش خون ضعیفی دارید و می تواند 
نشان بدهد در معرض یک حمله قلبی هستید. اگر سابقه ی مشکلات قلبی دارید 

باید نسبت به تمام علائم مربوط به قلبتان حساس باشید.
دچار فک درد یا دندان درد هستید

اگر ناگهان متوجه شدید فک یا دندان هایتان درد می کنند و ضمناً سردرد هم 
دارید می تواند علامت یک حمله قلبی باشد. این علامت در خانم ها شایع تر است و 
معمولًا افراد به جای این که به متخصص قلب مراجعه کنند به دندان پزشک مراجعه 
می کنند. این درد ممکن است فقط چند دقیقه طول بکشد اما متأسفانه بارها تکرار 

می شود.
دردی در قفسه سینه تان دارید که تا پشتتان می رسد

درد در قفسه سینه می تواند علامت هشداردهنده ی یک حمله قلبی باشد. اما 
اگر احساس می کنید این درد تا کمرتان می رسد و مثل اثر یک چاقو، پشتتان تیر 
می کشد، احتمالًا آنوریسم آئورت است که بسیار خطرناک می باشد. به ترکیب 

علائم توجه کنید و اگر علائم گفته شده را داشتید حتماً به پزشک مراجعه نمایید.
حالت تهوع دارید و عرق می کنید

اگر احساس تهوع دارید و متوجه شدید ناگهان خیس از عرق شده اید، می تواند 
علامت یک حمله قلبی باشد. معمولًا عرق زیاد در این حالت با درد در قفسه سینه 
همراه است. هر چند حالت تهوع و تعریق می تواند دلایل زیاد دیگری هم داشته 

باشند، اما اگر این علائم را با سایر نشانه ها همراه داشتید، آن ها را نادیده نگیرید.
در بازوی چپتان احساس ناراحتی می کنید

قلب شما در سمت چپ سینه تان است و به همین دلیل جایی که هنگام حمله 
قلبی، درد را در آن احساس خواهید کرد، بازوی چپتان است. این درد می تواند به 
صورت احساس کرختی یا گاهی احساس ناراحتی باشد که از سینه شروع شده 
و به سمت بازوی چپ می رود. اگر عضله ی بازویتان تحت کشش و فشار نبوده یا 
آسیبی ندیده است و ناگهان به دردی دچار شده که اذیتتان می کند، به پزشک 

مراجعه کنید.
هشیاری تان را از دست داده اید یا غش کرده اید

اگر هشیاری تان را از دست داده اید یا غش کرده اید، این احتمال وجود دارد که 
در میانه ی یک حمله ی قلبی باشید. این اتفاق سنکوپ نام دارد که گاهی می تواند 
به عنوان عارضه ای ثانوی بعد از آریتمی یا ریتم نامنظم قلب حین یک حمله قلبی 
روی دهد. واضح است که در صورت غش یا از دست دادن هشیاری باید فوراً با 

پزشک تماس بگیرید.
تپش قلب غیرعادی دارید

قلب ما کارهای بسیار زیادی انجام می دهد بدون این که ما حتی بفهمیم. ما 
اغلب تنها زمانی متوجه قلبمان می شویم که خیلی به خودمان فشار می آوریم و 
قلبمان تندتر از حد معمول می زند؛ اما گاهی احساسی غیرعادی به صورت تپش 
قلب داریم. انگار چیزی درون سینه مان می کوبد یا حتی ضربه های دردناکی وارد 
می کند. تپش قلب زمانی رخ می دهد که ریتم قلب غیرعادی می شود و فرد را 
مطلع می کند. گاهی می تواند تپش قلب رخ دهد و ما ناآگاه بمانیم. تپش قلب 

معمولًا به دلیل اختلالی در مسیرهای الکتریکی قلب روی می دهد.
این اختلال می تواند ناشی از عواملی در سبک زندگی باشد، مثلًا مصرف زیاد 
کافئین یا الکل و سیگار و یا عوامل هیجانی مانند اضطراب و حمله پانیک. ضربان 
قلب اکتوپیک یا نابجا زمانی روی می دهد که سیگنال های الکتریکی پیش از این 
که قلب ما فرصت کافی برای پُر شدن از خون داشته باشد به او دستور تپش و 
ضربان می دهند. هم تپش قلب و هم ضربان اکتوپیک معمولًا اگر گهگاه رخ دهند 
بی خطرند؛ اما اگر مکرراً روی دهند می توانند علامت یک عارضه ی قلبی پنهان 
باشند. این عوارض شامل مشکلاتی در دریچه ها، نارسایی قلبی و بیماری قلبی 
می شوند یا مربوط به عضلات و دیواره های قلب هستند که بزرگ و ضخیم شده اند.

اصلًا هیچ علامتی ندارید
ترسناک ترین نوع حمله قلبی این است که اصلًا متوجهش نشوید. طبق گزارش 
مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، یک پنجم حملات قلبی، تشخیص داده 
نمی شوند. در واقع، آسیب ناشی از حمله قلبی رخ می دهد، فقط فرد خودش 

متوجه آن نمی شود.
در مراجعه به پزشک سهل انگاری نکنید. اگر ریسک فاکتورهای بیماری قلبی 
را دارید، حتماً مراجعه به متخصص قلب به صورت روتین در برنامه تان باشد. 
اگر متوجه علامتی غیرعادی شدید، به آن بی توجهی نکنید و با پزشک در میان 

بگذارید.

در مورد نارسایی و حمله ی قلبی بیشتر بدانیم؛

از کنار این علائم قلبی راحت نگذرید
مراحل اصلی شست وشوی دست ها چیست؟

نکات مهم درباره آموزش شستن 
دست ها به کودکان

یکی از مهمترین راه های پیشگیری از انتقال کروناویروس، رعایت  بهداشت فردی 
به ویژه شستن دست ها به صورت مکرر و هر بار به مدت حداقل ۲0 ثانیه اعلام شده 

است.
در شرایط شیوع کرونا شست وشوی دست ها بیش از پیش اهمیت پیدا کرده 
اما ممکن است کودکان مانند بزرگسالان عادت به این امر مهم نداشته باشند و 
ترغیب آن ها به شست وشوی مرتب دست ها دشوار به نظر برسد. اما چگونه می توان 
شست وشوی صحیح دست ها را به کودکان آموزش داد؟ در ادامه چند نکته مهم در 

این ارتباط به نقل از پایگاه اطلاع رسانی "استنفورد چیلدرن" آورده شده است:
چرا شستن دست ها مهم است؟

برای فرزندان خود با صبر و حوصله توضیح دهید که شست وشوی دست به 
جلوگیری از مریض شدن آن ها و نیز بیمار شدن افراد دیگر کمک می کند. هیچ کس 
دوست ندارد بیمار شود یا شخص دیگری را بیمار کند. شست وشوی دست می تواند 

به جلوگیری از بروز این موارد کمک کند.
چه زمانی باید دست ها را شست؟

به فرزندان خود بیاموزید تا پیش از مواردی چون غذا خوردن، لمس چشم، بینی و 
دهان یا لمس یک زخم با جراحت باید حتماً دست های خود را بشویند.

همچنین شست وشوی دست ها پس از استفاده از سرویس بهداشتی، بازی کردن 
یا لمس حیوانات، دست زدن به غذا یا داروی حیوانات خانگی، بازگشتن از بیرون، 
بازی کردن در فضای بیرون از خانه، دست زدن به زباله ها، دست زدن به پوشک کثیف 

و بودن در اطراف یک فرد بیمار الزامی است.
مراحل اصلی شست وشوی دست ها چیست؟

مراحل زیر را برای شست وشوی صحیح دست ها به کودکان خود بیاموزید:
- دست های خود را با آب تمیز خیس کرده و با صابون یا مایع دستشویی آن ها را 
کفی کنید. - دست های خود را به اندازه ای که بتوانید آهنگ »تولدت مبارک« را دوبار 
در ذهن خود تکرار کنید به یکدیگر بمالید. کف دست، پشت دست و بین انگشتان 
خود را تمیز کنید. فراموش نکنید که زیر ناخن های خود را نیز تمیز کنید. ناخن ها 

می توانند خاک و میکروب ها را زیر خود به دام بیندازند.
- دست های خود را زیر آب تمیز و جاری بگیرید و آنقدر آن ها را به یکدیگر بمالید تا 

به طور کامل کف از روی آن ها شسته شده و تمیز شوند.
- چند بار دست های خود را بتکانید تا قطرات آب از روی آن بچکد. سپس آن ها را با 

دستمال کاغذی یا حوله تمیز کاملًا خشک کنید.
آیا قد فرزندتان به سینک یا روشویی نمی رسد؟

اگر فرزند شما کوچک است، او را بالا نگه دارید تا به او کمک کنید که به سینک 
ظرفشویی یا روشوییِ داخل سرویس بهداشتی برسد. اگر فرزند شما می تواند به 

تنهایی بایستد، از یک چهارپایه ایمن برای رسیدن او تا شیر آب استفاده کنید.
اگر برایتان مقدور نیست فرزندتان را بلند کنید و هیچ چهارپایه ای هم در نزدیکی تان 
وجود ندارد، دست های او را با دستمال کاغذی مرطوب و صابون پاک کنید. سپس 
از یک دستمال کاغذی مرطوب دیگر استفاده کنید تا کف ها را پاک کنید. در آخر 
دست های او را با یک دستمال کاغذی تمیز سوم خشک کنید. دست های خود را بعد 

از کمک به کودک خود برای تمیز کردن دست هایش، بشویید.
چه زمانی از ضد عفونی کننده دست باید استفاده کرد؟

ضد عفونی کننده دست زمانی که دست ها کاملًا کثیف یا چرب باشد، به خوبی کار 
نمی کند. صابون و آب بهترین گزینه هستند، زیرا خاک، چربی و میکروب ها را کاملًا 
از بین می برند. اما ضدعفونی کننده دست هنگامی که صابون و آب در دسترس 
نیست، جایگزین خوبی است. از یک ضدعفونی کننده بر پایه الکل با حداقل 60 

درصد الکل استفاده کنید.
نحوه استفاده از ضد عفونی کننده دست را به کودکان خود بیاموزید:

- ابتدا اندازه یک چهارم از کف دست را باید ضد عفونی کننده کف دست خود 
بریزید. - جلو و عقب دست و بین انگشت های خود را به طور کامل به هم مالیده تا 

خشک شوند.
چند نکته برای ترغیب کودکان به شستن دست ها:

- به الگوی کودک خود تبدیل شوید: حتماً خودتان نیز به آنچه کودکتان را به 
آن ترغیب می کنید، عمل کنید. پیش از غذا پختن یا خوردن، دست های خود را 
بشویید. پس از دستشویی، بازگشت به خانه از بیرون، کار کردن یا بازی کردن نیز 
حتماً دست های خود را بشویید. - صبور باشید: مدت زمانی طول می کشد که 
کودک به شستن دست های خود عادت پیدا کند و این کار را به درستی انجام دهد. 
در صورت لزوم حتماً او را راهنمایی کنید. - هر زمان که شست وشو لازم بود، به او 
یادآوری کنید: کودکان تنها در صورت مشخص بودن خاک، مانند گل و لای یا رنگ 
روی دست هایشان آن ها را شستشو خواهند داد. لازم است به آن ها یادآوری شود تا 

میکروب هایی را که دیده نمی شوند نیز از بین ببرند.

آیا می دانستید بیش  از حد آب خوردن 
این عوارض را دارد؟

همه می دانیم کم آبی بدن ما را دچار مشکل می کند؛ اما آیا می دانستید پرآبی بدن 
نیز مشکلاتی برای سلامتی ما به وجود می آورد؟

کم آبی بدن مشکلاتی از جمله خشکی پوست، یبوست، چاقی و غیره را برای ما 
به وجود می آورد. جالب است بدانید پرآبی بدن نیز عوارضی دارد که برای سلامتی 
و کیفیت زندگی ما مضر هستند. در ادامه »ایرنا زندگی« در تشخیص اینکه آیا شما 

بیش از حد آب می خورید یا نه و عوارض پر آب بودن بدن، شما را همراهی می کند.
آیا من زیاد آب می خورم؟

۱. هرگاه می خواهیم از خانه بیرون برویم آب می خوریم و همیشه یک بطری آب 
همراه خود داریم ۲. هرگاه آب می بینیم می نوشیم، بدون اینکه تشنه باشیم.

3. به دفعات زیاد به دستشویی می روید و رنگ ادرار بی رنگ است.
4. در شی، به هنگام خواب هم شیشه  آبی در کنار خود می گذارید.

عوارض پر آبی بدن
۱. آب زیاد در معده به خصوص در فصل های سرد، باعث حالت تهوع، استفراغ و 
اسهال می شود. ۲. سردردهای مکرر، بدون هیچ دلیل  خاصی به سراغتان می آید و 
شما را از انجام های روزمره باز می دارد. این سردردها به علت برهم خوردن تعادل بین 
نمک و آب در بدن انجام می گیرد که به آن فشار اُسمزی می گویند. این سر درد در 
قسمت فوقانی سر بوده از پیشانی تا بینی را تحت تاثیر قرار می دهد. در موارد حاد تر 
ممکن است دچار اختلالات تنفس و مغزی نیز شود. 3. ورم صورت، دست ها و پاها 
یکی دیگر از عوارض پرآبی بدن است. به این دلیل که سلول های بدن ما بیش از حد 

نیاز آب جذب کردند و در نتیحه متورم می شوند.
 4. گرفتگی عضله بیشتر برای شما رخ خواهد داد. داشتن بدن سالم مستلزم این 
است که همه ی مواد مورد نیاز به اندازه کافی به بدن برسند، نه کمتر و نه بیشتر. آب 
زیاد، موجب برهم زدن تعادل الکتریکی بدن شده و موجب گرفتگی عضلات، لرزش 

دست ها و تن می شود.
 ۵. احساس خستگی و بی حالی، به علت پر آبی بدن نیز ممکن است رخ دهد. در 
برخی از موارد این عارضه به علت کمبود ویتامین است، و در برخی دیگر به علت پر 
آبی بدن. بیش از حد نیاز آب خوردن، موجب تولید هورمون های استرس نیز در بدن 
می شود و ما واکنش های سریع و استرسی به کنش ها نشان خواهیم داد. در واقع 

نوعی ضعف اعصاب به وجود می آورد.

تب نشان دهنده وجود یک نوع عفونت در بدن است. 
افزایش متابولیسم بدن، تجمع مواد  به  عفونت ها منجر 
سمی در بدن، اختلال در تعادل آب بدن، اختلال گوارشی، 
از بین رفتن پروتئین های نسوج که حاصل آن دفع ازت 
تغذیه ای  مراقبت  در  بنابراین  می شود،  است،  بدن  از 
پروتئین،  انرژی،  تامین  با  اولویت  عفونی  بیماری های 

ویتامین ها و املاح است.
به گزارش دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی، با بالا رفتن یک درجه سانتی گراد حرارت 
بدن ۱3 درصد متابولیسم بدن افزایش می یابد، بنابراین 
مصرف آب و مایعات و غذا در حجم کم و دفعات بیشتر 

توصیه می شود.
در مرحله حاد بیماری و هنگام تب ممکن است سدیم و 
پتاسیم به مقدار زیادی و به صورت عرق از بدن دفع شود 
و مصرف سوپ حاوی نمک برای جبران سدیم ضروری 
است. رژیم غذائی حاوی میوه )موز، آلو، زرد آلو، طالبی، 
کیوی، پرتقال(، سبزی ها )اسفناج، جعفری، لوبیا، سبوس 
گندم هویج، کدو حلوایی، گوجه فرنگی و سیب زمینی(، 

شیر و ماست و دوغ برای تامین پتاسیم توصیه می شود.
در یک فرد بیمار میزان نیاز به پروتئین افزایش می یابد 
بنابراین تامین پروتئین روزانه به ویژه از منابع حیوانی مانند 
انواع گوشت ها )قرمز، مرغ، ماهی، طیور(، انواع لبنیات 
پاستوریزه )پنیر، شیر، ماست، کشک و دوغ( و تخم مرغ 

توصیه می شود.
 نوشیدن آب آشامیدنی سالم و سایر مایعات مانند شیر و 
دوغ به عنوان بهترین نوشیدنی توصیه می شود تا بخشی 
از انرژی، پروتئین، بعضی ویتامین ها و مواد معدنی لازم را 
تامین کند. نوشیدن مایعات به اندازه کافی و فراوان کمک به 

دفع سموم و حفظ ایمنی مناسب بدن می کند.
کمبود این ویتامین منجر به تضعیف سیستم ایمنی بدن 
می شود. ویتامین A به جذب، هضم و ذخیره آهن در بدن 
کمک می کند و کمبود آن منجر به کم خونی ناشی از فقر 
ویتامین A می شود که باید از طریق منابع غذایی حاوی 

آن تامین شود. منابع غذایی آن به دو شکل منابع غذایی 
حیوانی و گیاهی است و منابع غذایی حیوانی از قابلیت 
جذب بهتری نسبت به منابع گیاهی برخوردار هستند. 
منابع حیوانی به فرم فعال ویتامین A عمدتا در جگر، قلوه، 
زرده تخم مرغ، شیر و لبنیات پرچرب و کره وجود دارد. 
منابع گیاهی به فرم کارتنوئیدها و به ویژه بتاکاروتن است 
بتاکاروتن هم یک آنتی اکسیدان قوی است که به تقویت 
سیستم ایمنی بدن و پیشگیری از ابتلا به انواع بیماری  
های غیر واگیر کمک می کند و عمدتا در میوه های رنگی 
و سبزی های زرد و سبز نظیر اسفناج، کاهو، هویج، کدو 
حلوایی، زرد آلو، طالبی، موز، انگور، خربزه، خرمالو و انواع 

مرکبات است.

به عملکرد  آنتی اکسیدانی،  بر داشتن فعالیت   علاوه 
این ویتامین در  نیز کمک می کند.  ایمنی بدن  سیستم 
روغن برخی از گیاهان یافت می شود. روغن جوانه گندم، 
روغن فندق، روغن کانولا، روغن گلرنگ، روغن بادام، روغن 
هسته انگور و روغن آفتابگردان از اصلی ترین منابع این 
ویتامین به  شمار می آیند. انواع آجیل )فندق، بادام، گردو(، 
اسفناج، کلم پیچ، سویا و سیب زمینی نیز دارای مقادیری 
از این ویتامین هستند. به یاد داشته باشید مکمل ویتامین 

E مصرف نکنید.
چرب،  های  )ماهی  غذایی  منابع  از  مناسب  دریافت 
لبنیات و زرده تخم مرغ( و قرار گرفتن در مقابل نور آفتاب 
به صورت روزانه، در افزایش سطح ایمنی بدن کمک می 

کند، علاوه بر اینکه به عنوان یک آنتی اکسیدان است، 
مصرف این ویتامین باعث جذب بهتر آهن در بدن می شود. 
نگهداری طولانی مدت در یخچال، پختن، گرمای هوا، نور و 

دخانیات باعث از بین رفتن این ویتامین می شوند.
منابع این ویتامین عبارتند از انواع فلفل، سبزی های برگ 
سبز مانند اسفناج و سبزی خوردن، توت فرنگی، گریپ 
فروت، گوجه فرنگی، انبه، لیمو، انواع کلم، سیب زمینی، 
هندوانه، مرکبات، کیوی و دیگر میوه ها و سبزی ها.  اما 
بیماری  درمان  در  آن  مکمل  مصرف  بر  مبنی  شواهدی 

ویروس کرونا وجود ندارد.
در تب نیاز بدن به انرژی افزایش می یابد و برای متابولیسم 
و سوخت و ساز نیاز به ویتامین های گروه B افزایش می یابد 
که باید از منابع غذایی از جمله مصرف کافی سبزی ها به 
ویژه برگ سبز و میوه ها، شیر و لبنیات، گوشت، دل و جگر، 
زرده تخم مرغ، غلات سبوس دار، حبوبات و مغزها تامین 

شود.
کمبود این ویتامین باعث پیشرفت سریع عفونت های 
ویروسی می شود، توصیه به تامین این ویتامین از طریق 
منابع غذایی آن مانند پروتئین های حیوانی از جمله گوشت 

قرمز، ماهی و ماکیان، تخم مرغ و لبنیات است.
کمبود آهن باعث آسیب و تضعیف سیستم ایمنی بدن 
می شود. آهن در منابع گیاهی و منابع حیوانی یافت شده و  
گوشت قرمز، مرغ و ماهی ، انواع سبزی ها، حبوبات، میوه 
های تازه و خشک شده و غلات کامل حاوی آهن بوده و 
 c اگر منابع غذایی آهن به همراه غذاهای حاوی ویتامین

مصرف شوند، جذب آهن افزایش می یابد.
از نشانه های کمبود روی اختلالات ایمنی بوده  و غذاهای 
غنی از روی شامل گوشت قرمز، مرغ، ماهی، غلات کامل، 
حبوبات و تخم مرغ است، سیر، زنجبیل و سایر مواد غذایی 
توصیه شده اگر چه به دلیل ترکیبات خاصی که دارند می 
توانند در مقابله با عفونتهای باکتریایی و ویروسی مفید 
باشند، اما شواهدی مبنی بر مصرف آن در درمان بیماری 

ویروس کرونا وجود ندارد.

توصیه های تغذیه ای برای کاهش تب های عفونی
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گروه جامعه-آزاده سهرابی

 تا دیروز مساله کنکور، مسأله ای اجتماعی و آموزشی بود و عموم نارضایتی ها 
از سنجش ورود به دانشگاه بر اساس رتبه کنکور، حول بی عدالتی و عدم 
سنجش درست توسط تست وارد بود اما همچنان راه حلی هم برای حذف آن 
وجود ندارد که بتواند سه آسیب کنکور یعنی وجود مافیای آموزشی که حول 
آن شکل گرفته، بی عدالتی که به خاطر عدم دسترسی یکسان دانش آموزان 
به منابع وجود دارد و در نهایت سنجش نسبتاً غیرعلمی را رفع کند، و عملًا راه 
حل هایی که بعضاً طی ۵ سال داده شده خود عواقب به مراتب بدتری در هر 

سه حوزه ایجاد می کند.
فرهنگی،  اجتماعی،  مسأله ای  به  »کنکور«  کرونایی  سال  این  در  حال 
سلامتی در حوزه روان و جسمی، آموزشی و… تبدیل شده است. با وجود 
تعویق های مکرر و اینکه هیچ زمانی وضعیت از نظر شیوع کرونا بهتر از زمان 
قبلی کنکور نبوده، اما همچنان در فضای رسمی و غیررسمی عده زیادی 
دنبال تعویق مجدد کنکور سراسری هستند تا جایی که این مساله در فضای 
مجازی خصوصاً خودش به یک آسیب جدی تبدیل شده و کسانی که تحمل 

حرف های مخالف هم را ندارند و مرزهای بی اخلاقی را رد کرده اند.
حرف های ضد و نقیض هر روزه مسئولان شمار زیادی از داوطلبان کنکور 
که ماه هاست زمان و انرژی خود را برای درس خواندن و آمادگی در کنکور 
گذاشته اند، بهم ریخته است. تمرکز آنها را گرفته و برخی را دچار اضطراب های 
و  برخی رشته ها  به  ورود  راه  تنها  امروزه  به هر عنوان  مشهود کرده است. 
دانشگاه ها کنکور است و در این میان و در حالی که دفترچه سنجش خیلی 
از  از یک ماه به کنکور مانده حتی حرف  ارائه شده عده ای کمتر  پیش تر 
حذف کنکور می زنند بدون آنکه به تبعات اجتماعی آن فکر کنند و ببینند آیا 
زیرساخت های آن مهیاست! عده ای حرف از یکسال دانشجو نگرفتن توسط 
دانشگاه ها حرف می زنند بدون آنکه به تبعات آموزشی که برای سال بعد ایجاد 

خواهد کرد فکر کنند!
در این میان عمده گلایه دانش آموزان که همین خردادماه طی ۱0 روز در 
امتحانات نهایی شرکت کردند این است که این میزان پیام های متناقض از 
مجلس و سازمان سنجش و وزارت بهداشت و… جز گرفتن تمرکز ما کاربرد 

دیگری ندارد.
مخالفان برگزاری کنکور، راه حل ندارند

از آن طرف هستند خانواده هایی که نگران سلامتی فرزندانشان هستند و 
نسبت به رعایت پروتکل ها دچار تردید هستند و می گویند به جای این همه 
مخالف مسئولان با یکدیگر چرا هیچکس به فکر اطمینان خاطر دادن در بالا 
بردن پروتکل های بهداشتی یا راهی برای عبور از این چالش با آسیب کمتر 
نیست. چرا هیچکدام از مخالفان راه حلی برای کنکور ارائه نمی دهند. واقعیت 
این است که تعویق کنکور و بردن آن به شهریور یا پاییز آسیب هایی به دنبال 
دارد که هیچ مخالفی راه حلی برای آن ارائه نمی دهد جز اینکه صورت مساله 
را پاک کند که همان عدم پذیرش دانشجو توسط دانشگاه ها و در نهایت لغو 

کنکور است که همین هم مورد مخالفت همین خانواده ها است.
در این میان همه آنها که بر طبل سلامت دانشجو و سلامت جامعه می زنند 
به دیگر دغدغه های کسانی که پشت کنکور مانده اند فکر نمی کنند. آموزش و 
پرورش در سکوت است چون مساله کنکور امری در حوزه اختیارات سنجش 
است و دانش آموزی که تا دو ماه پیش پشت نیمکت های مدرسه می نشست، 
انگار دیگر دغدغه مسئولان آموزش و پرورش نیست و وزارت علوم هم چون 
هنوز این افراد وارد چرخه آموزشی آنها نشده اند، بیشتر به حل مشکلات تقویم 

آموزشی خود نگاه دارد.
هامون سبطی کارشناس مسائل آموزش و پرورش و دبیر کارگروه آموزش 
دیده بان عدالت و شفافیت در گفتگو با  مهر در خصوص جنجال های تعویق 
کنکور سراسری گفت: در حال حاضر با سه گروه فعال در زمینه تعویق آزمون 
سراسری در فضای های رسمی و غیر رسمی روبرو هستیم. یک گروه هدفشان 
از این قضیه افزایش اعضای کانال های تلگرامی و پیج اینستاگرامی است تا 
در نهایت به فروش محصولات نازل آموزشی از قبیل پک های مشاوره ای و 
وعده های رتبه شدن در ۲0 روز خود بپردازند. سال گذشته نیز با شیوه ای 
دیگر از همین راه کسب سرمایه نامشروع کردند. امسال هم همان دام را برای 

داوطلبان پهن کردند.
وی ادامه داد: دسته دوم کسانی هستند که نیتشان این نیست اما در مرکز 
توجه واقع شدن برایشان مهم است. ما حدود ۱۵ میلیون ایرانی داریم که به 
طور مستقیم درگیر کنکور می شود و از سو ی دیگر به دلیل اینکه این شرایط 
به نوعی سیاسی و اجتماعی شده است، می شود گفت نیمی از مردم درگیر 
اخبار کنکور هستند. اما گروه سوم کسانی هستند که قصدشان این است که 

یک گره بسته را باز کنند.
درد بزرگ رنجش داوطلبان و خانواده ها است

کارشناس مسائل آموزش و پرورش بیان کرد: ما با گروه نخست کاری نداریم 
و سیستم های بازرسی و قضائی باید وارد شوند و برخورد متناسب را انجام 
دهند تا در سالهای بعد این موضوع رخ ندهد. اما گروه دوم و سوم در نیتشان 
اختلاف دارند و اشتراکشان این است که هر دو گروه از اتخاذ تصمیم و ارائه راه 
حل پرهیز می کنند. متأسفانه امروزه با افرادی از میان مسئولان و یا مرتبط با 
مسئولان روبرو هستیم که هویت فعالیتشان مخالفت با دیگری است. هر فرد 
دلسوزی با دیدن مصاحبه ها و مناظره ها متأثر می شود که چرا نیروی فکری و 
ذهنی افراد صرف محکوم کردن یکدیگر می شود. از این دو گروه هیچکدام هم 
نمی آیند یک تصمیمی را اعلام کنند که به مرحله اجرا در بیاید و در این میان 

درد بزرگ رنجش داوطلبان و خانواده های آنان است.
دبیرکارگروه آموزش دیده بان عدالت و شفافیت بیان کرد: به نظرم می رسد 
ابتدا باید دست به یک آسیب شناسی برای وضعیت زد که چه شده است 
که این پارادوکس رفتاری در مورد مسئله کنکور ایجاد شده است. جواب این 
است که هر دو گروه موافق و مخالف برگزاری کنکور از مسئولیت های ناشی از 
تصمیم دیگر شانه خالی می کنند چون واقعیت این است که در این شرایط هر 
تصمیمی عوارضی دارد. بدیهی است که اگر کنکور در پایان مرداد برگزار شود، 
عوارض کوتاه مدت و قابل مشاهده ای دارد خواه ناخواه به افزایش کرونا منجر 
می شود البته اگر پروتکل ها دقیق رعایت شود و تعداد داوطلبان کاهش پیدا 
کند این عوارض هم کمتر خواهد شد. از آن طرف کسانی که به تعویق کنکور 
اصرار دارند، می دانند این تعویق عوارض میان مدت و بلند مدت اجتماعی، 
خانوادگی و در مرحله بعد اقتصادی و آموزشی دارد. نوک کوه یخ عوارض عقب 
افتادن کنکور پیداست و بیشتر آن بعد خانوادگی، افسردگی های درازمدت، 

رفتارهای غیرقابل کنترل در میان دانش آموزان است پیدا نخواهد بود. و ظرف 
شش ماه و یکسال هویدا می شود.

گرفتن تصمیم فقط در صلاحیت ستاد مقابله با کرونا است
سبطی گفت: به نظر می رسد این شرایط حال حاضر شایسته کشور ما 
نیست و باید سریعاً متوقف شود. در این برهه دو راه حل و درمان برای این 
تشخیص می توانیم ارائه دهیم. اولین راه حل این است که بپذیریم این عارضه 
)کنکور( یک عارضه بدون تحمل آسیب نخواهد بود. مانند توموری است که 
برداشتنش ممکن است آسیب بزند اما برنداشتنش آسیب بیشتری دارد. 
تصمیم های کلان حکومتی در هر قطبی که اتفاق بیفتد آسیب دارد. مثال 
بارزش وارد شدن یک کشور به یک جنگ است. اگر وارد جنگ بشوید سربازانی 

از دست می روند اما اگر وارد جنگ نشوید دشمن می آید و مردم را می کشد.
باید هر چه سریع تر به این غائله خاتمه داده شود چرا که دانش آموزان در 
خانواده  درون  در  هستندکمتر  افسردگی  و  استرس  جدی  آسیب  معرض 
به گرفتن چنین تصمیماتی می شوند ولی در مقیاس کشور  افراد مجبور 
هستند تصمیماتی که هر دو سوی آن آسیب جدی دارد و به خاطر همین 
است که گرفتن این تصمیمات را به رئیس جمهور می سپارند که از پشتیبانی 
رأی اکثریت برخوردار است و اطلاعاتی در دست دارد که می تواند منجر به 
گرفتن تصمیم با آسیب کمتر شودچون تصمیمی که به هیچکس آسیب نرسد 
نداریم. پس باید بگذاریم رئیس جمهور و هیئت دولت که در حال حاضر در 
این موضوع تصمیمشان خلاصه شده در ستاد ملی کرونا، آن را بگیرند و این 
میزان جامعه درگیر حواشی نباشد. باید هر چه سریع تر به این غائله خاتمه داده 
شود چرا که دانش آموزان در معرض آسیب جدی استرس و افسردگی هستند.

برگزاری کنکور در دو نوبت؛ یک راه حل دائمی
وی ادامه داد: اما راه حل دومی هم وجود دارد که می توان پیشنهاد داد و آن 
اجرای زودهنگام پیش نویس اولیه شورای انقلاب فرهنگی برای سر و سامان 
دادن به فضای فرهنگی کشور است و اینکه آزمون سراسری دوبار در سال برای 
ورودی های مهر و بهمن برگزار شود. البته طبیعتاً امسال باید با یک تفاوتی 
اتفاق بیفتد و آن این است که شرکت در هر دوی آنها امکان پذیر نباشد. چون 
در طرح اصلی شرکت در هر دو آزمون اختیاری است و افراد می توانند در هر 
دو بار در آزمون شرکت کنند. اما امسال باید این اختیار به افراد داده شود که 
انتخاب کنند در کنکور تابستان می خواهند شرکت کنند یا در کنکور دی و آذر.
وی گفت: با این روش حداقل داوطلبان تعدادشان نصف می شود و بین دو 
آزمون پخش می شود. رعایت پروتکل ها ممکن تر می شود و به طور مشخص 
شاید استان های گرمسیری که دمای بالاتری دارند و برای بچه ها دادن آزمون 
با ماسک سخت تر است، تصمیم بگیرند در آزمون ورودی بهمن شرکت کنند. 
به هر حال می دانیم سوالات کنکور تحلیلی است و نیازمند فعالیت بالای 
ذهنی است و در شرایط نامناسب بدنی سخت می شود تمرکز کرد. از طرف 
دیگر در استان های سردسیری و تهران که افراد نگران پیچیده تر شدن وضعیت 
کرونا در پاییز و زمستان و با وقوع آنفلوانزا و سرماخوردگی هستند، قاعدتاً در 
همین کنکور شرکت می کنند. البته فقط پارامتر جغرافیایی در این انتخاب 
مؤثر نیست. به میزان آمادگی دانش آموزان نیز بستگی دارد. عموم کسانی که 
آمادگی لازم شرکت در کنکور را دارند ترجیح می دهند هرچه سریع تر در این 
آزمون شرکت کنند و از استرس های خود کم کنند. با آنها که آمادگی کمتری 

دارند به زمستان موکول می کنند.
دبیر کارگروه آموزش دیده بان عدالت و شفافیت در پاسخ به این پرسش که 
از آنجایی که ورودی های بهمن ماه نسبت کمتری نسبت به ورودی های مهر 
دارند و از آنجایی که دانشگاه ها مایل هستند ورودی مهر را کامل تر بگیرند، آیا 
در این صورت رقابت ناعادلانه نمی شود؟ گفت: یکی از طرح ها برای اصلاح 
کنکور بومی سازی است که می شود این را هم سریع تر اجرا کرد. اما می شود 
دانشگاه ها را ملزم کرد که بخش متناسبی از تعداد صندلی ها را برای بهمن 
ماه نگه دارند. موضوع این است که مسئولان به جان هم افتاده اند و هیچکس 
راه حلی ارائه نمی دهد. الان برای ظرفیت بهمن ۱۵ درصد در نظر گرفته 
می شود که می شود آن را 30 درصد کرد. به هر حال اتخاذ یک راهکار بهتر از 

آن است که شاهد این میزان تناقض و افزایش استرس دانش آموزان باشیم.
برزخی به اسم پشت کنکور

وی در پاسخ به پرسش دیگری در خصوص اینکه همچنان به نظر می رسد 
دانش آموزان پشت کنکور مانند فرزندان زیادی می مانند که نه آموزش و 
پرورش مسئولیت آنها را می پذیرد و نه وزارت علوم و هیچکدام زبان سخن آنان 
نمی شوند، گفت: آموزش و پرورش با توجه به توانایی و دغدغه و مشکلات 
ساختاری عمیقی که دارد عملًا نمی تواند بار پشت کنکوری ها را هم به عهده 
بگیرد. خصوصاً اینکه موضوع کنکور متولی اش وزارت علوم است و دانش 
آموزانی که دغدغه کنکور دارند مشتریان وزارت علوم هستند. یک طرحی را 
دیده بان عدالت و شفافیت مطرح کرده است که امیدواریم با آن موافقت شود 
که نهادی در وزارت علوم تشکیل شود که کارش نظارت بر فضای داوطلبان 
کنکور در تمام مقاطع باشد و سودجویان نتوانند ذهن بچه ها را به تشویش 
بکشانند. الان هر صدایی که از هر طرف شنیده می شود می گویند مافیا 
است.  پوپولیستی  فریب  این یک  که  اند  نکته رسیده  این  به  مردم  است. 
مسئولان باید ما را از این وضعیت خلاص کنند و مهم تر از همه اینکه بچه هایی 
که میان پایان تحصیل در مدرسه شأن و ورود به دانشگاه مانند یک برزخ مانده 

اند را روشن کنند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا امکان حذف کنکور که برخی بر طبل آن 
می کوبند، وجود دارد؟ گفت: تصمیم های خلق الساعه در سیستم آموزشی ما 
بی سابقه نیست مثل یک باره عوض کردن سیستم های آموزشی که چندان 
هم مفید نبوده است. اما با توجه به روشنگری هایی که در طول ۵ سال گذشته 
در رابطه با اینکه با حذف کنکور چه ناعدالتی و تبعات اجتماعی- سیاسی 
ای رخ داده است، به نظر کسانی که امروز بر طبل آن می کوبند بیشتر از 
سر ناآگاهی بر این تبعات است. مطمئن باشید سود کلانی بیش از ۸ هزار 
میلیاردی که امروزه درباره گردش مالی مافیای کنکور می گویند بعد از حذف 
کنکور رخ خواهد داد. سود دانشگاه های پولی و دلالانی که به دنبال فرستادن 
بچه ها به دانشگاه های خارج از کشور و حتی داخل کشور هستند و یا سود ی 
که در ارائه حل المسائل امتحانات نهایی خواهند برد، خیلی بیش از ۸ هزار 
میلیارد امروز است. آن بازار پررونق تر خواهد بود. کسانی که وارد بازی حذف 
کنکور در شرایطی که هیچ ایده عادلانه تری برایش وجود ندارد، می شوند، باید 
متوجه این باشند که دارند به چه عوارضی دامن می زنند. در نهایت فعالان 
آموزشی و رسانه ها باید کمک کنند تا واقعیت های کنکور و حذف کنکور برای 

مسئولان که کمتر در جریان هستند مشخص شود.

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش  استان قم خبرداد:

ثبت نام ۹۰ درصد دانش آموزان قمی برای 
سال تحصیلی جدید

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش قم گفت: به صورت میانگین ۹0 درصد 
دانش آموزان پایه های مختلف این استان برای سال تحصیلی جدید ثبت نام خود را 

انجام داده اند. 
مریم سادات پناهنده افزود: ثبت نام مدارس از ۱7 خردادماه با ثبت نام پایه اول 

ابتدایی آغازشده و به مرور سایر پایه ها نیز اقدام به ثبت نام کرده اند.
وی اضافه کرد: 70 درصد ثبت نام دانش آموزان پایه اول انجام شده و 30 درصد 

باقی مانده هم زمان با اجرای طرح سنجش نوآموزان در حال انجام است.
وی ادامه داد: ۲3 پایگاه سنجش فعال است و در ۲ نوبت صبح و بعدازظهر با 
رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی برای پیشگیری از ابتلا به کرونا، نوآموزان 

را سنجش می کنند.
پناهنده با اشاره به این که نیازی به حضور خانواده ها در مدارس برای ثبت نام 
میان پایه نیست، بیان کرد: در بازدیدهای صورت گرفته از مدارس نیز بر این موضوع 

تاکید بسیار شده تا خانواده ها در مدارس حضور نیابند و تجمعی صورت نگیرد.
به صورت  مدیران  دارند،  را  پایه  ارتقاء  شرایط  که  دانش آموزانی  تمام  افزود:  وی 
خودکار و بدون حضور والدین این اقدام را انجام داده اند؛ درصورتی که اولیا نسبت 
به جابه جایی مدرسه فرزندشان درخواست داشته باشند، باید برای گرفتن پرونده در 

مدرسه حاضر شوند.
وی تاکید کرد: دانش آموزان ورودی پایه های اول، هفتم و دهم باید با والدین خود 

در مدرسه حاضر شوند.
معاون آموزش وپرورش قم با اشاره به ثبت نام ۹0 درصد همه پایه های تحصیلی، 

افزود: ثبت نام ۱0 درصد باقی مانده نیز در روزهای پیش رو انجام خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: به روزرسانی سامانه سناد)سامانه ثبت نام دانش آموزان( و 
فراهم کردن بستر ثبت نام متناسب با وضعیت شیوع کرونا،  ثبت نام دانش آموزان را به 

تاخیر انداخت،  ولی در حال حاضر روند ثبت نام در حال انجام است.
به گفته پناهنده،  واحد ارزیابی عملکرد اداره کل، نواحی و مناطق آموزش وپرورش 
قم آماده دریافت و پیگیری انتقاد و شکایت والدین از روند ثبت نام و تخلف های 

احتمالی می باشد.
جمعیت دانش آموزی قم در سال تحصیلی گذشته حدود ۲6۵ هزار نفر بود که در 

66۵ مدرسه با 6 هزار و 7۸3 کلاس درس ساماندهی شده بودند.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:
تولید شیر و گوشت شتر درقم افزایش می یابد

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: افزایش تولید شیر و گوشت شتر با 
استفاده از روش های اصلاح نژادی در استان دنبال می شود. 

عباس پورمیدانی بیان کرد: راهبرد افزایش شیر و گوشت شتر در استان با همکاری 
کارشناسان و مراکز تحقیقاتی همچون انجمن علمی شتر ایران و مرکز اصلاح نژاد 
دام کشور در حال پیشرفت است و نتایج خوبی برای توسعه هرچه بیشتر صنعت 

شترداری قم درپی خواهد داشت.
از شترداران استان درقالب توزیع سم رایگان، توزیع علوفه  وی افزود: حمایت 
به قیمت مصوب و معرفی بهره برداران به بانک  برای دریافت تسهیلات از جمله 
اقدام هایی است که توسط دولت برای رونق هرچه بیشتر صنعت شتر داری در قم 

انجام می شود.
وی ادامه داد: روند افزایش سالانه تعداد شترهای پرورش یافته در قم و وجود 
سرمایه گذاران جدید در این صنعت،  نشان از وضعیت رو به رشد شترداری در استان 
دارد که البته سرعت آن کند است و نیاز به حمایت های بیشتری برای رسیدن به 

جایگاه مطلوب دارد.
پورمیدانی گفت:  افزایش شترهای دو کوهانه به روش اصلاح نژادی که از نظر 
اقتصادی بهره وری بهتری دارد و ایجاد سکوی جمع آوری شیر شتر با رعایت اصول 
بهداشتی و انتقال به کارخانه لبنی از جمله برنامه های سازمان جهاد کشاورزی قم در 

ارتباط با صنعت شترداری استان است.
وی با اشاره به اهمیت وجود بازار فروش مناسب برای محصولات تولیدی شترداران 
استان، افزود: این مهم با تبدیل شیر شتر به شیر خشک و اخذ مجوز صادرات به 
کشورهای طرف قرارداد انجام می شود که در این صورت بهره برداران برای افزایش 
سطح تولید خود تلاش بیشتری می کنند و این مساله علاوه بر افزایش فرصت های 

شغلی این بخش، موجب رونق اقتصادی در صنعت شترداری قم می شود.
وی در ادامه با بیان برخی مشکل های موجود بر سر راه توسعه صنعت شترداری 
قم،  بیان کرد: کمبود آب و علوفه، مسائل بیمه ای و امور بهداشتی، عدم وجود 
گاردریل در جاده های جدید و همچنین عدم توجه به گردشگری و صنایع دستی 

مرتبط با شتر از جمله موانع توسعه این صنعت در قم است.

مدیرکل راه آهن استان قم:

تخلیه بار توسط راه آهن قم ۱۹۹ درصد 
افزایش یافته است 

مدیرکل راه آهن استان قم گفت: تخلیه بار از ابتدای سالجاری تا تیرماه ،۱۸3 هزار 
تُن بوده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال افزایش ۱۹۹ درصدی داشته است. 

به محسن اعتماد در این زمینه افزود: در این مدت ۸۹ هزار و ۵00 تُن کالا بارگیری 
شده که نسبت به مدت مشابه پارسال، ۸۹ درصد رشد نشان می دهد.

وی اضافه کرد: تُن کیلومتر مرزی 4 ماهه سال ۹۸، ۲۹۹ میلیون تُن بوده که با 
افزایش 3۸ درصدی در سال جاری  به 3۸3 میلیون تُن کیلومتر رسیده است.

حمل یک تُن بار در یک کیلومتر توسط قطار، تُن کیلومتر گفته می شود.
به گفته وی،  بهره وری لکوموتیو نیز در چهار ماه امسال نسبت به مدت مشابه 

پارسال، ۲3 درصد رشد نشان می دهد.
اعتماد با اشاره به عمده کالاهای صادراتی بارگیری شده و نیز وارداتی تخلیه شده در 
این منطقه، گفت: کالاهایی مانند کاشی، گرانول و سنگ از جمله کالاهای بارگیری 
شده صادراتی و کالاهایی مانند سنگ سرب، موز و کود شیمیای از کشور ترکیه از 

جمله کالاهای وارداتی می باشد.
راه آهن قم در حال حاضر ۵0۹ کیلومتر خط اصلی، 30 کیلومتر خطوط صنعتی و 

تجاری و ۵0 کیلومتر خط فرعی دارد و متشکل از ۱۵ ایستگاه است.
اتصال و ارتباط با خطوط راه آهن اصفهان، اراک و محور جدید و قدیم تهران، ورود 
و خروج بیش از ۲۸ هزار واگن باری در ماه، ورود و خروج بیش از ۱۵ هزار سالن 
مسافری در ماه، ورود و خروج روزانه ۵0 رام قطار مسافری و 30 رام قطار باری و 
واقع شدن در مرکز کریدور شمال به جنوب و شرق به غرب کشور از ویژگی های مهم 

راه آهن قم می باشد.
قرار داشتن ایستگاه راه آهن قم در مرکز شهر در فاصله نزدیک به حرم حضرت 
معصومه)س( و عبور خط راه آهن از داخل شهر و امکان پیاده سازی TOD و ایجاد 
فرصت های سرمایه گذاری در راستای توسعه خدمات شهری از دیگر ویژگی های 

راه آهن قم است.

 معاون آبفای استان قم عنوان کرد:

افزایش رضایتمندی در جامعه با بهبود 
روش های ارائه خدمات

معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب استان بهبود روش های ارائه 
خدمات آبفا به مردم را منجر به افزایش رضایتمندی در جامعه دانست.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، دوره آموزشی نحوه ارائه 
خدمات آبفای استان به شهروندان ویژه کاربران دفاتر پیشخوان دولت، کاربران امور 

شهرهای تابعه و کاربران سامانه ۱۲۲ برگزار شد.
معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب استان در ابتدای این دوره 
آموزشی در سخنانی با اشاره به ارتباط مستقیم دفاتر پیشخوان دولت با مردم، یادآور 
شد: بهبود فرایندها در این دفاتر منجر به افزایش رضایتمندی از خدمات آبفا در 

جامعه خواهد شد.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

وضعیت کرونایی قم بحرانی تر شده است 
استفاده از ظرفیت های قانونی برای مقابله با تجمعات خطرآفرین

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: از خبرنگاران و اصحاب 
رسانه قم انتظار می رود مدیران کم توجه به پروتکل های بهداشتی و دستگاه های 
بی توجه که روند مدیریت کرونا را مختل می کنند را به مردم معرفی کنند و از کنار 

این مسائل به سادگی عبور نکنند. 
بیژن سلیمانپور روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی در سالن امام جواد)ع( 
استانداری قم افزود: هدف از معرفی این قبیل مدیران یا دستگاه های اجرایی، 

مچ گیری نیست بلکه وضعیت کرونا در قم نسبت به گذشته بحرانی تر شده است.
وی ابراز کرد: مسئولان دانشگاه علوم پزشکی قم می توانند دستگاه ها و مراکزی 

که به پروتکل های بهداشتی بی توجه هستند را به مردم معرفی کنند.
وی تصریح کرد: برای مقابله با تجمعات خطرآفرین در سطح شهر قم می توان از 

ظرفیت های قانونی استفاده کرد.
سلیمانپور ابراز داشت: از ابزارهای حاکمیتی استان نیز می توان بر کاستن از 

تجمعات خطرناک در بوستان ها، تالارها، مراکز فروش و غیره بهره برد.
که هم  داده  نشان  قم  درمانی  مراکز  تجربه  کرد:  عنوان  قم  استاندار  معاون 
ورزشکاران و هم کودکان به کرونا مبتلا شدند و این ویروس فقط بیماران زمینه ای 

را قربانی نمی کند.
سلیمانپور ادامه داد: کارآمد سازی فردی و اجتماعی برای خودکنترلی و رعایت 
پروتکل های بهداشتی موثرترین راهکار در مقابله با آسیب های ویروس کرونا است.

وی تصریح کرد: گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم در رابطه با روند ابتلاهای 
جدید باید مبتنی بر نگاه های واقع بینانه باشد تا حس عادی پنداری این ویروس 
خطرناک کاهش یابد. وی بیان داشت: عادی پنداری شرایط می تواند وضعیت قم 
را در روزهای آینده از نارنجی به قرمز تبدیل کرده و اعمال محدودیت های بیشتری 

اجتماعی را به دنبال داشته باشد.
سلیمانپور اظهار کرد: تا چند هفته قبل از این حداکثر بیمار بستری در مراکز 
درمان کرونایی قم 70 نفر بود که در حال حاضر تعداد آن ها از مرز 330 بیمار فراتر 

رفته است.
معاون استاندار قم گفت: وضعیت اصناف قم در رعایت پروتکل های بهداشتی 
همچنان مطلوب نیست و از مرکز بهداشت استان انتظار داریم برخوردهای خود را  

با واحدهای بی توجه شدت بخشد.
ناچار به اعمال برخی محدودیت ها درماه محرم هستیم

وی در ادامه یادآور شد: ایجاد محدودیت در برگزاری آیین های ماه محرم برای 
همه ما سخت است اما برای حفظ سلامتی مردم و جلوگیری از همه گیری کرونا 

ناچار به اعمال برخی محدودیت ها و عمل به پروتکل های بهداشتی هستیم.
سلیمانپور گفت: همکاری و تعامل مراجع و علما در تعطیلی مناسک دینی و 

ایجاد محدودیت بسیار مطلوب بوده است.
وی تصریح کرد: یکی از حربه های امروز دشمنان در برپایی آیین های ماه محرم 
تلاش در القای تقابل بین دین و عقل و ترجیح یکی از آن ها بر دیگری است 
که با رعایت  پروتکل های بهداشتی طبق شیوه نامه ستاد ملی مبارزه با کرونا و 

توصیه های مراجع تقلید می توان آیین های آبرومندی را برپا کرد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد: 

وضعیت کرونایی قم تا پایان هفته قرمزمی شود 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز دراین جلسه  گفت: با روندی که  
در استان وجود دارد و بی توجهی عمومی به رعایت پروتکل های بهداشتی، بدون 
شک قم تا پایان هفته جزو استان های با وضعیت قرمز کرونایی قرار خواهد گرفت. 
سیامک محبی روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی استان با هشدار به 
روند صعودی ابتلای کرونا؛ اضافه کرد: اگر همین روند خطرناک در قم دنبال شود 

تا چند هفته دیگر بخش درمان استان با یک مشکل جدی روبه رو خواهد شد.
وی تاکید کرد: وضع تجمع مردم در بوستان ها، تالارها، مراکز فروش و غیره 

به شدت خطرناک و نگران کننده است.
وی اظهار کرد: گروه های جهادی برای رعایت پروتکل های بهداشتی در هیات 
های مذهبی در ایام ماه محرم فعال شوند و فعالیت های خود را در این بخش ادامه 

دهند.
وی عنوان داشت: رعایت پروتکل های بهداشتی در برگزاری آیین های ماه محرم 

باید دقیقا طبق شیوه نامه های ابلاغی ستاد ملی مبارزه با کرونا رعایت شود.
وجود کودکان دربین فوت شدگان کرونایی قم

کودکان  از  مواردی  قم  کرونایی  فوت شدگان  بین  در  گفت:  ادامه  در  محبی 
نیز وجود دارد و نباید احساس شود این ویروس خطرناک در کمین کودکان یا 

ورزشکاران نیست.
به گفته وی، بیمارستان حضرت معصومه)س( به کودکانی که به کرونا مبتلا 

می شوند اختصاص یافته است.
 محبی تاکید کرد: خطر فوت در بین بیماران زمینه ای بیشتر است اما در میزان 

ابتلا به کووید ۱۹ هیچ فرقی بین کودکان و ورزشکاران با افراد دیگر وجود ندارد.
همچنان  قم  در  کرونایی  مثبت  تست های  و  بستری  روند  این که  بابیان  وی 
صعودی است اظهار داشت: بیمارستان های فرقانی، کامکار، شهید بهشتی و 
حضرت معصومه)س( بیمارستان های هدف در پذیرش بیماران کرونایی هستند 
که با تداوم شرایط کنونی باید تخت های دو بیمارستان دیگر نیز برای بستری افراد 

کرونایی خالی شود.
نماز جمعه این هفته قم در هاله ای از ابهام

معاون ارتباطات ستاد نماز جمعه قم نیز در این جلسه عنوان کرد: با وضعیت 
جدید کرونا در قم برگزاری این هفته نماز جمعه در هاله ای از ابهام قرار دارد.

احمد نامداری اضافه کرد: برای برگزاری یا لغو نماز جمعه قم در هفته جاری تابع 
نظر ستاد مقابله با کرونا و دانشگاه علوم پزشکی استان هستیم.

وی یادآور شد: موکب سلامت به زودی برای آماده سازی برپایی آیین های محرم 
در مقابل مصلای قدس شهر قم برپا می شود.

برپایی هیات های مذهبی به شرط رعایت پروتکل ها
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم نیز در ادامه خاطرنشان کرد: برپایی هیات های 

مذهبی در قم صرفا با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی امکان پذیر است.
حجت الاسلام والمسلمین رضا عزت زمانی ادامه داد: اگر وضعیت نارنجی قم 
در روزهای آتی قرمز شود باید تدابیر دیگری برای برپایی هیات های مذهبی 
اندیشیده شود. وی عنوان کرد: پروتکل های بهداشتی در برپایی هیات های 

مذهبی در حال بازنویسی مجدد است و به زودی ابلاغ می شود.
وی تاکید کرد: در برگزاری آیین های مذهبی باید قاعده ای تدوین شود که تمام 

افراد ملزم به رعایت کامل آن ها باشند.
مواد  و  ماسک  تهیه  برای  استان  خیرین  ظرفیت  از  گفت:  زمانی  عزت 

ضدعفونی کننده بهره خواهیم برد.

رییس مرکز بهداشت استان قم  خبرداد:

قطع سهمیه ۷۶ نانوایی متخلف 
رییس مرکز بهداشت استان قم گفت: در ۲ هفته گذشته سهمیه 76 نانوایی 
متخلف که دستورالعمل های بهداشتی برای پیشگیری از ابتلا به کرونا را رعایت 

نمی کردند، در این استان قطع شد. 
سیامک محبی افزود: در این مدت، 6۱ هزار و 4۱۲ بازدید در راستای بررسی 

طرح فاصله گذاری هوشمند از اصناف و اماکن این استان صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: در این مدت 36 هزار و ۵6 بازدید از مراکز تهیه و توزیع مواد 
غذایی صورت گرفت که موجب توقیف و معدوم سازی 47 هزار و 3۲3 کیلوگرم 
مواد غذایی غیربهداشتی شده است. وی با اشاره به بازدید از ۲4 هزار و ۹۱۹ 
اماکن عمومی، اضافه کرد: 3۸ هزار و ۱7۸ مرکز پروتکل های بهداشتی را رعایت 
کرده و برای 607 مرکز اخطاریه بهداشتی صادرشده است. محبی ادامه داد: ۱۵۱ 
مرکز به مراجع قضایی معرفی شده، یک هزار و ۸۲۵ مرکز اخطار تعطیلی دریافت 
کرده و یا غیرفعال شده و ۱0۱ قلیان سرا نیز پلمب شده است. به گفته وی، 
کارشناسان مرکز بهداشت به40 مورد از شکایت های مردمی پیگیری و رسیدگی 
کرده، ۱۲ برخورد با دست فروشان مواد غذایی انجام داده و بر ۱۸۸ مورد دفن 

بهداشتی اجساد نظارت کرده اند.

اجتماعی

درد بزرگ رنجش داوطلبان و خانواده ها است؛

کنکور، جنجالی با تبعات کوتاه مدت، میان مدت و درازمدت
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اقتصادی

یک تحلیلگر اقتصادی یارانه ای که فساد در آن کمتر و سهم گروه های 
متوسط و پایین در آن بیشتر است را یارانه سفید توصیف کرد که یکی از انواع 
آن ها یارانه نقدی یا کارت اعتباری است. وی در مقابل، توزیع یارانه در قبال 
دلار، خودرو، سکه، سیمان و سایر محصولات ارزان قیمت را یارانه سیاه خواند 
و گفت که در حال حاضر منابع مالی برای افزایش ۱0 برابری یارانه نقدی، 
بدون ایجاد تورم وجود دارد و می تواند از فشارهای اقتصادی به گروه های فقیر 

و متوسط جلوگیری کند.
دچار  کشور  که  زمانی  کرد:  اظهار  گفت وگویی،  در  هاشم خانی  میثم 
شوک هایی مانند بحران کرونا و بحران هایی از جنس رکود اقتصادی می شود، 
یکی از راهکارهایی که عموما دولت ها ارائه می دهند یارانه یا سوبسید است که 
انواع مختلفی دارد؛ از جمله یارانه نقدی، تخصیص ارز 4۲00 تومانی برای 
واردات کالاهای اساسی و یا سایر ارزهایی که با قیمت کمتر از نرخ بازار آزاد 
برای کالاهای خاص در نظر گرفته شده که هدف طرح های یاد شده این 
است که کالاها را با قیمت کمتری در اختیار مردم قرار دهند یا اموال عمومی 
را به شکل خاصی به بخشی از مردم تخصیص دهیم. در این زمینه همچنین 
می توانیم به فروش خودرو با قیمت دولتی و پایین تر از نرخ بازار، عرضه قیر 
رایگان، ارائه سوبسید برای کنترل قیمت فولاد، محصولات فولادی و سیمان 

اشاره کنیم.
وی با بیان اینکه در این طرح ها شاهد مداخله دولت برای پایین نگه داشتن 
قیمت برخی محصولات پایین تر از قیمت بازار آزاد هستیم، تصریح کرد: ارائه 
کوپن یا کالابرگ الکترونیک هم در همین دسته بندی جای می گیرد؛ اما 
موضوع بحث برانگیز این است که به طور مثال سیاست تخصیص ارز 4۲00 
تومانی به واردات کالاهای اساسی اثربخش تر است یا اینکه کالا با نرخ ارز آزاد 
وارد شود اما برای عرضه آن در بین مردم کوپن ارائه شود؟ در این زمینه دو 
پارامتر یعنی میزان ریسک بروز فساد و سهم بردن آسیب پذیرترین و فقیر ترین 

گروه های جامعه تاثیرگذار است.
این تحلیلگر اقتصادی با اشاره به پرونده های فساد سال های اخیر و ظهور 
سلطان های دلار، سکه و نظایر آن تصریح کرد: برای مثال در زمان تخصیص 

ارز 4۲00 تومانی شاهد فسادهایی بودیم و هنوز مشخص نیست عده ای از 
افرادی که این ارز را دریافت کردند چه کالایی وارد کردند یا اصلا کالایی وارد 
کردند یا خیر. در زمینه سهم بردن گروه های آسیب پذیر هم تجربه نیم قرن 
اخیر ایران به قیمت لطمات اقتصادی به ده ها میلیون نفر ایرانی به دنیا نشان 
می دهد که توزیع یارانه در قبال دلار، خودرو، سکه، سیمان و سایر محصولات 

ارزان قیمت پرفساد و سهم فقیرترین افراد هم از آن ناچیز است.
وی افزود: برای مثال در طرح توزیع سکه دولتی، اختصاص دلار 4۲00 
تومانی به واردات موبایل، سفرهای خارجی و موارد دیگری که در سال ۱3۹7 
شاهد آنها بودیم سهم گروه های فقیر و حتی گروه های متوسط ناچیز بوده 

است.
هاشم خانی این نوع یارانه ها را یارانه های سیاه توصیف کرد و گفت: در 
یارانه ای است که فساد در آن کمتر و سهم گروه های  یارانه سفید  مقابل 
متوسط و پایین در آن بیشتر است که یکی از انواع آن ها یارانه نقدی یا کارت 

اعتباری است. 
یارانه نقدی، کم فسادترین و اثربخش ترین یارانه

این تحلیلگر اقتصادی علت مخالفت برخی از افراد با ارائه یارانه نقدی را 
در دلایل سیاسی عنوان کرد و گفت: با توجه به آغاز توزیع یارانه نقدی در 
زمان دولت آقای احمدی نژاد، برخی فکر می کنند چون به لحاظ سیاسی 
با او مشکل دارند منطقی است که یارانه نقدی را هم بکوبند. اما من معتقدم 
یارانه نقدی کم فسادترین، کم بروکراسب ترین و موثرترین شیوه برنامه های 
حمایتی کشور در ۵0 سال اخیر بوده است، هرچند که مقالات من در نقد 
سیاست های این دولت هم در دسترس است. اما به همان دلایل سیاسی این 
برنامه ادامه پیدا نکرده و با وجود گذشت ۱0 سال از شروع عرضه یارانه نقدی 

و ۲0 برابر شدن نرخ دلار، مبلغ آن افزایش نداشته است.
وی افزود: طرح کوپن یا کارت خرید اعتباری یک پله پایین تر از یارانه نقدی 
قرار می گیرد؛ چرا که اگر در قالب سبد کالا عرضه شود، امکان فساد در آن 
بیشتر وجود دارد؛ چراکه ممکن است تولیدکنندگان و واردکنندگان سعی 
کنند با اعمال نفوذ در دولت بخواهند محصولات سبد کالا را تامین کنند و 

قدرت انتخاب هم از مردم گرفته شود، اما اگر طرح کوپن به صورت کارت 
اعتباری در نظر گرفته شود که مردم بتوانند در فروشگاه ها مایحتاج زندگی 

خود را خریداری کنند، ریسک فساد از بین می رود.
آیا یارانه نقدی همیشه منجر به تورم می شود؟

این تحلیلگر در ادامه درباره انتقاداتی که نسبت به تاثیر توزیع یارانه نقدی بر 
افزایش تورم مطرح می شود، گفت: طی ۱0 سال اخیر یارانه نقدی افزایش 
نداشته و حتی یارانه چند میلیون نفر هم قطع شده، اما همچنان شاهد تورم 
بودیم؛ بنابراین نمی توان قاطعانه گفت یارانه نقدی باعث تورم می شود. به 
عبارت دیگر یارانه نقدی زمانی باعث تورم می شود که منابع مالی آن شفاف 

نباشد و دولت برای ارائه آن مجبور به چاپ پول شود.
یارانه نقدی می تواند ۱۰ برابر رقم فعلی شود

وی افزود: سوالی که در اینجا مطرح می شود این است که آیا در شرایطی 
که دولت با کسری بودجه مواجه است، منابع مالی برای افزایش یارانه نقدی 
وجود دارد؟ که در پاسخ باید گفت بله. طی دو سال اخیر یارانه ای که به ارز 
دولتی تخصیص داده شده معادل۲30 هزار میلیارد تومان و هفت برابر کل 
یارانه نقدی یک سال مردم بوده، درحالی که هنوز سرنوشت بخشی از این 
یارانه سیاه مشخص نیست و بخشی از آن هم منجر به کنترل قیمت ها نشده 
است. طرح سکه طلای دولتی در سال ۱3۹7 به اندازه یارانه نقدی یک سال 
مردم بود که منجر به ظهور سلطان سکه هم شد. همچنین یارانه تخصیص 
داده شده به تولید خودرو دولتی در دو سال و نیم گذشته معادل چهار برابر 
یارانه نقدی یک سال کل جامعه و یارانه ای محصولات فولادی که آن هم منجر 
به کنترل قیمت مصالح ساختمانی نشده معادل دو برابر کل یارانه نقدی یک 

ساله مردم بوده است.
همچنین به گفته این تحلیلگر اقتصادی اگر دولت فقط ۲0 درصد از سهام 
۱0 شرکت  بزرگی که سهام اکثریت آن ها را در اختیار دارد واگذار کند، می تواند 
به اندازه یارانه یک سال سرمایه جذب کند؛ ضمن این که لزومی ندارد خیلی 
از این شرکت ها دولتی باشند؛ بنابراین منابع مالی وجود دارد و می توانیم 
با شفافیت یارانه نقدی را به ۱0 برابر رقم فعلی افزایش دهیم و از فشارهای 
اقتصادی به گروه های فقیر و متوسط جلوگیری کنیم؛ ضمن اینکه به دلیل 

مشخص بودن منابع مالی شاهد اثر تورمی هم نخواهیم بود.
به گزارش ایسنا، بحث کوپن یا کالابرگ الکترونیکی از تابستان سال ۱3۹7 
و با افزایش قیمت کالاهای اساسی از سوی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی 
مطرح و قرار شد که کالاهای اساسی در قالب وجه نقد یا کوپن الکترونیک 
تامین شود. اواخر سال ۱3۹7 هم کمیسیون تلفیق مجلس بازگشت دوباره 
کوپن الکترونیکی را تصویب کرد اما در نهایت تابستان سال گذشته وزارت 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( اعلام کرد که کالای اساسی به اندازه کافی 
در کشور وجود دارد و فعلا برنامه ای برای توزیع آن به صورت کوپنی در دستور 
کار این وزارتخانه قرار نگرفته و بنابراین طرح تامین کالای اساسی در قالب 

کوپن الکترونیکی تاکنون به جریان نیفتاده است.
توزیع  یازدهم دوباره بحث  آمدن مجلس  کار  با روی  نظر می رسد  به  اما 
کالای اساسی در قالب کوپن مطرح شده و حدود دو هفته پیش نایب رئیس 
در  الکترونیکی  برگ  کالا  طرح  که  کرده  اعلام  وبودجه  برنامه  کمیسیون 
کمیسیون های تخصصی مجلس درحال بررسی است و درصورت تامین 
بودجه پیش بینی شده، برای یک خانواده چهار نفره 400 هزار تومان و 
خانواده های چهار نفر به بالا ۵00 هزار تومان تسهیلات خرید در نظر گرفته 
می شود. برای اجرای طرح کالابرگ الکترونیک دو نحوه اجرا مطرح شده که 
در روش اول کالا برگ الکترونیک به مردم ارائه و ماهانه شارژ می شود تا مردم 
بتوانند اقلام ضروری خود مانند گوشت و مرغ را به قیمت دولتی تهیه کنند و 
اجرای آن حدود شش ماه طول می کشد. در مدل دوم نیز تسهیلات خرید به 
کارت یارانه افراد پرداخت می شود که به صورت نقدی قابل برداشت نخواهد 

بود.

یارانه نقدی می تواند ۱0 برابر شود ؛

چگونه تورم با رشد نقدینگی کاهش یافته؟کالابرگ الکترونیک؛ کم فساد و اثربخش

خط قرمز دولت برای کنترل نقدینگی

وزیر اقتصاد می گوید انتشار اوراق بدهی، راهبرد اصلی وزارت اقتصاد برای تأمین 
منابع بود و استقراض از بانک مرکزی خط قرمز دولت برای تأمین این منابع است. 
کارشناسان نیز این اقدام را مثبت ارزیابی کرده و امید دارند اگر انتشار این اوراق 

ادامه یابد، کنترل رشد نقدینگی دست پیدا کنیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در جلسه هفته گذشته هیات عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، استقراض از بانک مرکزی را خط قرمز دولت دانست و 
تأکید کرد در سال جاری نیز این رویکرد همچنان به عنوان یک اصل بسیار جدی، 

مورد توجه قرار گرفته است.
به گفته فرهاد دژپسند، کاهش هزینه های غیر ضرور در بودجه، فروش اموال و 
دارایی های مازاد دولت با رویکرد مولدسازی، افزایش درآمدهای مالیاتی با رویکرد 
عدم افزایش بار مالیاتی تولیدکنندگان و در نهایت انتشار اوراق بدهی، راهبردهای 
اصلی وزارت اقتصاد برای تأمین منابع بودجه است و استقراض از بانک مرکزی 
در این مراتب جایی ندارد. کارشناسان نیز معتقدند اقدام وزارت اقتصاد در فروش 
اوراق، قابل توجه و مثبت است و اگر انتشار این اوراق ادامه یابد، می توانیم به 

کنترل رشد نقدینگی امیدوار باشیم.
با این حال، گزیده آمارهای بخش پولی و بانکی کشور در سه ماه نخست سال 
جاری نشان می دهد حجم کل نقدینگی کشور در پایان خردادماه سال جاری به 
بیش از ۲۵67 هزار میلیارد تومان رسیده است. بنا بر آمارهای منتشر شده بانک 
مرکزی، در بهار امسال بیش از ۱۸۵ هزار میلیارد تومان نسبت به پایان سال گذشته 
به نقدینگی کشور اضافه شده است. همچنین، نرخ رشد نقدینگی در پایان خرداد 

سال جاری نسبت به  خرداد سال پیش، 34.۲ درصد بوده است.
جابه جایی پول و شبه پول در نقدینگی

ترکیب اجزای نقدینگی نشان می دهد در سه ماه نخست سال جاری، سهم 
پول در نقدینگی افزایش و سهم شبه پول، کاهش یافته است. بر این اساس، 
سهم پول از نقدینگی در فرودین ماه ۱7 درصد و سهم شبه پول، ۸3 درصد بوده 
است. این نسبت در اردیبهشت به ۱۸ درصد برای پول و ۸۲ درصد برای شبه پول 
رسیده است. افزایش سهم پول در مقایسه با شبه پول در خردادماه نیز ادامه داشته 
تا جایی که در پایان این ماه، ۱۸.۹ از نقدینگی را پول و ۸۱.۱ درصد را شبه پول 

تشکیل دادند.
چگونه تورم با رشد نقدینگی کاهش یافته؟

رشد نقدینگی و ترکیب اجزای آن به نفع پول در حالی رخ می دهد که در سه ماه 
نخست امسال، شاهد کاهش نرخ تورم بودیم. بر اساس گزارش های مرکز آمار، 
نرخ تورم سالانه در سه ماه نخست سال جاری رو به کاهش بوده است. نرخ تورم 
سالانه در پایان فروردین 3۲.۲ درصد، در اردیبهشت ۲۹.۸ درصد و در خرداد 

۲7.۸ درصد اعلام شده است.
نقدینگی، صرف خرید انواع دارایی  شده است

یکی از دلایل کنترل موقت نرخ تورم را با وجود رشد نقدینگی می توان ورود 
پول، به بازار انواع دارایی ها دانست. علی سعدوندی اقتصاددان در این رابطه به 
ایرناپلاس گفت: تورم فقط کالا و خدمات را پوشش می دهد، اما نقدینگی صرف 
خریدوفروش و مبادلات دارایی ها نیز می شود. وی افزود: بخش بزرگی از نقدینگی 
در دیگر مبادلات و معاملاتی که در بازار دارایی هایی مانند مسکن، زمین و اوراق 
بهادار در حال انجام است، صرف می شود و همان طور که می دانیم، قیمت ها در 
بازار دارایی به شدت افزایش پیدا کرده است. در واقع نقدینگی بیشتر صرف خرید 

انواع دارایی ، در مقایسه با کالا و خدمات شده است.
کنترل موقت تورم با ورود پول به بازار دارایی

این اقتصاددان، نشانه دیگر ورود نقدینگی به بازار دارایی را واگرایی بین قیمت 
و اجاره مسکن دانست و گفت: شاهد دیگر ورود نقدینگی به بازار دارایی، واگرایی 
بین قیمت مسکن و اجاره مسکن است و همان طور که می بینیم رشد قیمت خانه 
از رشد اجاره بها فاصله گرفته است. با این حال، اگر رشد قیمت  در بازار دارایی ها 
متوقف شود، دچار تورم شدیدی خواهیم شد. بنابراین، ورود پول به بازار دارایی 

به طور موقت تورم را کنترل کرده است.
استمرار انتشار اوراق بدهی برای کنترل نقدینگی

رشد  و  تورمی  اینکه همزمانی سیاست هدف گذاری  بر  تأکید  با  سعدوندی 
نقدینگی قابل توجیه نیست، افزود: با رشد بی سابقه نقدینگی نمی توان وضعیت 
با گفتار  اقتصادی،  اقتصاد کشور متصور شد. مسائل  آینده  برای  را  مطلوبی 
درمانی، حل نمی شوند. نمی توانیم از هدف گذاری تورمی بگوییم و در عمل شاهد 
رشد نقدینگی باشیم. وی ادامه داد: شورای سیاست گذاری پولی، یکی از الزامات 
اجرای درست هدف گذاری تورمی است. در غیاب این شورا، تصمیم گیری درباره 
نرخ بهره به دلیل تعارض منافع ذی نفعان، بدون نتیجه خواهد ماند. با این حال 
اقدام وزارت اقتصاد در فروش اوراق، قابل توجه و مثبت است و اگر انتشار این اوراق 

ادامه یابد، می توانیم به کنترل رشد نقدینگی امیدوار باشیم.

وزیر نفت خبرداد:

صادرات روزانه ۷۵ میلیون متر مکعب گاز 
از کشور

وزیر نفت گفت:  گازرسانی به شهرها و روستاهای و همچنین صادرات گاز کشور 
به برکت توسعه پارس جنوبی انجام شده است و هم اکنون روزانه 7۵ میلیون 

مترمکعب گاز صادر می شود.
بیژن زنگنه در آیین افتتاح گازرسانی به 77 روستا و آغاز به کار خط انتقال تقویتی 
جنوب مشهد از طریق ویدیو کنفرانس که روز دوشنبه انجام شد،  ادامه داد: بیع 
متقابل در صنعت گاز در دوره وزارتم در دولت اصلاحات اجرا شد و نزدیک ۵ 

میلیارد تومان برای گازرسانی روستاها و صنایع و نیروگاه ها اختصاص پیدا کرد.
وی افزود: تا پیش از آغاز دولت تدبیر و امید، حدود ۱4 هزار روستا گازرسانی 
شده بود اما از سال ۹۲ تا کنون از 30 هزار روستا عبور کردیم و تا پایان سال به 33 
هزار روستا می رسیم. به گفته وزیر نفت، اکنون به طور متوسط ۸۸ درصد جمعیت 
روستایی به شبکه گاز متصل هستند و کل جمعیت کشور که تحت پوشش گاز 
قرار دارند، نزدیک به ۹۵ درصد است. زنگنه تاکید کرد:  از ابتدا نیز هدف گذاری 
برای اتصال ۹۵ درصد جمعیت کشور به شبکه گاز انجام شده بود اما تا پایان دولت 
دوازدهم عدد فراتر خواهد رفت. وی ادامه داد: این سطح از پوشش گسترده 
گازرسانی را در هیچ کجای دنیا نداریم. این یک زیرساخت مهمی است که مردم به 
خوبی حس می کنند. وزیر نفت افزود: نکته دیگر اینکه در این دوره و پیش از آغاز 
از میانه سال ۹۲ گروهی از افراد مسلط را انتخاب کردیم تا روش های مختلف تامین 

انرژی پایدار و مطمئن را برای روستاها مطالعه کنند.
وی گفت: با مشخص شدن میزان هزینه برای هر انشعاب،  مشخص شد که روش 
گازرسانی از طریق خط لوله، اقتصادی ترین روش در مقایسه با برق،  سی ان جی 
و ال ان جی است. زنگنه ادامه داد: ما به این پول وفادار بودیم اما این طرح که 

تصویب شد بسیاری این کار را نمایشی می دانستند.
وی با اشاره به اینکه پولی برای اجرای گازرسانی روستایی دریافت نکردیم،  افزود: 
تنها از مجلس اجازه گرفتیم تا آنچه که می سوزد و از بین می رود از محل حاصل از 

صادرات سوخت مایع، برای گازرسانی روستایی در نظر گرفته شود.
وزیر نفت گفت: دولت برنده بود زیرا مقدار زیادی فرآرده مایع برای صادرات به 
دست آورد و علاوه بر آن رضایتمندی مردم نیز حاصل شد تا با کاهش هزینه ها، 

 رفاه بیشتری داشته باشند.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰6۲۷/۱
تولد:  تاریخ  مهدی  پدر:  نام  لطفعلی،  اله  روح  آقای  به  بدینوسیله 
از   ،۵3 شناسنامه:  شماره   03۸۵647۱74 ملی:  شماره   ۱36۱/۱۱/۱۲
ازدواج  دفتر   ۱3۹۸/0۱/۲۱ مورخ   ۱7۵36 شماره  ازدواج  سند  بدهکار  قم 
۲۹ قم ابلاغ می گردد که خانم فاطمه رستمی نیکو نام پدر: علی، باستناد 
سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد 40 عدد سکه طلای تمام بهار 
آزادی ضرب رایج ایران مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 
شعبه  در   )۹۹00673 بایگانی  شماره  )با   ۱3۹۹040300۱۱0006۲7/۱
اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته 
نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای 
بستانکار و طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر 
در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت ۱0 روز از انتشار این آگهی 
)که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت 
عملیات اجرائی خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی 
الف  )م  نخواهد شد.  اموال( منتشر  بازداشت  )در صورت  مزایده  دیگری جز 

)۱۲۸۱6
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

اخطار ماده ۱۰۱ )ارزیابی(
بدینوسیله به آقای محمد علامه پناه شاد ابلاغ می گردد که در خصوص پرونده 
اجرایی کلاسه فوق له: خانم سید اعظم میرقیصری و علیه: آقای محمد علامه 
طبق گزارش مورخ ۱3۹۹/03/۲4 کارشناس رسمی دادگستری آقای سرهنگ 
سید صادق رسولی خودروی سواری سمند به شماره انتظامی 46۹ د 7۲ ایران 
۱6 )که در ازاء طلب خانم سید اعظم میرقیصری بازداشت گردیده است( به مبلغ 
300/000/000 ریال معادل سی میلیون تومان ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به 
مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت 
پنج روز از تاریخ انتشار این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی هیات کارشناسی سه 
نفره به مبلغ ۹/000/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمناً به اعتراضی 
که خارجی از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب 

اثر داده نخواهد شد.)م الف ۱۲7۸۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

-------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۱6۱/۱

بدینوسیله به وراث مرحوم رسول عباسی، فرزند یعقوب ت ت: ۱36۲/۱0/3 
ش ش: 3۵۲7 شماره ملی 03۸3۸۹6770 :۱( فاطمه عباسی، نام پدر: رسول 

تاریخ تولد: ۱3۹3/04/0۹ شماره ملی: 037463۲3۵۹ ۲(زهرا عباسی، 
نام پدر: احمد تاریخ تولد: ۱3۸4/0۱/0۱ شماره ملی: 03۸۲67۵6۹۱ 

تولد:  تاریخ  رسول  پدر:  نام  عباسی،  زهرا   )3  ،۱۲۵3 شناسنامه:  شماره 
۱3۹6/۱۱/۱7 شماره ملی: 037۵۵۸۵۱33 و 4(امیرعلی عباسی، نام پدر: 
رسول تاریخ تولد: ۱3۸۵/07/۲۸ شماره ملی: 037303۱3۹4 بدهکار پرونده 
کلاسه ۱3۹۹040300۱۱00۱۱6۱/۱ با شماره بایگانی ۹۹0۱۲47 که برابر 
گزارش مامور ابلاغ شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج 
۹67-۱3۸3/۱۱/۲0 بین مرحوم رسول عباسی و مرحوم الهام السادات محدث 
تعداد 6۱ عدد سکه طلای تمام بهار آزادی )سهم الارث خانم زهرا قاسمی باغ 
پنبه( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور 
اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء 
مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸ و ۱۹ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی 
بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب 
است فقط یک نوبت در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز 
نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف ۱۲۸۱۱(
مسئول اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

باتوجه به اینکه آمار مرکز پژوهش های مجلس تورم بالا و 
رشد اقتصادی منفی کشور در هشت سال اخیر را نشان 
می دهد، یک تحلیلگر اقتصادی معتقد است از آنجا که 
نقدینگی به سمت تولید هدایت نشده و میزان تولید هم 
افزایشی نداشته، این موضوع موجب رشد منفی اقتصاد و 

افزایش تورم شده است. 
طبق آنچه مرکز پژوهش های مجلس از اوضاع نرخ تورم و 
رشد اقتصادی در هشت سال اخیر نشان می دهد، متوسط 
رشد اقتصادی کشور از سال ۱3۹۱ تا ۱3۹۸ نزدیک به صفر 
درصد و در این مدت بین منفی ۸.3 تا مثبت ۱4 درصد در 

نوسان بوده است. 
بعد  به  از سال ۱3۹0  ثابت  همچنین، تشکیل سرمایه 
همواره روندی نزولی داشته که این موضوع از منظر پتانسیل 
رشد اقتصادی سال های آینده بسیار هشدار دهنده خواهد 
بود و انباشت سرمایه در بخش نفت و گاز، صنعت، معدن، 
ساختمان و ارتباطات نیز از سال ۱3۹۱ به بعد منفی شده 
است؛ به گونه ای که در هفت سال ۱3۹0 تا ۱3۹6، به طور 
متوسط سالانه حدود ۲.۲ درصد از میزان سرمایه انباشت 
شده در این بخش ها کاسته شده، این در حالی است که 
رشد سالانه این بخش ها برای هفت سال قبل از ۹0 به طور 

متوسط ۵.3 درصد بوده است. 
ایران چهارمین کشور با نرخ تورم بالا در جهان 

علاوه براین، مرکز پژوهش های مجلس متوسط نرخ تورم 
بلندمدت اقتصاد ایران را نزدیک به ۲0 درصد اعلام کرده که 
همین امر ایران را پس از ونزوئلا، زیمبابوه و آرژانتین در رتبه 

چهارم جهان قرار داده است. همچنین، افزایش قیمت ها 
در ماه های اخیر به افزایش تورم نقطه به نقطه )نسبت به ماه 
مشابه سال قبل( و همچنین تورم ماهانه در تیرماه منتهی 
شده؛ به طوری که گزارش مرکز آمار نشان داد تورم ماهانه 
به 6.4 و تورم نقطه به نقطه به ۲6.۹ درصد رسیده که هر دو 
رشد 4.4 درصدی داشتند؛ هرچند که تورم ۱۲ ماهه منتهی 

به تیرماه با کاهش همراه و به ۲6.4 درصد رسیده بود.
در این زمینه، حیدر مستخدمین حسینی اینگونه به ایسنا 
توضیح داد که به خاطر تحریم ها و نبود برنامه ریزی های 
مناسب تولیدی در کشور میزان تولید و رشد اقتصادی در 
هشت سال اخیر منفی بوده و در این مدت میزان تولید به 
تولید سال ۱3۹0 هم نرسیده  است. یکی از دلایل این امر 
را می توان تمایل دولت به حضور در برجام و غافل شدن از 

برنامه ریزی برای تولیدات کشور دانست. 
وی ادامه داد: رشد اقتصادی در چند سال اخیر مثبت 
نبوده است و این منفی نبودن امر عجیبی نیست، زیرا در 
شرایطی که میزان تولید کالا و خدمات پایین بوده و درآمد 
اقتصادی  منفی  رشد  شده،  مواجه  کاهش  با  نیز  سرانه 

طبیعی است. 
رفاه در کنار رشد اقتصادی ارتقا یابد 

این تحلیلگر اقتصادی با بیان اینکه اگر وضعیت اقتصادی 
کشور بهبود پیدا کند نشان دهنده رشد اقتصادی است، 
گفت: لازم به ذکر است که تنها بهبود وضعیت اقتصادی 
برای رشد اقتصادی کافی نیست، بلکه باید در کنار این رشد 

سطح رفاه و کیفیت زندگی مردم هم  ارتقا پیدا کند.

رشد  افت  کنار  در  اقتصاد،  اسبق  وزیر  معاون  گفته  به 
پیدا  کاهش  هم  اجتماعی  و  اقتصادی  رفاه  اقتصادی، 
دارند.  مشکل  خود  رفاه  تامین  در  مردم  اکنون  که  کرده 
علاوه براین، از آنجا که نقدینگی به سمت تولید هدایت 
نشده است، کاهش رفاه مردم را هم تشدید کرده است. 
اگر پول های خلق شده  به تولید می نشست اکنون تورم 
نداشتیم. همچنین، میزان تولید هم افزایشی نداشته که در 
نهایت قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده است که نتیجه 
رشد اقتصادی منفی را در این زمینه می توان مشاهده کرد. 

بانک ها به گروه خاصی تسهیلات می دهند 
وی با اذعان به اینکه رشد منفی تولید و نقدینگی، نرخ 
رشد  هم  امسال  برای  افزود:  است،  داده  افزایش  را  تورم 
منفی اقتصادی ادامه پیدا می کند و در سال ۱400 دولت 
و مجلس باید رویکرد دیگری را در پیش بگیرند که از بین 

بردن محدودیت های موجود در فضای کسب وکار، یکی از 
اقدامات مهم در این راستا است. همچنین، نظام بانکی هم 
باید اصلاح شود تا متعلق به همه مردم باشد نه تنها قشری 

خاص از جامعه. 
مستخدمین حسینی در پایان سخنانش خاطرنشان کرد 
که پرداخت تسهیلات بانک ها به گروه خاصی محدود است 
و دسترسی تمام مردم به این تسهیلات سخت است  که 
باید اصلاح شود. علاوه براین، تعرفه های واردات، صادرات 
و اهلیت داشتن صادرکنندگان از جمله اقدامات دیگر برای 
بهبود رشد اقتصادی است. با توجه به اینکه اقتصاد کشور 
ما بیمار است، رشد اقتصادی هم در آن صورت نمی گیرد 
و اقتصاد به یک انقلاب جدی نیاز دارد تا فرآیند آمارگیری 
و برنامه ریزی برای تولید در کوتاه مدت و بلند مدت اصلاح 

شود. 

مستخدمین حسینی پاسخ داد؛

منشأ تورم و رشد منفی اقتصاد ایران چیست؟ 
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مجید روان ستان

این روزها اشتباهات تاثیرگذار داوری، صدای تیم ها را درآورده است؛ از جمله 
باشگاه ذوب آهن بیانیه صادر کرده و لوکا بوناچیچ سرمربی این تیم پس از بازی 
گفته، »با این داوری ها همیشه علیه ۱3 نفر بازی می کنیم.« این اشتباهات 
مختص دیروز و امروز نیست و به طور قطع با ادامه همین شیوه، فردا نیز تکرار 

خواهد شد.
بازی تیم های ذوب آهن و ماشین سازی تبریز را بخاطر دارید؟ همان دیداری 
که با اشتباهات پرشمار محمدحسین ترابیان و کمک هایش، ۲ گل ذوبی ها مورد 

قبول واقع نشد و باخت این تیم را به همراه داشت.
اشتباهات داوری در آن مسابقه آنقدر مشهود بود که در اقدامی غیرمنتظره 
از سوی فدراسیون، جلسه فوری برای بررسی این داوری صورت گرفت که این 
حرکت کمی عجیب به نظر رسید؛ زیرا پیش از این، نمونه های با اشتباه های 
شدیدتر نیز رخ داده بود. از طرفی در بازی ذوب آهن با نفت مسجدسلیمان، گل 

حریف در شرایط آفساید به ثمر رسید.
حساسیت کار داوران

اکنون ذوب آهن در رتبه دوازدهم جدول رده بندی و در جمع فانوس بدستان قرار 
گرفته و در سه هفته مانده به پایان فصل تنها ۵ امتیاز با منطقه سقوط فاصله دارد. 
در واقع از رتبه دهم به پایین جدول، هفت تیم سایپا، ماشین سازی،  ذوب آهن، 
گل گهرسیرجان، پارس جنوبی جم، پیکان و شاهین شهرداری بوشهر به صورت 
جدی خطر سقوط به لیگ دسته اول را احساس می کنند و امتیازهای نزدیک 
تیم ها باعث می شود حساسیت کار داوران در جدال هایی که این هفت تیم در 
برابر رقبای خود دارند بیش از پیش شود و اسماعیل صفیری به عنوان رئیس 
کمیته داوران باید توجه خاصی در انتخاب داوران بازی های باقیمانده این هفت 

تیم داشته باشد تا شائبه ای ایجاد نشود.
حرف های عجیب سخنگوی باشگاه ذوب آهن

احمد جمشیدی سخنگوی باشگاه ذوب آهن پس از اشتباهات تیم داوری دیدار 
این تیم با ماشین سازی گفت: اطمینان داشته باشید داور این دیدار به منفورترین 
چهره برای مردم اصفهان تبدیل شده است و آنها هرگز آنچه با بی عدالتی علنی 
انجام داد را فراموش نخواهند کرد. اگر این داور در یکی از برنامه های سراسری و 

پربیننده فوتبال رسماً از مردم اصفهان عذرخواهی نکند، تندیس او را به عنوان 
نمایش عموم مردم خواهند گذاشت!  به  اصفهان  منفور در شهر  یک چهره 
حرف های قشنگی از سخنگوی باشگاهی که در لوگوی خود از کلمه فرهنگی 

ورزشی استفاده شده، زده نشد.
افکار آماتورگونه

از جواد محمدی مدیرعامل ذوب آهن که خود در عرصه داوری فوتبال فعالیت 
می کرده، انتظار می رفت با جمشیدی به دلیل حرف های تندی که زده بود، 
برخورد کند، اما نکته اینجاست او نیز مانند جمشیدی تهدید به شکایت بردن به 
فیفا را پیش کشیده است. این موضوع افکار آماتورگونه آنها را نشان می دهد زیرا 
محمدی به خوبی می داند که فدراسیون جهانی فوتبال هرگز در چنین اموری 
دخالت نخواهد کرد، زیرا موضوع داخلی بوده و باید با قوانین داخلی حل و فصل 

شود. اینکه چرا احساسی با این موضوع برخورد می کنند نیز جای سوال دارد.
VAR کوتاهی فدراسیون در استفاده از

به نظر می رسد با توجه به اتفاقاتی که در بحث داوری در طول این فصل رخ داده 
است، باید به هر نحوی شده در فصل جدید، فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 
استفاده از کمک داور ویدئویی وی ای آر- VAR را در اولویت کاری خود قرار دهند 
تا دیگر هیچ باشگاهی معترض نباشد. استفاده از این فناوری موجب می شود 
اشتباهات داوری به حداقل برسد. گفته می شود که یک شرکت ایرانی با دریافت 
لایسنس از شرکت های مربوطه خارجی حاضر به مجهزسازی ورزشگاه ها به این 

فناوری بوده، اما فدراسیون فوتبال در تائید این مساله کوتاهی کرده است.
داوران سیبل شده اند

در حالی  که داوران فوتبال کشورمان با وجود شرایطی که بر این حرفه حاکم 
است همه تلاش خود را برای انجام بهترین قضاوت به عمل می آورند، اگر کوتاهی 
یا اشتباه بزرگی هم رخ می دهد باید به حساب عدم مهارت آنها یا اتفاقات درون 
بازی گذاشت. اگر فدراسیون فوتبال به جای انتشار بیانیه  و جلسه ها مانند آنچه 
 VAR پس از دیدار ذوب آهن و ماشین سازی رخ داد، برای تجهیز ورزشگاه ها به
تلاش می کرد، اکنون فشار زیادی روی دوش داوران نبود و آنها می توانستند در 
حداقل موقعیت، اشتباه های مشهود خود را تصحیح کنند. این موقعیتی است 

که از داوران فوتبال ایران گرفته شده و اکنون آنها سیبل انتقادها شده اند.
نوشه ور: دیاباته حرفه ای پنالتی گرفت!

گل نفت مسجدسلیمان به ذوب آهن و پنالتی استقلال در جدال حساس با 
سپاهان سبب شد تا نظر سیدحسن نوشه ور، کارشناس داوری فوتبال کشور را 
در این رابطه بدانیم. او درباره پنالتی استقلال به ایرناپلاس گفت: »ابتدا شیخ 
دیاباته مهاجم استقلال روی شایان مصلح مدافع سپاهان مرتکب خطا شد؛ آنچه 
که به آن بی احتیاطی و یا بی پروایی هم می گویند. در این برخورد هر دو بازیکن 
سرنگون شدند که در این صحنه بازیکن استقلال با هوشیاری و کاملًا حرفه ای 
در لحظه سرنگونی خود را پیش انداخت و داور دچار اشتباه شد. شایان مصلح 

نمی توانست خطا کند چون کمی جلوتر از شیخ دیاباته بود.«
گل نفت مسجدسلیمان آفساید بود

این پیشکسوت داوری درباره صحنه های بحث برانگیز در جدال ذوب آهن با 
نفت مسجدسلیمان و دیدار با ماشین سازی حق را به ذوبی ها داد و افزود: »با 
توجه به دیدن چندین باره تصاویر تلویزیونی و همچنین تصویری که باشگاه 
ذوب آهن ارسال کرده، آفساید حسین ابراهیمی بازیکن نفت مسجدسلیمان 
مشهود بود و یک بدن جلوتر از بازیکنان ذوب آهن قرار داشت. در اینجا مقصر 
کمک داور است و در بازی با ماشین سازی نیز هر دو کمک اول و دوم اشتباهات 
جبران ناپذیری را مرتکب شدن و دو گل سالم ذوب آهن را مردود اعلام کردند. در 

واقع ذوب آهن در این دو دیدار بیشترین ضرر را کرد.«
علیپور شبیه سازی کرد

نوشه ور اضافه کرد: »با مشاهده فیلم بازی نساجی با پرسپولیس مشخص شد 
داور به اشتباه پنالتی اعلام کرد؛ در واقع علی علیپور شبیه سازی کرد و پایش را 
به دروازه بان تیم نساجی زد و خود را سرنگون کرد. با توجه به نوع جاگیری داور، 
مشخص بود که دید خوبی نداشت و در اینجا کمک داور اول می توانست به داور 
کمک کند که نکرد. در این صحنه حتی داور می توانست به علت رفتار غیرورزشی 

یا همان شبیه سازی و فریب دادن داور به بازیکن خاطی اخطار بدهد.«
چهار سال دریافتی داوران تغییری نکرده

نوشه ور با حمایت از داوران عقیده داشت آنها تحت فشار پای در این میادین 
می گذارند. وی گفت: »دریافتی آنها بسیار ناچیز است و آن را هم تاکنون دریافت 
نکرده اند؛ حق شان نیست مورد این هجمه قرار گیرند، اما با این حال این موضوع 
دلیلی بر اشتباهات شان نیست و نباید دیگر تکرار شود. چهار سال دریافتی داوران 
تغییری نکرده و در این سال ها به داوران ظلم شده است. ما باید اول بسترسازی 
کرده و بتوانیم حق و حقوق داوران را به موقع بپردازیم تا آنها بدون دغدغه به کار 
قضاوت بپردازند. اگر واقعیت ها بیان شود، دیگر هیچکس به خود اجازه نمی دهد 

تا یک مسئول به داوران توهین کند.«
از آقای جواد محمدی گله مندم

این کارشناس که سابقه کمک داوری دارد، اضافه کرد: »من از دوست خود آقای 
جواد محمدی گله دارم. چطور زیرمجموعه او به خود اجازه می دهد به داوران 
توهین کند و بگوید تندیس داور را به عنوان منفورترین چهره در شهر اصفهان به 
نمایش عموم مردم خواهد گذاشت! از آقای محمدی که خود از جامعه داوری 
بوده و اکنون مدیرعامل باشگاه ذوب آهن است، انتظار بیشتری می رود. او از 
مشکلات داوران باخبر است؛ چرا هیچ واکنشی نسبت به صبحت های سخنگوی 
باشگاه خود نشان نداد؟ آیا ذوب آهن هیچگاه از داوری ها سودی نبرده و فقط 

زیان دیده است؟«
VAR روی آوردن به

نوشه ور گفت: »می توانم شرایط آن کمک داور را درک کنم، زیرا ممکن است 
در آن لحظه ناخواسته محو بازی شده و غفلت کرده، که البته قابل قبول نیست، 
باشگاه ذوب آهن در این دو دیدار متضرر شده و هیچکس منکر آن نیست، اما 
داوران مستحق توهین از سوی سخنگوی باشگاهی که روی سر در آن فرهنگی 
- ورزشی نوشته شده، نیستند. با توجه به مشکلات عدیده داوری و کمتر شدن 
 VAR اشتباهات داوری مانند دیگر لیگ های جهان باید از کمک داور ویدیویی
استفاده کنیم. ورزشگاه های ما باید مجهز به این فناوری شوند تا دیگر هیچ 

باشگاهی متضرر نشود.«

چاره کم شدن اشتباهات داوری چیست؟

وکیل سرمربی کروات سابق پرسپولیس گفت: تاکنون هیچ پولی به حساب برانکو واریز نشده و ما چک هم قبول نمی کنیم.
باشگاه پرسپولیس طبق حکم کمیته انضباطی فیفا تا ۱6 مرداد)6 آگوست( فرصت دارد مطالبات برانکو ایوانکوویچ و 
دستیارانش را تسویه کند در غیر این صورت با جرائم و محرومیت هایی مانند بسته شدن پنجره نقل و انتقالاتی یا کسر امتیاز 

مواجه خواهد شد.
این درحالی است که باشگاه پرسپولیس در تماسی که به تازگی با برانکو ایوانکوویچ داشته به وی اعلام کرده بخشی از 
مطالبات وی تا شب گذشته به حساب وی واریز شده که البته سرمربی کروات اسبق این تیم پیگیری این موضوع را به وکیل 

خود محول کرده است.
دارو بوشیچ، وکیل این مربی در گفت و گو با فارس درباره اینکه آیا پرسپولیس تا شب گذشته پولی به حساب برانکو واریز 
کرده است، اظهار داشت: تاکنون هیچ پولی به حساب برانکو واریز نشده و ما چک هم قبول نمی کنیم. تنها در صورتی از 

باشگاه پرسپولیس چک می گیریم که بتوانیم بلافاصله مبلغ این چک را در حساب برانکو واریز کنیم. 
وی افزود: باشگاه پرسپولیس در تماسی که به تازگی با ما داشته اعلام کرده تا ۱6 مرداد کل پول دستیاران برانکو را 
پرداخت می کند اما نمی تواند تمام مطالبات وی را بدهد. البته پرسپولیس در این تماس به صورت دقیق نگفت می تواند چه 

مقدار از پول برانکو را تا آن زمان بدهد. ما پرداخت پول برانکو به شکل اقساطی را هم نمی پذیریم.

 »الکساندر نوری« مربی دو رگه ایرانی و آلمانی با بیان اینکه تماسی از سوی باشگاه استقلال برای هدایت این تیم با او 
گرفته نشده است، گفت: همیشه آرزو داشتم روزی در سرزمین پدری خود یعنی ایران کار کنم.

»الکساندر نوری« روز دوشنبه در گفت وگویی رادیویی در مورد پیشنهاد باشگاه استقلال برای حضورش در این تیم 
گفت: هیچ تماسی با این باشگاه نداشتم. وی در مورد اینکه زمانی حضورش به عنوان گزینه هدایت تیم ملی ایران مطرح 
شد و آیا واقعا با او مذاکره ای صورت گرفت یا خیر، خاطرنشان کرد: همیشه آرزو داشتم در سرزمین پدری کار کنم اما هیچ 

تماسی برای هدایت تیم ملی با من گرفته نشد.
نوری در خصوص اینکه آیا تا کنون از تیم های دیگر ایرانی پیشنهاد دریافت کرده یا خیر، اضافه کرد: یک بار تراکتور و یک 

بار هم پرسپولیس با من تماس گرفت اما هرگز مذاکراتمان به صورت جدی دنبال نشد.
مربی اسبق وردربرمن همچنین در مورد شناختش از سرمربی جدید تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان کرد: شناخت 

کافی از او ندارنم اما آرزو می کنم او با تیم ملی موفق شود و تمام مسابقات را با پیروزی پشت سر بگذارد.  
وی در مورد یادگیری زبان فارسی خاطرنشان کرد: پدرم ایرانی و متولد رشت بود و مادرم آلمانی بود. همچنین عاشق 
زبان فارسی و ایران هستم. می دانم روزهای سختی را کادر درمانی به خاطر کرونا پشت سر گذاشته و از همه آنها بابت 

زحماتی که کشیدند تشکر می کنم.

وکیل برانکو:

 پرداخت قسطی مطالبات برانکو را قبول نمی کنیم
الکساندر نوری: 

پیشنهادی از استقلالی ها نداشتم

سرمربی آنتورپ: 

بیرانوند باید خودش را اثبات کند

 سرمربی تیم فوتبال آنتورپ در مورد اینکه دروازه بان اول تیمش برای فصل 
آینده چه کسی خواهد بود، گفت: مربی دروازه بان های ما کارش را به خوبی بلد 

است و وضعیت دروازه بان های تیم در گرو تصمیمات او خواهد بود.
علیرضا بیرانوند دروازه بان شماره یک تیم ملی فوتبال ایران، چند روزی است که 
کارش را به صورت رسمی با تیم رویال آنتورپ بلژیک آغاز کرده است. بیرانوند کار 
سختی برای حضور در ترکیب اصلی تیم آنتورپ دارد چرا که باید با جان بوتز که 
در دیدارهای تدارکاتی و فینال جام حذفی فوتبال بلژیک عملکرد خوبی داشته، 
برای حضور در دروازه آنتورپ رقابت کند. البته در این میان داور ماتیاس دروازه بان 

جوان کروات هم به عنوان دروازه بان سوم در تیم بیرانوند حضور دارد.
با این حال ایوان لکو سرمربی آنتورپ در گفت وگویی به تشریح شرایط تیمش 

بعد از قهرمانی در جام حذفی پرداخت که در زیر می خوانید:
وی در ابتدای صحبت هایش گفت: فلسفه من ارائه بازی هجومی است و 
مهم تر از همه چیز این است که دوست دارم همیشه برنده باشیم. البته در فینال 
جام حذفی می دانستم اگر غیر منطقی بازی کنیم شانسی نخواهیم داشت و در 
این مسابقه پیروزی بیشتر از هر چیز دیگری برای من ارزش خواهد داشت. در 

مجموع ایده و فلسفه من همین است، ارائه بازی هجومی.
لکو در تشریح اهدافش برای رویال آنتورپ اضافه کرد: هدف ما این است که 
بتوانیم بین 6 تیم بالای جدول باشیم. سال گذشته شارلوا شگفتی ساز و سوم 

شد اما می خواهیم نسبت به پارسال جایگاه بهتری داشته باشیم.
وی تصریح کرد: آنتورپ قدیمی ترین باشگاه بلژیک است و در ۱40 سال اخیر 
در سطح اول فوتبال بلژیک حضور داشته است. البته اینکه در ابتدا توانستیم یک 

جام برای این تیم بیاوریم یعنی عملکرد عالی داشته ایم.
سرمربی آنتورپ در مورد داور ماتیاس دروازه بان کروات آنتورپ اضافه کرد: ۲ 
دروازه بان سال گذشته جدا شدند اما ماتیاس الان یک جام همراه ما دارد و این 

موضوع خوبی برای او است.
اینکه با حضور جان بوتر، علیرضا بیرانوند و داور ماتیاس چه  وی در مورد 
کسی دروازه بان اول تیمش برای فصل پیش رو خواهد بود، گفت: من همیشه 
از بهترین ها و فردی که خوب باشد دفاع می کنم. ودران رونجه به عنوان مربی 
دروازه بان ها با آنها کار می کند. او مربی دروازه بان های خیلی خوبی است و در 
3 سال گذشته در این تیم حضور داشته. رونجه را از مدت ها قبل می خواهیم 
و حضور او یک امتیاز بزرگ برای ما است چرا که او هم همیشه می خواهد برنده 

باشد.

نشریه رکورد پرتغال :

پورتو به دنبال جذب طارمی است

 تیم فوتبال پورتو قصد دارد برای تقویت تیم خود در فصل جدید، ملی پوش 
فوتبال کشورمان را جذب کند.

به گزارش ایرنا، نشریه رکورد پرتغال در صفحه اول دیروز خود از علاقه تیم فوتبال 
پورتو برای جذب »مهدی طارمی« خبر داد.

مهاجم ایرانی تیم فوتبال ریوآوه در این فصل از لیگ پرتغال توانسته عملکرد 
خیره کننده ای داشته باشد. او با زدن ۱۸ گل و دادن پنج پاس گل کاری کرده  تا 

تیم های معتبر لیگ پرتغال برای جذب او باهمدیگر به رقابت بپردازند.  
این نشریه ضمن اعلام علاقه پورتو به این مهاجم بوشهری، یادآور شد که 
تیم های بنفیکا و اسپورتینگ لیسبون پیش از پورتو به دنبال طارمی بوده و در راه 

جذب او جلوتر هستند.
تیم فوتبال پورتو در این فصل توانست با کسب ۸۲ امتیاز مقام قهرمانی لیگ 

برتر پرتغال را بدست آورد.

قیمت پیشنهادی لیدز لو رفت؛

چشم »بیلسا« »محمدی« را گرفت
تا برای به  براساس ادعای فوتبال اینسایدر، باشگاه لیدزیونایتد قصد دارد 

خدمت گرفتن »میلاد محمدی« به باشگاه خنت پیشنهاد بدهد.
محمدی ۲6 ساله، مدافعی ایرانی است که پیش تر برای تیم احمد گروژنی 
روسیه به میدان می رفت. او در ابتدای فصل جاری این تیم را به مقصد خنت 
ترک کرد و تاکنون ۲4 بار برای این تیم بازی کرده و در مجموع رقابت ها یک گل 

نیز به ثمر رسانده است.
علاوه بر این، محمدی در ترکیب اصلی تیم بلژیکی در رقابت های لیگ اروپا 
قرار داشت و در مسیر رسیدن این تیم به یک شانزدهم، در چهار بازی حضور 

پیدا کرد.
و حالا به نظر می رسد »مارچلو بیلسا« دفاع چپ ایرانی را به عنوان هدف 
تابستانی مدنظر قرار داده و گزارش فوتبال اینسایدر نیز مدعی است که جذب 

محمدی برای لیدز 6.3 میلیون پوند هزینه خواهد داشت.

مهدی فنونی زاده:

رفتار نورافکن مقابل استقلال حرفه ای نبود
 پیشکسوت باشگاه استقلال با بیان اینکه دیدار سپاهان و استقلال جذابیت 
 ـامید نورافکن باید بداند فوتبالش را از کجا شروع کرده  بالایی نداشت، گفت:

است.
مهدی فنونی زاده در گفتگویی و در مورد نتایج هفته بیست و هفتم لیگ برتر 
با  انتقاد از رفتار امید نورافکن هافبک سپاهان تصریح کرد: نورافکن باید بداند 
که فوتبال را از کجا شروع کرده است. او باید حرمت بزرگترها را نگه دارد و یادش 
باشد که از استقلال به سپاهان رسیده و اسمی برای خود دست و پا کرده است. 
بنابراین باید به تیم سابقش احترام بگذارد و در بازی برابر استقلال رفتارهای بدی 
از خود به نمایش نگذارد. حرکت نورافکن با ورویا غفوری در شأن یک فوتبالیست 
حرفه ای نبود. فنونی زاده با ابراز رضایت از عملکرد حسین حسینی دروازه بان 
استقلال تاکید کرد: سید روز خوبی را برابر سپاهان داشت اگرچه یک گل خورد 
اما بارها دروازه استقلال را بسته نگاه داشت. اخراج آرش رضاوند هم باعث شد 
تا فشار بیشتری بر دروازه استقلال باشد خصوصا بعد از گل اول سپاهان که آنها 
دنبال زدن گل تساوی بودند حسینی بارها با عملکردهایش باعث شد تا دروازه 

استقلال تا پایان دیدار بسته بماند.

استقلال با فرهاد مجیدی برای رسیدن به سهمیه آسیای 
لیگ  در  موفقیت  و  در جام حذفی  قهرمانی  بعد،  فصل 
قهرمانان آسیا باید ۱3 بازی دیگر در فاصله حدود ۲ ماه 
انجام دهد؛ مسیری بسیار سخت که اگر فرهاد از آن به 

سلامت عبور کند به به بهشت زمینی خود رسیده است.
با اتمام هفته بیست و هفتم رقابت های لیگ برتر فوتبال 
دوم  رده  در  را  خود  جایگاه  امتیاز  با 4۸  استقلال  ایران، 
تثبیت کرد و حتی اگر فولاد بتواند بازی عقب افتاده خود 
را با پیروزی پشت سر بگذارد، بازهم این آبی پوشان تهرانی 
هستند که رتبه دوم خود را حفظ کرده اند. شاگردان فرهاد 
مجیدی در چهار بازی اخیر خود به سه برد و یک تساوی 
رسیده اند و از این حیث و در این بازه زمانی شانه به شانه 

رقیب سنتی خود می زنند.
علی رغم آرامش نسبی که در استقلالِ فرهاد مجیدی 

حاکم شده، این تیم مسیر بسیار دشواری تا پایان فصل 
دارد. استقلال 33 بازی تا به اینجا در این فصل انجام داده 
که ماحصل آن ۱7 پیروزی، ۱0 تساوی و 6 باخت بوده 
است. با این وجود و با توجه به اینکه ۱۱ ماه و ۱۱ روز از آغاز 
فصل به صورت رسمی گذشته، آبی پوشان در حدود ۲ ماه 
دیگر باید به کار خود ادامه دهند. استقلال حداقل هشت 
و حداکثر ۱3 بازی دیگر باید در ادامه فصل انجام دهد 
که تقریبا همه آنها دشوار و حساس خواهند بود. مجیدی 
برای کسب سهمیه آسیای فصل بعد، بردن جام حذفی و 
موفقیت در لیگ قهرمانان آسیا راه دشواری پیش روی خود 
دارد و باید بداند که هنوز هیچ چیز برای او و مردانش نه تنها 

تمام نشده بلکه تازه شروع شده است.
استقلال سه بازی در لیگ دارد. آنها ابتدا در مشهد به 
مصاف شهرخودرو می روند. سپس در مرحله یک چهارم 

نهایی جام حذفی میزبان سپاهان هستند. آبی پوشان پنج 
روز به بعد رودرروی پیکان قرار می گیرند و با فاصله زمانی 
مشابه، باید در هفته پایانی لیگ نوزدهم مقابل شاهین 
صف آرایی کنند. اگر استقلال توانسته باشد از سد سپاهان 
در بازی بیستم مرداد بگذرد، باید ماجرایش را در جام حذفی 
پیگیری کند. دیدار در نیمه نهایی و احتمالا پس از آن در 
فینال که تاریخ این مسابقات احتمال در دهه اول شهریور 
خواهد بود و ممکن است یکی از آنها شهرآورد پایتخت باشد. 
این پایان دومین جام برای استقلال و فرهاد مجیدی است. 
یک احتمال ضعیف وجود دارد که اگر نتایج استقلال در این 
۲ جام خوب نباشد تغییراتی در کادر فنی به وجود بیاید اما 
این قطعی نیست. نتیجه گرفتن فرهاد مجیدی حتی در 
یکی از این ۲ جام، او را در سمت سرمربی تیم تا پایان فصل 
ابقا خواهد کرد. تیم فرهاد خیلی سریع باید خودش را برای 

یک جام ملت های کوچک در قطر آماده کند.
استقلال از تاریخ ۲4 شهریور و با فاصله زمانی هر 7۲ 
لیگ  در  باید  کشورمان  دیگر  نماینده  سه  مانند  ساعت 
قهرمانان آسیا را ادامه دهد. ۲ بازی با الوحده در تاریخ های 
۲4 و ۲7 شهریورماه، دیدار در برابر الشرطه در تاریخ 30 
شهریور و در پایان مقابله با الاهلی عربستان در تاریخ ۲ 
مهر که پایان بخش کار استقلال در دور گروهی است. اگر 
تیم مجیدی جزو ۲ تیم اول گروه نباشد، فصل در همینجا 
برای او و شاگردانش به اتمام می رسد اما اگر جزو صعود 
بود.  راه خواهد  بازی دیگر در  تا سه  باشد یک  کننده ها 
آبی ها باید در تاریخ پنج یا 6 مهر بازی مرحله یک هشتم 
نهایی را برگزار کنند. در صورت صعود روز نهم مهرماه جدال 
بعدی پایتخت نشینان در مرحله یک چهارم نهایی است و 
در نهایت صعود مجدد استقلال به دور بعدی یعنی برگزاری 
آخرین دیدار در تاریخ ۱۲ مهرماه که حکم به فینالیست 

شدن یا نشدن تیم می دهد.

بعد از بازی احتمالی در مرحله نیمه نهایی به طور قطع 
فصل بعد از یک سال و یک ماه و ۱۱ روز به اتمام می رسد؛ 
در حالی که استقلال 46 بازی انجام داده است. البته این 
تا فینال آسیا پیشروی  در حالی است که آبی ها بتوانند 
کنند که کار بسیار بزرگ و شاقی است. در بدترین شرایط 
عملکردی، استقلال فصل را با 4۱ دیدار به اتمام خواهد 
رساند و این تعداد بازی ممکن است به 4۲، 43، 44 و 4۵ 

بازی هم برسد.
حال باید دید فرهاد مجیدی در این ماراتن بسیار دشوار 
و طاقت فرسا چه عملکردی خواهد داشت. بی شک نتیجه 
گرفتن او در هر سه جام یعنی ماندنش به طور قطع حداقل 
برای یک فصل دیگر و ساکت کردن منتقدانش برای مدتی 
طولانی اما روی دیگر ماجرا ناکامی در هرکدام از این سه 
تورنمنت است که می تواند به قیمت "جدایی" تمام شود 
و حتی در آینده کاری هفت مقدسِ استقلالی ها تاثیرگذار 

باشد. 
برنامه بازی های استقلال در ادامه فصل:

۱6 مرداد: شهرخودرو – استقلال
۲0 مرداد: استقلال-سپاهان

۲۵ مرداد: استقلال-پیکان
30 مرداد: شاهین-استقلال

تاریخ نامعلوم: نیمه نهایی جام حذفی
تاریخ نامعلوم: فینال جام حذفی

۲4 شهریور: الوحده-استقلال
۲7 شهریور:استقلال-الوحده
30 شهریور:استقلال-الشرطه

۲مهر: استقلال-الاهلی
۵ یا 6 مهر: یک هشتم نهایی

۹مهرماه: یک چهارم نهایی
۱۲مهرماه: نیمه نهایی

قدم به قدم با مسیر صعب العبور استقلال؛

 فاصله ۲ ماهه فرهاد با بهشت
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رئیس جمهور ۱4۰۰ِ چه کسی خواهد بود؟

سیاستمدار معروف یا اقتصاددان ناشناخته؟

نیلوفر مولایی

فضای سیاسی کشور در حال آماده شدن برای انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم 
است و این سوال مطرح می شود که رئیس آینده قوه مجریه سیاستمدار باشد یا 
اقتصاددان، چهره تکراری باشد یا جدید و اولویت او بعد از تکیه بر صندلی پاستور 

چه باشد؟
از یک سو  نیز گرم تر می شود.  زنی ها  بازار گمانه  انتخابات که می شود،  فصل 
گروه های سیاسی خود را برای فتح پاستور آماده می کنند و از سوی دیگر هر روز 
در رسانه ها یک نام و یک چهره که چهره هایی چندان ناآشنا نیستند را به عنوان 
گزینه ای برای کرسی ریاست جمهوری مطرح می کنند. انتخابات ۱400 هم از این 
قاعده مستثنی نیست و هر چند نزدیک به ۸ ماه تا روز موعود سیزدهمین انتخابات 
ریاست جمهوری زمان باقی مانده اما این پرسش که چه کسانی قرار است وارد کارزار 
انتخاباتی شوند و قرعه رئیس جمهور شدن به نام چه کسی خواهد خورد نقل محافل 

سیاسی شده است. 
معمای مشارکت در انتخابات ۱4۰۰

البته تمام اما و اگرهای انتخابات آینده به احتمالات درباره اشخاص و چهره ها 
ختم نمی شود و معمای مشارکت همچنان یک پایه اصلی مباحث است؛ شش 
و سایه سنگین میزان  آثار  اما  یازدهم می گذرد  انتخابات مجلس  برگزاری  از  ماه 
مشارکت 4۲ درصدی مردم در این ماراتن بر سر ساختمان هرمی شکل بهارستان 
در  آن  تکرار  از  بیم  و همچنان  کند  می  یازدهم سنگینی  پارلمانتاریست های  و 

سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری نیز وجود دارد. 
هرچند که برخی از سیاسیون معتقدند که میزان مشارکت در انتخابات ریاست 
جمهوری با مجلس تفاوت اصولی دارد، مانند حسن غفوری فرد که می گوید:» 
انتخابات مجلس بیشتر منطقه ای و بومی بوده و انتخابات ریاست جمهوری یک 
مساله ملی و کشوری است. در مجلس مردم برای یک منطقه نماینده ای را انتخاب 
می کنند اما در ریاست جمهوری مردم برای تعیین سرنوشت کشور یک نفر را انتخاب 
می کنند.«  البته افرادی هم هستند که مانند  غلامعلی جعفرزاده،نماینده سابق 
مجلس تاکید دارد که مشارکت مردم برای برخی ازمسئولان اهمیت چندانی ندارد 
و تنها رسیدن به هدف مهم است، درنتیجه درخصوص کاندیداهایی که مورد پسند 

نیستند، ریسک نمی شود.«
 کاندیداهای ریاست جمهوری چه ویژگی هایی باید داشته باشند؟

فارغ از آنکه کدام چهره و کدام طیف سیاسی با حذف رقیب می تواند برای 4 سال 
بر مسند قوه مجریه تکیه بزند و فرمان اداره کشور را در دست بگیرد، این موضوع 
که رئیس جمهور چه ویژگی های باید داشته باشد تا انتخاباتی پرشور برگزار شود نیز 
اهمیت زیادی دارد.  در این میان برخی معتقدند فضای دو قطبی می تواند میزان 
مشارکت را افزایش دهد؛ یکی از حامیان این نظر محمد رضا باهنر  دبیرکل جبهه 
پیروان خط امام و رهبری است. او  می گوید:» ما زمانی به شوخی می گفتیم که 
اگر بخواهیم در انتخابات ایران ۸0 درصد مردم پای صندوق رای بیایند باید آقای 
خاتمی و آقای احمدی نژاد را تایید کنند، ببینید این دو چکار می کنند، آن موقع 
دیگر انتخابات نبود و جنگ و جدل و دعوا می شد، البته این شوخی است و امنیت 
در انتخابات و ثبات کشور حتما باید مد نظر باشد، بنابراین اگر دو فرد کاملا متضاد 

اصلاح طلبی و اصولگرایی را نگاه کنیم باز باید ببینم که مصداق آن کیست.«
ویژگی های  مشارکت  میزان  افزایش  برای  هم  سیاسیون  برخی  دیگر  سوی  از 
کاندیداهای ریاست جمهوری را اصل می دانند مانند  احمد کریمی اصفهانی فعال 
سیاسی اصولگرا که درباره ویژگی های کاندیدای ریاست جمهوری به خبرآنلاین 
گفت:» راس تمام ویژگی ها مساله صداقت و راست گویی است.باید با مردم خیلی 
شفاف صحبت کرد. یک رئیس دولت باید بداند که همه مردم چه آنهایی که رای داده 
اند و چه آنهایی که رای نداده اند،آینه آن نظام قرار می گیرند که راس آن نظام،رئیس 
جمهور است؛ لذا اگر در اینجا صداقت و شفافیت و راستگویی وجود داشته باشد 
می شود مسائل را با مردم در میان گذاشت و مردم یار و همراه رئیس جمهور می 
شوند. مشروط بر اینکه برای خودش یک موردی باشد که کاملا جا افتاده باشد و 
قبول کرده باشد.« حسن رسولی، فعال سیاسی اصلاح طلب نیز بر این باور است 
که با توجه به مسائل و مشکلاتی که در حال حاضر نظام سیاسی کسور با آن رو به 
روست مانند مسائل اجتماعی، اقتصادی، سیاست خارجی و به ویژه توسعه فقر؛ 
بایستی شخصیت جامع الاطرافی باشد که درک واقع بینانه  و غیر شعاری از معادلات 
منطقه ای و جهانی داشته باشد تا بتواند مناسب با منافع ملی و شرایط سخت ناشی 
از تحریم های ظالمانه، ضمن سیانت از عزت  و آبروی کشور؛ تهدیدات خارجی را 
کاهش دهد. او در گفتگو با خبرآنلاین درباره رئیس جمهور ۱400 می گوید »رئیس 
جمهور بعد از رهبری دومین مقام رسمی کشور است از موقعیت و توان هماهنگی 
همه سلایق و ارکان حاکمیتی برخوردار باشد. به طور مشخص در عرصه سیاست 
داخلی، نسبت به برون رفت تنگناهای سخت معیشتی مردم در حوزه اقتصادی و 
کاهش آلام و آسیب های اجتماعی باید فردی توانمند باشند.« ناصر ایمانی، تحلیلگر 
سیاسی اصولگرا هم با بیان آنکه مردم باید صداقت کاندیدا را احساس کنند، تاکید 
دارد: »مردم باید احساس کنند که فرد کاندید شده به دنبال تحمیق آنان نیست 
و کاندیدای ریاست جمهوری نیز به دنبال آن نباشد که مردم با یک سری شوهای 
تبلیغاتی و جنجال انتخاباتی فریب دهد و زمانی که به قدرت رسید؛ بلای دیگری بر 

سر کشور بیاورد. مردم باید صداقت کاندیدا را احساس کنند.«
رئیس جمهوری با چهره سیاسی یا اقتصادی

سوالی که این روزها اذهان را به خود مشغول کرده این است که چه کسی بر 
صندلی ریاست جمهوری تکیه می زند؛ زمانی جناح راست صحبت از رئیس جمهور 
نظامی می کرد و معتقد بود که باید یک فرد نظامی در راس قوه مجزیه قرار بگیرد تا 
به بتواند به امور مملکت سر و سامانی بدهد مانند پورمختار نماینده سابق مجلس 
که می گفت:» من اعتقاد دارم که اگر یک نظامی رئیس جمهور شود حتما می تواند 
کشور را از مشکلات نجات بدهد« یا الله کرم از فعالین سیاسی اصولگرا و عضو انصار 

حزب الله که یک فرد نظامی را برای پست ریاست جمهوری شایسته تر می دانست. 
این روزها مشکلات اقتصادی و معیشتی اما آنچنان جولان می دهد که دیگر کمتر 
صحبت از ظهور و بروز یک رئیس جمهور نظامی به میان می آید اما یک مسئله هچنان 
مطرح است و آن اینکه آیا  رئیس جمهور باید چهره ی سیاسی باشد یا رئیس جمهوری 
با چهره اقتصادی؟ مصطفی هاشمی طبا، که از کاندیداهای ریاست جمهوری و از 
رقبای حسن روحانی در سال ۹۲ به شمار می رود، در پاسخ به این پرسش گفت: 
رئیس جمهور نباید یک چهره سیاسی یا اقتصادی باشد اما هم سیاست و هم اقتصاد 
را بفهمد. زیرا رئیس جمهور نمی تواند تئوریسین اقتصاد باشد اما باید توانایی جمع 
بندی نظریه هایی را که به می گویند را داشته باشد. احمد خرم هم  می گوید: 
»رئیس جمهور بیشتر باید اقتصادی باشد و زور آن بر چهره های سیاسی بچربد.«اما 
از سوی دیگر افرادی مانند حسن غفوری فرد و محمدعلی پورمختار نظر متفاوت تری 
دارند و براین باور است که در قانون اساسی از عنوان رجل سیاسی یاد شده است.  
او  گفت:» یکی از شرایطی که قانون اساسی گذاشته است که رئیس جمهور باید 
از رجال سیاسی باشد. بنابراین اولا باید از رجال شناخته شده سیاسی در مملکت 
باشد و مدیر و مدبر خوبی باشد و به نظام جمهوری اسلامی، امام، حکومت اسلامی، 
ولایت فقیه و قانون اساسی معتقد باشد. کاریزما بودن تاثیرات فراوانی دارد، چهره 
ای که بتواند توجه مردم را جلب کند و برای مردم ایده و پیشنهادات جدید داشته 
باشد و بتواند یک امیدهای توسعه اقتصادی را برای مردم ایجاد کند و مردم به آینده 

خودشان امیدوار تر شوند.«

سیاسی

پس از آغاز به کار مجلس یازدهم در هفته های اخیر بحث و گمانه زنی درخصوص 
راه  جدی تری  صورت  به  جمهوری  ریاست  آینده  انتخابات  احتمالی  کاندیداهای 
خود را به صفحات سیاسی رسانه ها باز کرده است، در این میان اصولگریان با فرصت 
ویژه  و مغتنمی مواجه اند، آن ها دلگرم به همراهی شورای نگهبان و خرسند از عدم 
موفقیت دولت در عمل به وعده  های خود و دلسردی طیف قابل توجهی از حامیان 
جریان تحول خواه نسبت به حضور در انتخابات، پیروزی در انتخابات را فوق العاده 
سهل الوصول می بینند در حالیکه ایجاد وحدت میان طیف های مختلف این جریان 

همواره سخت ترین کار ممکن بوده است. 
از دوم خرداد 76 تا امروز، طی قریب به دو دهه ای که از شکست بزرگ و تاریخی 
راست ها گذشته، در انتخابات های گوناگون، »وحدت« شاید برای اصولگرایان سهل 
ممتنع ترین اتفاق بوده، سهل ممتنع را در اصطلاح به کاری می گویند که ابتدا بسیار 
آسان به نظر می رسد اما هنگام عمل متوجه پیچیدگی و دشواری های آن می شوند و 
این شاید بهترین توصیف برای تلاش های اصولگرایان در مسیر رسیدن به وحدت باشد.
پس از آغاز به کار مجلس یازدهم و در هفته های اخیر بحث و گمانه زنی درخصوص 
کاندیداهای احتمالی انتخابات آینده ریاست جمهوری به صورت جدی تری راه خود 
را به صفحات سیاسی رسانه ها باز کرده است، در این میان اصولگریان اما تحت تاثیر 
حوادث و اتفاقات دو سال اخیر با فرصت ویژه  و مغتنمی مواجه اند، آن ها دلگرم به 
همراهی شورای نگهبان و خرسند از عدم موفقیت دولت در عمل به وعده های خود و در 
نتیجه دلسردی طیف قابل توجهی از حامیان جریان رقیب نسبت به انتخابات، پیروزی 
در ۱400 را فوق العاده سهل الوصول می بینند اما ایجاد وحدت میان طیف های مختلف 
و متعدد درونی این جریان سیاسی همواره سخت ترین کار ممکن بوده است؛ امری که 
اگرچه در انتخابات ۹6 به سختی و در آخرین روزها حاصل شد اما تجربه نشان می دهد 

تعداد ناکامی هایشان در این راه بسیار بیشتر از کامیابی آن ها است.
انتخابات دوم اسفند در شرایط خاصی برگزار شد، ردصلاحیت حداکثری نمایندگان 

انتخابات  در  مردم  مشارکت  توجه  قابل  کاهش  با  که  رقیب  جریان  کاندیداهای  و 
مصادف شد، فرصتی نبود که راست ها آن  را به سادگی از دست دهند، پس با حضور 
پرشمار کاندیداهای شان موفق شدند در انتخاباتی که با کمترین مشارکت تاریخ ادوار 

انتخابات های مجلس برگزار شد، اکثریت کرسی های بهارستان را تصاحب کنند.
اما تجربه انتخابات دوم اسفند نشان داد که خالی شدن میدان رقابت از رقیب که عامل 
اطمینان اصولگرایان از پیروزی در انتخابات است، نه تنها به نفع آن ها تمام نمی شود 
بلکه بزرگترین تهدید برای این گروه سیاسی است،  چه اینکه در این انتخابات مشاهده 
شد که علیرغم ائتلاف صعب الوصول در روزهای پایانی، فرآیند دستیابی به لیست 
ائتلافی مشترک اما برای آن ها هر لحظه سخت و سخت تر می شود و اختلافات درونی تا 
آن جا پیش رفت که حدادعادل رییس شورای ائتلاف را ناگزیر به نگارش و انتشار نامه ای 
انتقادی خطاب به دبیرکل جبهه پایداری کرد، نامه ای که البته با پاسخ تند آقاتهرانی 
مواجه شد. حدادعادل در این نامه از عدم حضور جبهه پایداری در جلسات شورای 
ائتلاف خبر داد و با انتقاد از تصمیم آن ها مبنی بر انتشار لیست جداگانه در تهران و 
برخی شهرستان ها، این اقدام را از نظر شورای ائتلاف مغایر با وحدت نیروهای انقلاب و 
عاملی برای پدید آمدن لیست های متعدد برشمرد که از سوی آقاتهرانی بی پاسخ نماند. 
او در جواب نامه حدادعادل، »اعلان تصمیم مبنی بر ارائه فهرست جداگانه و مستقل« 
به تحت فشار گذاشتن  نامه خود ضمن اشاره  ادامه  را تکذیب کرد و همچنین در 
کاندیداهای مشترک میان دو فهرست برای انتخاب یکی از آن ها از سوی شورای ائتلاف 
به صورت غیرمستقیم از احتمال تهیه فهرست های دیگر خبر داد و نوشت: »برادر حداد 
عادل عزیز! آیا مجبور کردن نامزدهای مشترک به انتخاب یکی از دو فهرست، کاری 
بر مبنای وحدت گرایی و انصاف و تقواست!؟ آیا از فهرست های دیگران اطلاع دارید؟ 

بگذریم.«
این نامه نگاری میان دو چهره ریش سفید که حکایت از انشقاق عمیق در میان 
جریان اصولگرا داشت، موجب نگرانی اصولگرایان از انتشار فضای تنش و انشقاق در 

جامعه شد و اینجا بود که »مهرداد بذرپاش« عضو دیگر شانا که نقش پررنگی در تهیه 
فهرست انتخاباتی اصولگرایان داشت، در نامه ای خطاب به حدادعادل و آقاتهرانی 
نوشت:» آنقدر که ما و شما در جلسات، تفسیر و تحلیل می کنیم و برای کارهایمان 
استدلال می تراشیم، در برابر دیدگان مردم جلوه  معکوسی به نمایش در می آید؛ آنچه 
آنها می بینند شلوغی و بلاتکلیفی جریان انقلابی است و شما بزرگواران بیش از هر کسی 

بر خسارات این کار واقفید«.
پررنگ  نقش  اما  دارد  مختلفی  عوامل  البته  اصولگرایی  جریان  در  اختلافات 
سهم خواهی در میان آن ها را نمی توان نادیده گرفت، طیف های مختلف اصولگرایان 
هریک اندیشه ها و شعارهای خود را در قیاس با سایرین، نزدیک تر به اعتقادات و مبانی 
اساسی این جریان و انقلاب دانسته و بر این اساس خواستار سهم بیشتری هستند، 
همچنین هر طیفی در این جریان مدعی رای آوری بیشتر نسبت به سایرین بوده و 
معتقد است که درصورت فعالیت مستقل و جداگانه شانس پیروزی بیشتری دارد و با 
تکیه بر این ادعا، سهم بیشتری از کیک پیروزی احتمالی این جریان در انتخابات های 
مختلف را مطالبه می کنند. در این میان جبهه پایداری اگرچه تنها گروهی نیست که 
سهم بیشتری از لیست شورای ائتلاف را می خواهد و هربار بیشترین مقاومت را در مسیر 
وحدت با سایر گروه های اصولگرا از خود نشان می دهد اما شاید بتوان گفت صادق ترین 
آن ها است که همواره با شفافیت بیشتری عمل کرده و در پی به کرسی نشاندن نظرات 

خود است.
در عین حال سایر گروه های اصولگرا را نباید در این معرکه بی تحرک دانست، برای 
مثال »سنتی ها« که از ترکیب جامعه روحانیت مبارز، جبهه پیروان خط امام و رهبری 
و حزب موتلفه تشکیل می شود یا »نواصولگرایان« که حامیان قالیباف اعم از جوان 
و غیرجوان را تحت این عنوان گردهم آورده اند، هر یک با تکیه بر استدلال ها  و ادله 
گوناگون خود را صاحب دست برتر دانسته و مدعی استحقاق دریافت سهم بیشتری 
هستند. به گروه های ذکر شده می توان طیف »احمدی نژادی ها« را هم اضافه کرد، 
مدیران دولت های نهم و دهم که اگرچه رابطه تشکیلاتی خود با رییس جمهور پیشین را 
تکذیب می کنند اما به واسطه حضور در کابینه دولت »معجزه هزاره سوم« با این عنوان 

از آن ها یاد می شود.
ایجاد وحدت میان  برای  نهادهایی که در سال های گذشته  به فعالیت  با نگاهی 
اصولگرایان تلاش کردند، می توان گفت که آن ها همواره در انتخابات های ریاست 
جمهوری عملکردی منفعلانه داشته اند، یعنی بنای رفتار اینگونه نبوده که شوراهای 
متعدد با نام های گاهاً مشابه بعد از بررسی و تبادل نظر سراغ فردی رفته و از او برای 
حضور در انتخابات دعوت کنند، بلکه در فرآیندی بالعکس نخست سیل کاندیداهای 
»احساس تکلیف  کرده« اصولگرا پا به عرصه انتخابات گذاشته و بعد این شورا تلاشی 
همه جانبه برای متقاعد کردن آن ها برای ائتلاف و کناره گیری به نفع یکدیگر را سامان 

داده است، اتفاقی که البته در انجام آن جز در انتخابات ۹6 همواره ناکام بوده است.
حالا در آستانه انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم میان اصولگرایان صف طویلی 
از کاندیداها تشکیل شده و از اسامی مختلفی برای انتخابات آینده نام برده می شود، 
نام هایی آشنا که در ادوار مختلف همواره به دنبال دستیابی به کلید ساختمان پاستور 
بوده اند، از قالیباف، فتاح، جلیلی و میرسلیم گرفته تا زاکانی، بذرپاش، نیکزاد و محمد 
قمی همگی از جمله اسامی  هستند که از هرکدام از آن ها با کارنامه و سوابقی متفاوت و 
البته وابستگی به طیف های مختلف جریان اصولگرا از آنها به عنوان گزینه های احتمالی 
نام برده می شود. در هر حال تابستان ۱3۹۹ به نیمه رسیده و زمان برای کاندیداهای 
احتمالی به سرعت در حال سپری شدن است، تشدید شیوع ویروس کرونا در پایتخت و 
الزام اجرای پروتکل ها، پیگیری و پیش برد فعالیت های سیاسی را با مشکل مواجه کرده 
است، آن هم در شرایطی که تا موعد برگزاری سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری 
کمتر از ۱0 ماه زمان باقی مانده است، حال باید دید اصولگرایان که در ۲-3 سال اخیر 
عنوان »نیروهای انقلاب« را برای خود برگزیده اند موفق به ایجاد وحدت در انتخابات 

آینده خواهند شد یا اتفاقی مشابه انتخابات ۹۲ تکرار می شود.

فعالیت های بی سر و صدای انتخاباتی در سایه تشدید شیوع کرونا ؛

 تکرار سهم خواهی ها در اردوگاه اصولگرایان 

خارجه  امور  وزارت  غربی  آسیای  دفتر  پیشین  مدیرکل 
با همسایگانش به  ایران  ضمن ترسیم شرایط و ارتباطات 
تحلیل  چگونگی بهبود شرایط ایران و عربستان و آثار آن بر 

منطقه پرداخت. 
درباره  خاورمیانه  مسائل  تحلیل گر  محبعلی«  »قاسم 
داشت:  اظهار  همسایگانش  با  ارتباط  در  ایران  شرایط 
بخش  مهمترین  خارجی  روابط  در  همسایگان  با  ارتباط 
جنبه های  با  چراکه  است،  کشوری  هر  خارجی  سیاست 
است،  ارتباط  در  مستقیماً  ملی  منافع  و  امنیت  مختلف 
یعنی سرنوشت و وضعیت همسایگان ارتباط کاملًا نزدیک و 
متواتری با کشورها دارد، البته این به معنای این است که با 
دیگر کشورهای جهان چنین روابطی نیست، اما همسایگان 
به  ایران همواره  اینکه  بیان  با  دارند. وی  بیشتری  اولویت 
فکر همسایگانش بوده است، گفت: توسعه روابط قواعدی 
دارد که اگر رعایت نشود، مناسبات به طور طبیعی توسعه 
پیدا نمی کند؛ مناسبات دیپلماتیک و روابط بین کشورها 
بر اساس احترام و منافع متقابل و در نگاه منفی تر، اقدام 
متقابل است. مدیرکل پیشین آسیای غربی وزارت خارجه 
افزود: بخشی از همسایگان ایران مثل افغانستان و عراق 
از دیرباز دچار مشکلاتی بودند؛ ایران هشت سال با عراق 
جنگ داشته است و بعد از جنگ نیز، سقوط صدام را در این 
کشور شاهد بودیم و بعد از سقوط او این کشور همچنان دچار 
مشکلاتی است. در مورد افغانستان نیز وضعیت به همین 
شکل است؛ علیرغم اینکه ایران با هر دو کشور پیوندهایی 
دارد، اما شرایط کافی برای روابط ایده آل وجود ندارد. وی 
اضافه کرد: اکثر همسایگان ما از ایران کوچک تر و ضعیف تر 
هستند و طبیعتا باعث می شود احساس دوگانه عشق و 

نفرت در آنها نسبت به ایران داشته وجود داشته باشد، علاوه 
بر این ممکن است همسایه ها احساس کنند که همسایه 
بزرگتر فضایی را دنبال می کند که حاکمیت ملی، تمامیت 
ارضی، استقلال و ثبات آنها را به خطر بیندازد. ممکن است 
ایران  همسایگان  از  بخشی  اما،  باشد  سوءتفاهم  امر  این 
حداقل همسایگان کوچکترش دچار این سوءتفاهم هستند. 
این کارشناس مسائل منطقه در گفت وگو ایلنا،  با بیان اینکه 
همسایگان را نمی توان از یکدیگر جدا کرد و آنها چه دوست 
زندگی  یکدیگر  با  باید  باشند  نداشته  و چه  باشند  داشته 
کنند، گفت: به ویژه در کشوری مثل ایران که همسایگان 
زیادی دارد و یک موقعیت ژئوپلیتیک و ارتباطی نیز دارد، 
بسیاری از همسایگان به ویژه همسایگان شرقی و شمالی 
ناچار به ارتباط با ایران هستند. کشورهایی مثل افغانستان، 
و کشورهای آسیای  ارمنستان  تاجیکستان،  ترکمنستان، 
میانه، محصور در خشکی هستند و دنبال فضای ارتباطی 
می گردند که منافع خودشان را حفظ و زندگیشان را بهبود 
ببخشند و یکی از راه های ارتباطی آنها به دنیای خارج، ایران 

است.
ایران و همسایگانش ناگزیر به ارتباط هستند 

بیان  با  همسایگانش  با  ایران  ارتباط  منافع  درباره  وی   
اینکه روابط خارجی بر اساس منافع متقابل شکل می گیرد 
خاطرنشان کرد: یعنی همان قدر که ما باید انتظار داشته 
باشیم که از همسایگان سود ببریم آنها نیز انتظار دارند از 
روابطشان با ما سود داشته باشند؛ باید این موازنه برقرار باشد 
تا مناسبات گسترش پیدا کند. اگر همسایگان احساس 
کنند که منافع و ثبات شان در ارتباط با ایران تقویت می شود، 
اشتیاق پیدا می کنند که با ایران رابطه شان را گسترش دهند 

و برعکس اگر احساس کنند که ممکن است این مناسبات به 
موقعیت، منافع، امنیت و توسعه اقتصادی آنها آسیب بزند، 
به مناسبت با دیگر کشورها می پردازند، چراکه کشورها فقط 
با ایران ارتباط ندارند، همانطور که از ایران سود می برند در 
ارتباط با دیگر کشورها هم منافعی دارند و حاضر نیستند به 
خاطر ارتباط با ایران به منافع خودشان با دیگر کشورها لطمه 
بزنند. بنابراین همه این ها ملاحظاتی است که همسایگان 
دارند، در صورتی که این ملاحظات برآورده شود، روابط ایران 

با کشورهای پیرامونش گسترش پیدا می کند.
وی با تاکید بر این همسایگان ناگزیر از رابطه هستند اما 
گاهی رابطه به سطحی که باید نمی رسد، یادآور شد: مثال آن 
اروپا است که کشورهای این قاره سال ها با یکدیگر اختلاف 
داشتند، اما وقتی اختلافات را کنار گذاشتند، منافع متقابل 
بین خودشان ایجاد کردند و اتحادیه اروپا شکل گرفت، پس 
از آن توسعه پیدا کردند. کشور های کوچکتر دیگر نگران 
همسایه های بزرگتر در این مجموعه نبودند اما متاسفانه در 
منطقه ما چنین چیزی وجود ندارد و شاهد اتفاق هایی نظیر 
آنچه که صدام با کویت کرد و اتفاقی که برای قطر افتاد، 
با  خارجه،  وزارت  غربی  آسیای  پیشین  مدیرکل  بوده ایم. 
بیان اینکه کشور های کوچکتر منطقه همواره این نگرانی را 
داشته اند چراکه احساس می کنند منافع و امنیت شان در 
ارتباط با همسایگان بزرگتر در خطر است، گفت: همیشه 
به این موضوع اعتراض دارند و نگرانند که کشور بزرگی مثل 
روسیه که همواره تلاش داشته به سمت جنوب گسترش 
پیدا کند؛ با توجه به اینکه در گذشته این کار را کرده در آینده 
نیز این اقدام را انجام دهد. وی درباره ارتباط عربستان و ایران 
و بحث میانجی گری این دو کشور بزرگ منطقه، گفت: ایران 

و عربستان دو عضو کلیدی منطقه خلیج فارس هستند. همه 
مسائل منطقه به منافع و سیاست های این دو کشور بستگی 
با یکدیگر روابط مناسبی  دارد به طوری که اگر دو کشور 

داشته باشند، وضعیت منطقه رو به بهبود می گذارد.
تهران و ریاض باید در سطوح عالی مذاکره کنند 

 این کارشناس مسائل خاورمیانه با بیان اینکه بعید است که 
میانجیگری بین ایران و عربستان، خیلی تاثیر داشته باشد، 
ادامه داد: دو کشور باید به طور مستقیم بنشیند و در سطوح 
با یکدیگر مذاکره کنند. مذاکرات در سطوح خرد هم  عالی 
پاسخ گو نیست. با توجه به سوءتفاهم ها و اختلافاتی که بین دو 
کشور وجود دارد، این موضوعات باید بین سران عالی دو کشور 
حل و فصل شود. وی تصریح کرد: مسائل مذهبی، منطقه، 
مسائل کلیدی مثل یمن، عراق، سوریه، لبنان، خلیج فارس و 
همچنین مسئله انرژی، مسائل جهان اسلام و سرزمین های 
فلسطین و اقلیت های اسلامی همه و همه موضوع هایی هستند 
که جز مسائل فی مابین دو کشور تلقی می شوند و فقط از طریق 
مذاکره مستقیم در سطوح عالی قابل پیگیری و حل و فصل 
هستند. محبعلی درباره آثار بهبود روابط ایران و عربستان بر 
منطقه خاطرنشان کرد: اگر دو کشور بتوانند سوءتفاهم ها را کنار 
بگذارند و مسائل را حل کنند، منطقه به سمت امنیت حرکت 
می کند و ثبات برقرار می شود؛ توسعه اقتصادی پیدا می شود، 
وضعیت معیشت و فقر و فلاکتی که منطقه خاورمیانه و همه 
کشورهای منطقه از جمله کشور ما دچار آن است و معیشت و 
سلامت مردم را دچار مشکل کرده است، رو به بهبود می گذارد. 
وی گفت: آثار تفاهم ایران و عربستان حتی در کشورهایی مثل 
یمن،  عراق،  ایران،  شمال  کشورهای  پاکستان،  افغانستان، 

سوریه، لبنان و حتی تا مصر و سودان گسترش پیدا می کند.

»محبعلی« تحلیل گر مسائل خاورمیانه: 

مسائل ایران عربستان با میانجی گری حل نمی شود

 معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: ارتش و سپاه مُشت گره  کرده ای علیه دشمنان 
از دفاع مقدس تا حال بوده و در شکل مقدس نیروهای مسلح، مقتدر و یک دست و 

یک صدا ایستاده اند.
امیر دریادار حبیب الله سیاری با حضور در ستاد سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
بمنظور برپایی نشست هماهنگی فرماندهان ارتش و سپاه برای برگزاری شایسته 

چهلمین سالگرد دفاع مقدس حضور یافت.
وی در این نشست ضمن تبریک دهه ولایت با تأکید بر ضرورت پیروی از خط 
ولایت، گفت: حرکت در خط ولایت موجب پیروزی در سنگرهای مختلف انقلاب 
اسلامی شده است و امیدواریم همه ما بتوانیم در خط ولایت باقی بمانیم و در این 

مسیر گام های بلندی برداریم.
معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه وحدت و مودّت بین برادران ارتش و سپاه 
یک مسیر دو طرفه ناگسستنی است، خاطرنشان کرد: همه ما می دانیم هر جایی 
که در کشور وحدت وجود داشته است موفق بوده ایم، چه در عرصه دفاع مقدس و 
عملیات های گوناگون، چه در زمینه مقابله و مقاومت در برابر استکبار جهانی و چه در 
عرصه های مختلف سیاسی و اقتصادی، با اتحاد و انسجام توفیقات لازم حاصل شده 
است. دریادار سیاری ادامه داد: دشمن هوشمندانه به دنبال مخدوش کردن اتحاد 
و انسجام بین نیروهای مسلح به ویژه ارتش مقتدر و سپاه سرافراز انقلاب اسلامی 
ایران است و تلاش می کند به این وحدت آسیب برساند، اما ارتش و سپاه مشت گره 
کرده ای علیه دشمنان از دفاع مقدس تا حال بوده و در شکل مقدس نیروهای مسلح، 

مقتدر و یک دست و یک صدا ایستاده اند.
وی افزود: ارتشی و سپاهی نه فقط در شعار بلکه در عمل نشان داده اند، »یک لشکر 
الهی هستند« و اعتقاد ما این است که دشمن با بکارگیری انواع ابزار و تجهیزات اعم 
از، رسانه ها، شبکه های اجتماعی و گروهک ها در صدد وارد ساختن ضربه و آسیب 
به این مشت گره کرده است، بنابراین ما نباید اجازه کوچک ترین نفوذ و جسارتی را به 

دشمن بدهیم و در مسیر خنثی کردن این دسیسه ها گام برداریم.
معاون هماهنگ کننده ارتش با تاکید بر ضرورت تشکیل جلسات مشترک بین 
کرد:  تصریح  مقدس،  دفاع  سالگرد  چهلمین  برگزاری  نحوه  برای  سپاه  و  ارتش 
هم افزا  و  مشترک  اقدام  یک  در  تا  دارد  آمادگی  ایران،  اسلامی  جمهوری  ارتش 
برگزاری  برای  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  همکاری  با  لازم  برنامه ریزی های 
هرچه باشکوه تر آئین چهلمین سالگرد دفاع مقدس را انجام دهد و لازم است یکی 
از هدفگذاری ها در اجرای برنامه ها، تبیین مقدس بودن دفاع ما در جنگ تحمیلی و 

برکات اتحاد، انسجام و همدلی برای نسل جوان باشد.
سپاه آماده اجرای برنامه های مشترک با ارتش است

سردار علی فضلی جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران نیز در ابتدای 
این نشست که تعدادی از مسئولان و معاونان ستاد سپاه، نیروهای زمینی، هوافضا، 
دریایی، نیروی قدس سپاه و سازمان بسیج مستضعفین حضور داشتند، با تبریک 
دهه ولایت گفت: امروز سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خرسند است که میزبان 
جمعی از یاران صدیق امامین انقلاب اسلامی در دفاع مقدس به ویژه امیر سرافراز 

ارتش اسلام برادر ارجمند امیر دریادار سیاری معاون هماهنگ کننده ارتش است که 
همواره در پیشتازی و در گام های بلند دفاع از انقلاب اسلامی چه در مقطعی که در 
نیروی دریایی راهبردی ارتش توفیق خدمت داشتند و چه امروز که در هیئت رئیسه 

ارتش تشریف دارند نقش بسزایی داشته اند.
وی با اشاره به نحوه برگزاری چهلمین سالگرد دفاع مقدس، گفت: سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی آمادگی اجرای برنامه های مشترک با ارتش جمهوری اسلامی ایران 

بصورت ترکیبی و تلفیقی در خصوص چهلمین سالگرد دفاع مقدس را دارد.
همچنین در این دیدار، سردار غلامحسین غیب پرور جانشین قرارگاه امام علی )ع( 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: یقیناً ارتش قدرتمند و غیرتمند ما، امروز یکی 
از ارکان رکین انقلاب اسلامی ایران است و حفظ اقتدار ارتش برای ما یک تکلیف 
شرعی محسوب می شود، چرا که ارتش از آنِ حضرت آقا و برای امام زمان )ع( است 

همانطور که سپاه نیز این چنین است.
وی افزود: ارتش و سپاه، 4۲ سال است دست در دست هم با اخوت و برادری، 
در مسیر ارتقای توان دفاعی و نظامی کشور عزیزمان می کوشند و دشمن هم خوب 
می داند که از این فضای دوستی و هم افزایی چگونه سو استفاده کند تا موجبات 
شکاف بین این دو رکن اساسی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را فراهم سازد 
اما به کوری چشم دشمنان، فرماندهان ارتش و سپاه همچون یک ید واحده اجازه 
سست شدن این عهد اخوت را به هیچکس نخواهند داد و روز به روز بر تحکیم این 

روابط حسنه می افزایند.

امیردریادار سیاری:
ارتش و سپاه مُشت گره کرده ای علیه دشمنان هستند



طرح:محمدعلی رجبی 

 وام ودیعه مسکن، حلال مشکلات یا مُسکن موقتی!

 انهدام یکی از بزرگترین شبکه های قاچاق ارز در آذربایجان غربی
روابط عمومی اداره کل اطلاعات آذربایجان غربی در اطلاعیه ای اعلام کرد: در پی اقدامات اطلاعاتی 
و عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عج( در این استان، یکی از بزرگترین شبکه های قاچاق ارز و 
پولشویی متشکل از اتباع ایرانی و صرافان خارجی شناسایی و متلاشی شد.در این اطلاعیه که روز 
دوشنبه صادر شده،آمده است: اعضای این شبکه در پوشش شرکت های صوری اقدام به خرید و فروش 
غیر قانونی انواع ارز در داخل کشور کرده و ضمن برقراری ارتباط با صرافان و مراکز گردشگری برخی از 
کشورهای همسایه نظیر ترکیه و عراق، مقادیر انبوهی ارز را در قالب حواله از کشور خارج  کرده اند.در 
ادامه این اطلاعیه اضافه شده است: در جریان این عملیات، هفت نفر از عوامل اصلی و مرتبطان پرونده 
نیز شناسایی و به مراجع قضایی معرفی شدند.روابط عمومی اداره کل اطلاعات آذربایجان غربی اعلام 
کرد: طبق بررسی های اولیه، حجم معاملات غیرمجاز انجام شده توسط این شبکه به تفکیک بالغ بر 
300 میلیون دلار، 60 میلیون یورو، ۱۵0 میلیون لیر ترکیه و 3۵ میلیون درهم بوده که در مجموع حدود 
70 هزار میلیارد ریال تخمین زده می شود.در این اطلاعیه همچنین آمده است: عوامل این شبکه به 

منظور فرار مالیاتی از حساب افراد غیر، سوء استفاده کرده و اموال خود را به نام دیگران ثبت می کردند.

اصناف متخلف بی ملاحظه پلمب می شوند 
معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت : هر واحد صنفی و مرکز خریدی که پروتکل های 
بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی در آن ها رعایت نشود بدون هیچ گونه اغماضی تعطیل و پلمب 
می شوند. محسن فرهادی در برنامه تیتر امشب شبکه خبر با اشاره به وضع قرمز تهران از بابت آلودگی 
به کرونا گفت: سیاست ما ایجاد محدودیت شدید نیست و راه چاره را در اجرای دقیق و کامل پروتکل ها 
می بینیم و برای همین است که در سطح شهر می بینید که بسیاری از مشاغل و اصناف فعالند.او گفت: 
به علت رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و اصرار بر تخلفشان، متاسفانه 
میانگین هر هفته در سطح کشور داریم حدود هزار واحد صنفی را تعطیل و پلمب می کنیم.معاون فنی 
مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت گفت: به رغم همه تذکر ها با حاد شدن شرایط متاسفانه ما 
مجبور شده ایم اصنافی را که فعالیت آن ها منجر به تجمع می شد تعطیل کنیم و در گزارشی که وزارت 
بهداشت به ستاد ملی کرونا ارائه کرد نتیجه بازرسی های مشترک نشان داد که پاساژ ها و نانوایی ها در 

انتهای جدول رعایت پروتکل ها هستند.
فرهادی گفت: انتظار ما از مدیریت های مراکز خرید و فروشگاه ها و پاساژ ها این است که رفت و آمد 

مردم را به نحوی مدیریت کنند که تجمع ایجاد نشود.

رکورد پذیرش بیماران کرونایی قم شکسته شد 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به فوت ۵ بیمار بر اثر ابتلا به ویروس کووید ۱۹، گفت: در شبانه 
روز گذشته ۱۱3 بیمار با علائم مشکوک به کرونا در مراکز درمانی پذیرش شده اند. دکتر محمد رضا قدیر، 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به سیر صعودی مراجعه بیماران با علائم بیماری کرونا به مراکز 
درمانی قم، گفت: در ۲4 ساعت گذشته منتهی به سیزدهم مرداد ۱۱3 نفر در اورژانس مراکز درمانی 
پذیرش و از این تعداد ۵۸ نفر در بیمارستان های استان بستری شده اند.وی افزود: در همین مدت 3۵ 
نفر از بیماران بستری در بیمارستان ها، پس از بهبودی نسبی از مراکز درمانی ترخیص شده اند.دکتر 
قدیر گفت: در حال حاضر 344 بیمار مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند ، که حال 

6۵ نفر آنها وخیم است.

انتقاد تند ضرغامی از بی بی سی فارسی 
سیدعزت الله ضرغامی عضو شورایعالی انقلاب فرهنگی و رییس سابق سازمان صدا و سیما در انتقاد 
از شبکه فارسی بی بی سی فارسی در توییتر نوشت:تو این BBC فارسی یه کارشناس ایرانی پیدا نمیشه 
که بهشون بگه اینقدر سنگ پهلوی رو به سینه نزنن؟! اخه اون یه خورده آبروئی که منتقدین ج. ا. برای 
خودشان فاکتور می کنن با این نسبت ها کلا ضایع شده! کارنامه ی اسلاف شما در اثربخشی استعماری 

کجا و این دلقک بازی های دفاع از سلطنت کجا؟!

علت حادثه کلینیک سینا مهر
جلیل میرمحمدی عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس درباره علت اصلی آتش سوزی در 
کلینیک سینا مهر گفت: طبق توضیحات ارائه شده توسط کارشناسان آتش نشانی و وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی ابتدا با اتصال برق کولر در سقف کاذب در پارکینگ، کولر آتش گرفته و بعد سقف کاذب 
شکسته می شود. در آن محل مواد الکی و اشتعال زا وجود داشته که با فروریختن سقف کاذب آنها هم 

آتش گرفته و بعد آتش به کپسول های اکسیژن سرایت می کند و در نهایت باعث انفجار می شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر قم:

بخشی ازبودجه های فرهنگی برای 
کاهش تصادفات هزینه شود

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر قم گفت: بیشترین سوانح 
و تصادفات درون شهری در ارتباط با موتورسواران است و فقدان کلاه کاسکت در 

جوانان در هنگام ترددهای شهری سبب بروز حوادث جبران ناپذیری می شود.
حسن مالکی نژاد در گفت وگویی، با اشاره به  ضرورت کاهش آمار تصادفات 
درون شهری اظهار داشت: راهکارهای فرهنگی و هنری در جهت رعایت قوانین 

ترافیکی و ارتقای سطح آگاهی شهروندان دارای اهمیت زیادی است.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم ابراز کرد: 
آموزش های ترافیکی و رعایت حقوق شهروندی باید از سنین کودکی و در سطح 
مدارس آغاز شود و آموزش و پرورش نیز همراهی لازم را برای آموزش های مؤثر 
داشته باشد. وی با بیان اینکه در حوزه فرهنگ سازی در جهت رعایت مقررات 
ترافیکی و تردد با وسایل نقلیه در خیابان ها باید کاری زیربنایی و اساسی شکل 
بگیرد تا فرهنگ شهروندی متناسب با رعایت قوانین به خوبی نهادینه شود، 
و  برای موتورسواران جهت رعایت قوانین، کاری سخت  تغییرپذیری  افزود: 
دشوار است و نیاز به برنامه ریزی دقیق فرهنگی دارد تا بتوانیم فرهنگ ترافیکی 

را تبیین کنیم.
مالکی نژاد خاطرنشان کرد: هر چه فرهنگ ترافیکی بیشتر رشد و توسعه 
داشته باشد و شهروندان به قوانین و مقررات اهمیت بیشتری بدهند، آمار 

تصادفات و تلفات نیز کاهش پیدا می کند.
وی یادآور شد: در شورای فرهنگ عمومی، یکی از مصوبات مهم وضعیت 
و اعلام راهکارهای  ترافیک و تصادفات شهر قم و رعایت حقوق شهروندی 
فرهنگی است که امیدواریم متولیان امر به این مصوبات توجه داشته باشند تا 

آمار تلفات ناشی از تصادفات کاهش یابد.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: 
برنامه خط سفید در قم، یکی از برنامه های فرهنگی ویژه خط زندگی پیرامون 
عبور ایمن عابران پیاده بود که با همت سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری 

قم و پلیس راهنمایی و رانندگی قم برگزار شد و مورد استقبال قرار گرفت.
وی با تأکید بر اینکه یکی دیگر از اقدامات شایسته و جالب فرهنگی، اهدای 
کلاه کاسکت به همراه یک شاخه گل به موتورسواران شرکت کننده در نماز جمعه 
بود که بسیار ارزشمند و اثرگذار است، اضافه کرد: بیشترین سوانح و تصادفات 
درون شهری در ارتباط با موتورسواران است و فقدان کلاه کاسکت در جوانان در 

هنگام ترددهای شهری سبب بروز حوادث جبران ناپذیری می شود.
راهکارهای  کنار  در  کلاه کاسکت  اهدای  کرد:  خاطرنشان  نژاد  مالکی 
فرهنگی، در کاهش تصادفات اثربخش است، چراکه اگر روی مقوله آموزش و 
فرهنگ به خوبی تلاش نشود، موتورسواران از همان کلاه کاسکت نیز استفاده 
نمی کنند. وی اظهار داشت: مدیریت شهری با توجه به کمبود اعتبارات و 
بودجه به تنهایی نمی تواند در تأمین هزینه های کلاه کاسکت و یا تولید محتوا 
در مدیریت ترافیک انجام وظیفه کند و بهتر است بخشی از بودجه های فرهنگی 
دستگاه های اجرایی در این مسیر هزینه شود تا شاهد کاهش تصادفات و سوانح 

باشیم.
گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
که  است  شهری  مدیریت  مهم  رویکردهای  از  یکی  ترافیکی  آموزش های 
دراین باره برنامه های خوبی در سطح شهر عملیاتی شده است اما در جهت 
توسعه آموزش ها نیاز به همراهی همه دستگاه های اجرایی و فرهنگی در کنار 

مدیریت شهری داریم.
وی با اشاره به اینکه سازمان فرهنگی و هنری شهرداری قم نیز اقدامات 
فرهنگی زیادی را در عرصه آموزش و ترویج فرهنگ شهروندی در رعایت قوانین 
و انجام داده است، افزود: در حوزه فرهنگ ترافیکی و کاهش حوادث، نیاز به 
سرمایه گذاری داریم و همه نهادها و سازمان ها باید پای کار بیایند تا به معنای 

واقعی بتوانیم آمار تلفات را کاهش دهیم.
 

مدیر منطقه پنج قم :

وضعیت کوره های اطراف قم
 زیبنده شهر نیست

مدیر منطقه پنج قم گفت: در حال حاضر وضعیت کوره های اطراف قم 
در وسعت ۱000 هکتاری، زیبنده شهر نیست و باید ساماندهی شده و در 
راه سازی و بازگشایی ها، این نازیبایی ها از بین برود به تازگی تملک در این بخش 
نیز آغازشده و با تعامل مردم به خوبی پیش می رود تا بتوانیم خیابانی را بازگشایی 

کنیم.
علیرضا اقبالیان با تشریح وضعیت منطقه پنج قم و اجرای پروژه ها اظهار 
داشت: محدوده منطقه ۵ شهرداری در حدود 7۹00 هکتار بوده که ۱300 
هکتار داخل محدوده و بیش از پنج هزار و۵00 هکتار خارج از محدوده است، 
محیط  نظر  از  محدوده  خارجی  و  داخلی  جغرافیایی  موقعیت  به طوری که 

مسکونی، کارگاهی، کارخانه ای و صنایع ساختمانی تفاوت دارد.
مدیر منطقه پنج قم افزود: محدوده این منطقه از خیابان شهید محلاتی، 
میدان پلیس، خیابان کلهری، بلوار فردوسی، بلوار پیامبر اعظم)ص( و پنج 
کیلومتر به سمت جمکران و بلوار خلیج فارس است که خدمت رسانی در آن 

انجام می شود.
اقبالیان با بیان اینکه افراد ساکن در منطقه پنج بالغ بر۹0 هزار نفر بوده که این 
آمار غیر از اتباع خارجی ساکن بوده که سرشماری مشخصی دارند، ابراز کرد: 
افتخار داریم به تمامی اهالی این منطقه خدمات عمرانی، ساخت وساز و خدمات 
شهری ارائه می دهیم و خادمین مسجد مقدس جمکران در خدمت شهروندان 
و زائران هستیم. وی با اشاره به پروژه های این منطقه عنوان کرد: پروژه های 
عمرانی بسیار بزرگی در محدوده منطقه پنج انجام می شود که شاخص ترین آن 
بلوار فردوسی و زیرگذر بلوار فردوسی است که رینگ دوم شهری در حدفاصل 
شهید صدوقی و خیابان جمهوری را به پیامبر اعظم)ص( و خیابان کلهری و 

همچنین به بلوار امام علی)ع( از سمت شهید محلاتی اتصال می دهد.
مدیر منطقه پنج قم عنوان کرد: همچنین یکی دیگر از پروژه های منطقه پروژه 
سه سطح میدان ولی عصر)عج( است که به طور کامل تا سه ماه آینده در اختیار 

شهروندان قرار می گیرد.
 

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم خبرداد:

نصب بیش از ۲۳۰ المان 
در موضوعات مختلف 

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: بیش از ۲30 المان و نشان 
در موضوعات مختلف در طول ده سال گذشته تاکنون در شهر قم نصب شده 

است.
اظهار داشت:  فعالیت های سازمان،  با تشریح  سید محمد موسوی منش 
بالغ بر یک دهه از آغاز فعالیت این سازمان می گذرد و زیباسازی شهرداری قم، 
از سازمان های نوپا به شمار رفته و در تلاش است با فراخوان های اعلام شده، از 

حضور جمع کثیری از هنرمندان قم استفاده کند.
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم افزود: بیش از ۲30 المان و نشان 
در موضوعات مختلف در طول ده سال گذشته تاکنون در شهر قم و شبکه 
معابر نصب شده است. موسوی منش با بیان اینکه در سه سال اخیر نسل های 
جدیدی از المان ها را در دستور کار قرار داده ایم، ابراز کرد: تمام این ها اقدامات 
خروجی فراخوان شهرنگار بوده که مختص شهر قم است و امسال به فراخوان 
شهرنگار چهارم رسیده ایم. وی اضافه کرد: ساختار و چارچوب این المان ها بر 
اساس سند چشم اندازی شهرداری مطابق با هدف هشتم مربوط به سیما و 
منظر شهری است که موضوعات کلی و زیرساخت های آن تهیه و نگارش شده 
و ذیل این شاخص ها نیز معیارهایی برای قم وجود دارد. مدیرعامل سازمان 
زیباسازی شهرداری قم در مورد این شاخص ها عنوان کرد: قم شهر علم و 
اجتهاد، خاستگاه انقلاب، شهر فرش و موضوعات هویتی و دینی فراوانی است 

که در این فراخوان ها بیان و توسط هنرمندان طراحی می شود.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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هر که تمامت دوستی خود را برای تو فبدان که هر کس 
در راه طاعت خدا خرج نکند، به خرج کردن در راه معصیت 
خداوند عزّ و جلّ گرفتار شود و هر که در راه رفع نیاز دوست 

خدا قدم برندارد، به قدم برداشتن در راه رفع نیاز دشمن 
خداوند عزّ و جلّ گرفتار آید.

سه شنبه -چهاردهم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5089

بحار الأنوار : 9٦ / 130 / 5٧

 استاندار قم گفت: افکار عمومی بیشتر تمایل به 
الحاق روستاها به شهرها دارند اما اراده قانون گذار 
ناظر بر این است که روستاها هویت خود را حفظ 

کنند و از انجام این کار جلوگیری به عمل آید.
بهرام سرمست  روز یکشنبه در جلسه کارگروه امور 
زیربنایی که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، 
با اشاره به موضوع الحاق یکی از روستاهای توابع 
قم به شهر قنوات اظهار داشت: برای این موضوع 
قانون گذار سازوکارهای لازم برای الحاق را تعریف و 

تعیین کرده است.
استاندار قم با تاکید بر لزوم در نظر گرفتن آثار و 
که  است  لازم  گفت:  الحاق  این  اجتماعی  تبعات 
موضوع به صورت ویژه در جلسه ای با حضور شورای 
اسلامی شهر یا روستا بررسی و پیرامون موضوع به 
الحاق روستاها  برای  ادامه داد:  برسند. وی  توافق 
باشد؛  داشته  وجود  اجتماعی  اراده  باید  شهر  به 
تصمیم  کدام  با  روستاها  اهالی  که  نمی دانیم  زیرا 
مسئولان توافق بیشتری دارند و تصمیم گیری درباره 
این موضوع خارج از حیطه و اختیارات این کارگروه 
می تواند باشد. سرمست با بیان دلایل خارج بودن 
بررسی موضوع الحاق یکی از روستاهای توابع قم 

به شهر ابراز کرد: مهم ترین دلیل این است که مبانی 
حقوقی و کارشناسی لازم برای این الحاق در نظر 

گرفته نمی شود.
استاندار قم تاکید کرد: به نظر بنده باید فرماندار 
و بخش دار پیگیری کنند تا اراده اهالی کشف شود، 
را  الحاق  الحاق هست  بر  اهالی مبنی  اراده  اگر  تا 
پیش بینی و اگر بر مبنای حفظ هویت و کاربری روستا 

هست آن را لحاظ کنیم.
وی با تاکید بر لزوم حفظ توسعه روستایی روستاها 
الحاق  به  تمایل  بیشتر  افکار عمومی  مطرح کرد: 
روستاها به شهرها دارند اما اراده قانون گذار ناظر بر 
این است که روستاها هویت خود را حفظ کنند و از 

انجام این کار جلوگیری به عمل آید.
به گفته سرمست تصمیم گیری در این رابطه مخالف 
توسعه  سیاست های  در  که  است  قانونی  روح  با 
روستایی وجود دارد بنابراین پیشنهاداتی که داده 

می شود برخلاف جهت حفظ روستاها است.
کافی  به اندازه  قم  در  کرد:  مطرح  قم  استاندار 
قم  در  بافت حاشیه نشینی  و  داریم  توسعه شهری 
اقتضا می کند که هویت روستاها را حفظ کنیم و به 
این سادگی برای الحاق آن ها تصمیم گیری نکنیم 

همچنین قوانین تصمیمات کشوری را باید لحاظ 
کنیم. وی بر لزوم تقید و عمل به قانون تصمیمات 
کشوری در خصوص الحاق روستاها به شهرها گفت: 
قانون تصمیمات کشوری قانون مادر بوده  و تمامی 
ادارات و دستگاه ها باید از این قانون تبعیت کنند 
بنابراین در این رابطه بهتر است بخشدار و فرماندار 
آن  از  بعد  و  باشند  داشته  جدیدی  مطالعه  یک 

تصمیم گیری کنیم.

استاندار قم:

 هویت روستاهای قم حفظ شود

مامور پلیس جان یک خانواده را نجات داد

ماجرای تیراندازی در منطقه پردیسان قم چه بود
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به حادثه تیراندازی در منطقه پردیسان قم گفت: در این 
حادثه یکی از مأموران اعزامی به صحنه که هدفش نجات جان خانواده موردحمله بود، مجروح و فرد 

ضارب متواری شد.
سرهنگ بهادر اسماعیلی در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت:  در پی تماس تلفنی یکی از 
شهروندان مبنی بر حضور یک فرد مسلح به کلت کمری در یک مجتمع مسکونی در منطقه "پردیسان" 

عوامل گشت کلانتری مربوطه برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.
وی افزود: فرد مسلح که با یکی از ساکنان مجتمع مسکونی اختلاف مالی داشت، برای گرفتن طلب 
خود وارد منزل مسکونی وی شد که هنگام تهدید با حضور به موقع پلیس در محل، اقدام به شلیک 
چند گلوله کرد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم بیان کرد: در این حادثه یکی از مأموران اعزامی 
به صحنه که هدفش نجات جان خانواده موردحمله بود، مجروح و فرد ضارب متواری شد. سرهنگ 
اسماعیلی خاطرنشان کرد: در این خصوص یک تیم ویژه از عوامل مجرب و کارآگاهان پلیس برای 
رسیدگی سریع، شناسایی و دستگیری فرد مسلح تشکیل شد و موضوع با هماهنگی مرجع قضائی 

در حال پیگیری است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۴میلیارد ریال انواع کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف 4 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق از 4 دستگاه خودرو شوتی 

خبر داد. 
سردار سید محمود میر فیضی  اظهار داشت:در اجرای طرح برخورد با خودروهاي شوتي، ماموران 
اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز  پلیس امنیت اقتصادی استان و  عوامل یگان امداد این فرماندهی در یک 

عملیات مشترک ،موفق به توقیف 4 دستگاه خودرو شوتي در جاده اراک به قم شدند.
وی افزود: ای خودرو ها حامل کالاي قاچاق از بندر یکی از استان های جنوب کشور به مقصد تهران 

بوده اند که در تور عملیاتی پلیس قم گرفتار شدند.
فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: از این خودرو ها ۱۲ دستگاه تلویزیون سوني،  ۲36 ثوب 

کاپشن ، یک هزار و ۱4 عدد لیوان شیشه اي و 6هزار و 400 بسته انواع تنقلات قاچاق کشف شد.
سردار میر فیضی تصریح کرد:برابر نظر کارشناسان ارزش تقریبی کالاهاي توقیفي در حدود 4 میلیارد 

ریال برآورد شده است که پرونده تشکیل شده به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال شد.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم  خبرداد:

ترخیص خودروهای دارای بیش از یک میلیون 
تومان جریمه

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم از ترخیص خودروهای دارای بیش از 
یک میلیون تومان جریمه، به مناسبت دهه ولایت خبر داد. 

سرهنگ غلامرضا صدفی از اجرای مجدد طرح پرداخت اقساطی جرایم رانندگی خبر داد و اظهار 
داشت:کسانی که وسیله نقلیه آنها به دلیل جریمه بیش از یک ملیون تومان در توقیف بوده است، می 
توانند از این فرصت استفاده کنند. سرهنگ صدفی با بیان اینکه این طرح به مناسبت دهه ولایت بوده 
و تا پایان مرداد سال جاری ادامه خواهد داشت، افزود: وسائط نقلیه ای که بیش از یک میلیون تومان 
خلافی داشته و به همین علت در توقیف هستند ، مالکان آن ها می توانند بدون پیش پرداخت، وسیله 
نقلیه خود را ترخیص کنند و در طول یکسال به طور اقساطی و در حد توان مبالغ جریمه خود را پرداخت 

کنند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد :

اجرای طرح برخورد با مظاهر علنی فساد 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از اجرای ششمین مرحله طرح استاني برخورد با مظاهر علني 

فساد در قم خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: ششمین مرحله طرح استاني برخورد با مظاهر علني فساد 
با اولویت برخورد قاطع و قانوني با هنجارشکنان و مخلان نظم و امنیت عمومي با همکاری رده های 
تابعه فرماندهی انتظامی استان به مرحله اجرا در آمد. وی افزود: برخورد با افرادي که حجاب شرعي را 
رعایت نمي کنند و رانندگانی که با دور زدن هاي بي مورد ، براي نوامیس مردم ایجاد مزاحمت کرده و 
موجب نارضایتي شهروندان می شوند ، با مشارکت رده هاي انتظامي استان و با محوریت پلیس امنیت 

اخلاقي در بوستان های مورد نظر به مرحله اجرا درآمد.
جانشین فرمانده انتظامی استان تصریح کرد : در خلال اجرای این طرح حدود ۲۱۵ مورد تذکر 

لساني ،۱4 مورد اخذ تعهد کتبي و شماره پلاک چندین خودرو در سامانه ناظر ثبت شده است.

رییس اداره ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم اعلام کرد : پروژه بزرگ جایگزینی نیوجرسی های مفصلی با گاردریلهای 
رفوژ آزادراه قم – تهران به طول ۲۵ کیلومتر از مردادماه سالجاری اجرایی گردید 

.
جعفر اویسی طول مسیر پروژه را افزون بر ۲۵ کیلومتر دانست واظهارداشت 
: درقالب اجرای این طرح که دررفوژ آزادراه قم – تهران عملیاتی میشود بالغ بر 
4۲۸4 قطعه نیوجرسی مفصلی جایگزین گاردریلهای رفوژ آزادراه قم – تهران 
خواهد گردید . وی هزینه اجرایی این طرح را بالغ بر 3۲0 میلیارد ریال برآورد 
کرد و یادآور شد : تمامی هزینه های طرح از محل اعتبارات سازمان راهداری و 

حمل و نقل جاده ای تامین شده است .
اویسی درخصوص بازه زمانی تکمیل این طرح نیز عنوان کرد : بازه زمانی 
اجرا و تکمیل پروژه دوساله می باشد که باتوجه به اهمیت تامین حداکثری 
ایمنی در آزادراه قم – تهران درصورت تامین وتزریق به موقع منابع اعتباری 

انشالله تا پایان سالجاری طرح تکمیل و آماده بهره برداری میگردد . 
با  مفصلی  های  نیوجرسی  جایگزینی  طرح   : شد  یادآور  درادامه  وی 
گاردریلهای رفوژ آزادراه قم تهران تاکنون در چهار فاز اجرا شده که درفاز نخست 

گاردریلهای ۱۵ کیلومتر از رفوژ آزادراه قم تهران جای خود را به نیوجرسیهای 
مفصلی داده اند .

  ، تهران   - قم  آزادراه  کیلومتراز  نیزدر ۱۱  طرح  دوم  درفاز   : افزود  اویسی 
نیوجرسی های مفصلی جایگزین گاردریلهای رفوژ گردید .

وی طول اجرایی فاز سوم رانیز  ۱3 کیلومتر برآورد نمود و تصریح کرد : با 
اجرای فاز پایانی ) یعنی فاز چهارم ( این پروژه که به طول ۲۵ کیلومتر می باشد 
، جمعا 6۵ کیلومتر از رفوژ آزادراه قم – تهران با استقرار نیوجرسی های مفصلی 
ایمن تر میگردد که این به معنای اجرای کامل طرح دررفوژ آزادراه قم تهران 

می باشد .
وی درخصوص مشخصات فنی نیوجرسی های مفصلی توضیح داد : طول 
هرقطعه  نیوجرسی مفصلی  شش متر، ارتفاع  یک متر ووزن آن 4/۸  تن می 

باشد .
جعفر اویسی  ادامه داد : به دلیل اتصال نیوجرسی ها به وسیله قطعات 
مفصلی و پیوستگی زنجیر وار آنها به هم ، درصورت برخورد وسایل نقلیه  
باهریک ، این حفاظ بتنی به صورت متصل و یکپارچه عمل کرده و ازورود 

خودرو به لاین مقابل تا حدامکان می کاهد .

درآزادراه قم – تهران ؛

 نیوجرسی های مفصلی جایگزین گاردریل ها شد

سال  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
پروژه های  از  بهره برداری  برای  طلایی  سال   ،۹۹
عمرانی، ورزشی و تفریحی است، دراین باره یکی 
از پروژه های مهم تقاطع سه سطحه میدان حضرت 
ولیعصر)عج( که بخش عمده آن در چند روز آینده، 

آماده بهره برداری است.
عمرانی  وضعیت  به  اشاره  با  جلالی  عبدالله 
اظهار  قم،  شهری  مدیریت  حوزه  در  خدماتی  و 
داشت: در این دو بخش نسبت به گذشته شرایط 
مطلوبی داریم، هرچند تا وضعیت ایده آل فاصله 
داشته و باید بسترها فراهم شود، هرچقدر بتوانیم 
خدمات شهری و مدیریت شهری را الکترونیکی 

کنیم به سمت توسعه بیشتری حرکت می کنیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در مورد مراحل 
تصویب لوایح مدیریت شهری در شورا، عنوان کرد: 

بر اساس قانون تمام مصوبات شورای اسلامی شهر 
باید به کمیته تطبیق به ریاست فرماندار و عضویت 
دادستان استان و نماینده از شورای استان برود، در 
واقع تمامی مصوبات شورای اسلامی شهر زمانی 
قابلیت اجرایی پیدا می کند که به تائید این هیئت 

تطبیق برسد.
جلالی پیرامون اجرای پروژه های مهم شهر قم، 
ابراز کرد: امسال، سال طلایی برای بهره برداری 
است،  تفریحی  و  ورزشی  عمرانی،  پروژه های  از 
دراین باره یکی از پروژه های مهم تقاطع سه سطحه 
میدان حضرت ولیعصر)عج( که بخش عمده آن در 

چند روز آینده، آماده بهره برداری است.
مهم  پروژه های  از  دیگر  یکی  کرد:  تصریح  وی 
زیرگذر بلوار فردوسی است که در حدود سه کیلومتر 
میدان نماز را به کلهری متصل می کند و امسال 

به طور کامل به بهره برداری می رسد و زیرگذر آن ۱۵ 
شهریور آماده افتتاح می شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: 
تملکات ادامه پروژه به سمت یاسمن در سالاریه در 
حال انجام است که بخشی از میدان ارتش به سمت 
یادگار امام و بلوار امام علی)ع( در دست اجراست 
رینگ های  و  مهم  بسیار  پروژه های  از  یکی  و 

حمل ونقلی و تأثیرگذار به شمار می رود.
و  مهم  پروژه های  از  دیگر  یکی  گفت:  جلالی 
خاص، شهربازی بوستان غدیر است که نیمه دوم 
بهره برداری می رسد، همچنین عمده  به  امسال 
کار فیزیکی باغ پرندگان انجام شده و در شهریور 
به بهره برداری می رسد و طبق قرارداد پرندگان با 
سرمایه گذار حدود ۹0 گونه و 3۵00 پرنده مستقر 

می شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

۹۹سال طلایی افتتاح پروژه های عمرانی، ورزشی و تفریحی 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم  گفت :در حال حاضر سرریز 
جمعیت به لبه محور روستای مبارک آباد و شهر قنوات است، بنابراین کاری که 
قرار است پنج سال دیگر انجام شود را بهتر است الآن انجام دهیم و این الحاق 

صورت بگیرد.
محسن بهشتی روزیکشنبه  در جلسه کارگروه امور زیربنایی در سالن کرامت 
استانداری، با اشاره به موضوع الحاق روستای مبارک آباد به شهر قنوات اظهار 
داشت: چند سال پیش شهر قنوات از الحاق چهار روستا به هم تشکیل و در آن 
فاصله زمانی، بین مبارک آباد و قنوات ساخت و سازی شکل نگرفته بود وعمدتا 
با  اراضی کشاورزی بوده است. معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم 
اشاره به ساخت وسازهای انجام شده طی سالیان اخیر در این ناحیه گفت: اگر 
بخواهیم حریم برای مبارک آباد ایجاد کنیم قطعاً باید کمتر از چند سال آینده 
موضوع الحاق را جدی تر بگیریم چراکه با توجه به توسعه شهری این کار عملًا 

غیرقابل اجتناب است. وی با بیان اینکه حریم شهر بین مبارک آباد و قنوات 
در این مدت بدون نظم و سیاق خاصی رشد کرده است، افزود: با الحاق این 
روستا به شهر قنوات، امکان توسعه شهر با توجه به وجود اراضی خالی بین این 
دو ناحیه فراهم و برنامه ریزی های مناسبی پیرامون کاربری اراضی آنجا انجام 
می شود. بهشتی ادامه داد: در حال حاضر سرریز جمعیت به لبه محور روستای 
مبارک آباد و شهر قنوات است، بنابراین کاری که قرار است پنج سال دیگر انجام 

شود را بهتر است الآن انجام دهیم و این الحاق صورت بگیرد.
استاندار قم خاطرنشان کرد: دیدگاه های  امور عمرانی  معاون هماهنگی 
شوراهای روستا و شهر پیرامون این مسئله متفاوت بوده و نباید با یک مصوبه 
تنش های اجتماعی را زیاد کنیم؛ بنابراین بهتر است شوراهای روستا و شهر 
موافقت خود را برای الحاق اعلام کنند، در غیر این صورت باید نیم نگاهی به 

مطالبات اجتماعی داشته باشیم.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم خواستارشد ؛  

 الحاق روستای مبارک آباد به شهر قنوات 

رئیس سابق مرکز تحقیقات 
شهرسازی،  و  مسکن  راه، 
محمود فاطمی عقدا بیان کرد: 
درست  طرح  این  اگر  حتی 
اجرا شود، در روند پرداخت ها 
مشکلی به وجود نیاید و مورد 
سودجویی عده ای قرار نگیرد 
اجاره  نرخ  کاهش  در  هم  باز 
مستاجران  مشکل  حل  یا  و 

نمی تواند موثر باشد.


